


Společnost bratří Čapků Praha ve spolupráci s Kulturním a informačním 
střediskem Hronov a SBČ Hronov Vás srdečně zvou na

foyer Sálu Josefa Čapka v Hronově
pondělí 16. dubna 2018

 od 09.30 - 16.00 hodin

Vstup zdarma. Doporučujeme předchozí přihlášení v:  
Informační centrum Hronov, náměstí Čs. armády 500, Hronov

  email: info@kulturahronov.cz, tel.: 733 539 960, 491 483 646

www.kulturahronov.cz

Přátelské setkání čapkovských badatelů, pracovníků a přátel města Hronova. 

SETKÁNÍ SE 
SOUROZENCI ČAPKOVÝMI 

V HRONOVĚ
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m
:

Dopolední blok
09.30 – 09.40 hodin
09.40 – 10.00 hodin
10.05 – 10.45 hodin
10.50 – 11.10 hodin
11.15 – 11.35 hodin
11.35 – 12.00 hodin

Odpolední blok
13.00 – 13.40 hodin

13.45 – 14.00 hodin
14.05 – 14.20 hodin
14.25 – 14.45 hodin
14.50 – 15.05 hodin
15.10 – 15.55 hodin
15.55 – 16.10 hodin
  od 16.15 hodin

Slavnostní zahájení
Rozhovor s Ing. Miroslavem Houšťkem
Přednáška Mgr. Hasana Zahiroviće, Ph.D. „Hronov v díle bratří Čapků“
Rozhovor s akad. malířem Ivanem Krejčím (nositel Pamětní medaile K. Čapka)
Projekt Čapek (Branka, o.p.s.)
Diskuze

Rozhovor s Mgr. Alešem Fettersem (nositel ceny Karla Čapka a čestný člen 
Společnosti bratří Čapků)
Muzeum bratří Čapků v Malých Svatoňovicích
Městské muzeum a galerie J. W. Mezerové v Úpici
Rozhovor s Evou Hylmarovou (nositelka ceny Karla Čapka)
Klub bratří Čapků Trutnov
Přednáška PhDr. Jindry Juklíčkové „Helena Čapková a Hronov“
Diskuze
Čapkovská vycházka po Hronově

 Akce se koná pod záštitou PhDr. Jiřího Štěpána, Ph.D., hejtmana Královéhradeckého kraje.

překvapení: 
host čapkovského setkání  

Kulturní a informační středisko Hronov a firma IFA EDU, Náchod 

pořádají

KKurz první pomociurz první pomoci  
a resuscitacea resuscitace  

BLS/CPRBLS/CPR
    Kurz je zaměřen na řešení situací ohrožujících zdraví či život člověka. 

Je rozdělen na teoretickou a praktickou část. Probíhá dle platných norem a doporučení 

České resuscitační rady a Guidelines 2015. Je zakončen osvědčením.

      Náplň kurzu:

• úvod do první pomoci, aktivace IZS - zásady volání na tísňovou 
linku 

• akutní neúrazové stavy 
• akutní úrazové stavy 
• bezvědomí, náhlá zástava oběhu - kardiopulmonální resuscitace, 

praktický nácvik na speciálním modelu, 

    použití automatizovaného externího defibrilátoru 

Délka: 3 - 4 hodiny ( či dle dotazů účastníků)

    Cena za osobu: Kč 430,- 

   (minimální počet účastníků - 8 osob)

 Přihlášení a platba předem v IC Hronov 

do 30. dubna.

středa 9. května 2018 od 18.00 hodin
foyer Sálu J. Čapka Hronov

Kulturní a informační středisko Hronov, náměstí Čs. armády 
500, tel.: 491 483 314, Informační centrum, tel.: 491 483 646 

    www.kulturahronov.cz



Vážení spoluobčané, 

každé roční období sebou přináší nějaké radosti, ale i trampoty. Každé 
roční období je něčím specifické. Pokusím se tedy ve svém tradičním pří-
spěvku zmínit, čím ve městě žijeme, co nás těší, trápí, co chystáme a proč 
se některé věci dějí tak, jak se dějí. 

Personální změny na úřadě
Na jiném místě Unásku najdete dvě výběrová řízení na pracovní pozice 

„knihovník“ a „dotační referent“, v obou případech se jedná o pracovní 
poměry na dobu určitou po dobu mateřské dovolené. Knihovnu z důvodu 
plnění rodičovských povinností za pár týdnů opustí paní Markéta Maršíková, 
která si podle ohlasu veřejnosti, ale hlavně malých čtenářů skvěle vede 
v dětském oddělení. Bude velmi těžké za ni najít plnohodnotnou náhradu. 
A tak máte-li potřebné předpoklady a chuť do zajímavé práce, přihlaste 
se do výběrového řízení, rádi Vás mezi sebou přivítáme. Stejně tak máme 
zájem najít šikovného dotačního referenta (referentku) za odcházející Ing. 
Petru Vojtěchovou. Pracovník na této pozici není na veřejnosti moc vidět, 
ale s jeho prací se většina z Vás setkává téměř na každém kroku. Má na 
starosti všechny mikroprojekty, tedy akce, které realizujeme s polskými 
partnery. A že jich není málo. Možná si vzpomenete, že jsme byli před 
časem vyhodnoceni v rámci Euroregionu Glacensis jako jeden z nejúspěš-
nějších žadatelů a realizátorů těchto projektů. Člověk na výše uvedené 
pozici má ale také na starosti „papírovou válku“ u tzv. velkých projektů 
(zimák, park, připravovaná hasičská zbrojnice a mnoho dalších). Doufám, že 
i na tuto pozici se nám někdo šikovný přihlásí. Výběrové řízení na dalšího 
strážníka Městské policie Hronov máme již úspěšně za sebou, za což jsem 
opravdu ráda. V současné době je nesmírně těžké sehnat „hotového“ stráž-
níka, který by bez dalšího vzdělávání mohl hned nastoupit do služby. A před 
námi je léto, spousta akcí, které bychom v počtu tří členů MP jen těžko 
mohli dostatečně pokrýt. Nový strážník nastoupí 1. 5. 2018 a představíme 
Vám ho v příštím čísle.

Vodovody – havárie, opravy, rozšíření sítě
V souvislosti se silnými mrazy došlo v minulých týdnech k haváriím na 

vodovodních řadech, a to hlavně v oblasti Příčnice. Po přijetí oznámení 
o přerušení dodávky vody od Vak Náchod, a. s., jsme prostřednictvím 
SMS InfoKanálu informovali občany. Zprávu o jakékoliv mimořádné 
situaci jsme schopni posílat téměř kdykoliv – o víkendu i ve večerních 
hodinách. Zaregistrujte se, prosím, pokud jste tak ještě neučinili! Infor-
mace najdete na našich webových stránkách nebo se zastavte na úřadě, 
rádi Vám pomůžeme. Zasílání zpráv Vás nic nestojí a máte nejaktuálnější 
informace o tom, co se děje. 

Na konci února došlo v rokytenské hasičárně k avizovanému setkání 
s některými majiteli nemovitostí ze spodní části Rokytníku, a to kvůli 
zjištění zájmu o napojení na vodovodní řad. Téměř všichni se vyslovili 
pro. Vak Náchod, a. s., část nemovitostí již napojil v loňském roce, část 
jich napojí letos a na jeden problematický úsek musí vypracovat projek-
tovou dokumentaci (složité vlastnické vztahy). Nově napojené nemovi-
tosti tak již nebudou mít problémy s vodou, a to jak s jejím množstvím, 
ale i s kvalitou, což mě samozřejmě těší. 

Rekonstrukce silnice v Rokytníku
S potěšením jsem přijala v těchto dnech zprávu, že Údržba silnic Krá-

lovéhradeckého kraje, a. s., dokončila přípravu oprav silnice přes celý 
Rokytník (od hospůdky Na návsi až po odbočku na Bystré). V současné 
době probíhá výběrové řízení na zhotovitele, předpokládaný termín 
opravy je stanoven od 29. 7. do 7. 10. 2018. Součástí rekonstrukce 
silnice bude i výměna stávajícího vodovodního řadu. Opravovat se bude 
nejen povrch, ale také propustky, silnice bude odvodněna. Po dobu oprav 
nebude možný průjezd. Obyvatele tedy čeká náročné období, stejně 
jako tomu bylo při rekonstrukci silnice ve Zbečníku. Po mnoha objížď-
kách, které tudy vedly, si ale určitě všichni opravu zdevastované silnice 
přejí. Detailnější informace zatím nemáme k dispozici. Jakmile je získáme, 
budeme občany včas a o všem informovat. Kraj je připraven silnici opravit 
a já doufám, že to již nic nezhatí. Jistě se teď ptáte, kdy bude opraven 
průtah Velkým Dřevíčem, který je díky objízdným trasám také v hrozném 
stavu. Práce na přípravě mají oproti Rokytníku zpoždění. V roce 2015 
požádal o jejich pozastavení SPOLEK PRO VELKÝ DŘEVÍČ v souvislosti 

s jednáními o kanalizaci ve Velkém Dřevíči. O pokračování příprav jsem 
požádala ředitele, tehdy ještě SÚS KHK, v létě loňského roku. 

Přípravy na 88. Jiráskův Hronov
Dne 12. 3. 2018 se v Praze sešel Festivalový výbor Jiráskova Hronova. 

Společně jsme připravovali propozice, rozpočet, semináře a veškeré orga-
nizační zajištění letošního ročníku (hrací prostory, prodej vstupenek, zázemí 
pro seminaristy, účinkující, návštěvníky atd.) Náš hlavní partner NIPOS 
Praha ustanovil nového programového ředitele festivalu, kterým je pan 
Jan Julínek. Jednání probíhalo ve velmi příjemné atmosféře, což je základní 
stavební kámen pro to, aby se festival vydařil. Velkou novinkou letos bude 
nový vizuál JH. Proběhla soutěž, porota hodnotila a vybrala vítěze. A čím 
tedy bude nahrazen „veselý poskakující panáček“? Nechte se překvapit! 

Vichřice se nám nevyhnula

Třetí březnový víkend potrápil velkou část naší republiky velmi silný vítr. 
Zařádil si i u nás. Celkem 4krát vyjížděli o víkendu hronovští hasiči k likvi-
daci větrem způsobených škod. Zasahovali v Rokytníku a také v Lískách, 
kde popadané stromy způsobily největší škody. Od sobotního večera 
do nedělního rána byla přerušena v celém Hronově dodávka elektrické 
energie, v části Rokytníku byli lidé bez proudu až do nedělní půlnoci. Tech-
nické služby města Hronova následky vichřice průběžně likvidují.

Česká školská inspekce - ČŠI
V každém řediteli i pracovníkovi jakékoliv školy nebo školky vzbuzuje 

oznámení o kontrole ze strany ČŠI téměř paniku a obavu z toho, jak to 
všechno dopadne. Nejinak tomu bylo i ve škole a ve školce ve Velkém 
Dřevíči, kam se v březnu ČŠI ohlásila. S přípravou na kontrolu pomáhaly 
kolegyně z hronovské školy, za což jim moc děkuji. Škola a školka byly 
sloučeny teprve v létě 2016, spousta věcí se musela udělat nově, jinak …
Pro laika je téměř nemožné si představit, kolik práce, ale hlavně různých 
papírů, někdy i nesmyslných věcí stojí za tím, aby škola před inspekcí 
obstála. Mám velkou radost z toho, že kolegyně při své velké premié-
rové inspekci prošly na výbornou. Patří jim za to velké poděkování, a to 
všem, bez výjimky. Pro mě samotnou má snad ale ještě větší cenu to, že 
školou a školkou žijí, že jim záleží na tom, aby byli rodiče, ale hlavně děti 
spokojeni. A to je to nejdůležitější. Pro úplnost jen dodávám, že všechny 
příspěvkové organizace města jsou pravidelně podrobovány mnoha kon-
trolám, o kterých jsme jako zřizovatel informováni. Těší mě, že většina 
kontrol končí závěrem „bez výhrad“. 



MÍSTNÍ REFERENDUM
Místní referendum je zákonný a demokratický nástroj na zjištění názoru 

veřejnosti na určité ZÁMĚRY vedení města. Jeho provádění upravuje 
Zákon č. 22/2004 Sb. Návrh přípravného výboru na konání místního refe-
renda nám byl doručen 12. 3. 2018 (viz informace paní tajemnice na jiném 
místě). Úřad následně provedl kontrolu, zda je návrh v pořádku. Pod-
pisové archy podepsalo celkem 1410 občanů, z toho u 81 byly chyby 
ve jménech, adresách i datech narození. Zbývající počet oprávněných 
osob se správně uvedenými náležitostmi byl pro splnění podmínek zákona 
dostatečný. Úřad dále konstatoval, že v návrhu zcela absentuje odhad 
nákladů spojených s realizací rozhodnutí přijatého v místním referendu 
a způsob jejich úhrady z rozpočtu obce. Pro větší srozumitelnost uvedu 
příklady toho, jak může být v referendu rozhodnuto a jaké náklady by 
městu v souvislosti s konkrétním rozhodnutím vznikly.

Příklad 1. – Nový úřad se stavět nebude, prodá se třeba jen 
jedna ze stávajících budov, kde úřad sídlí. V tu chvíli vlastně nemá 
úřad kde být. Kam se tedy městský úřad přestěhuje? Kde bude sídlit? 
V návrhu tedy chybí náklady na přestěhování úřadu, nákup jiné nebo 
jiných budov pro MěÚ, jejich vybavení, eventuálně nájemné za budovy, 
ve kterých by měl úřad sídlit. 

Příklad 2. – Nový úřad se stavět bude a nebude dán souhlas 
k prodeji budov č. p. 4 a 5 (KB a radnice) nebo pouze jedné 
z nich. Jak budou v tomto případě obě budovy využity? Jaké budou 
náklady na jejich správu, opravy, rekonstrukci atd. 

Příklad 3. – Nový úřad se stavět nebude a domy se také 
prodávat nebudou. Jaké budou náklady na zajištění nedokončené pří-
stavby Sálu Josefa Čapka proti jejímu dalšímu znehodnocování? Jaké bude 
její využití? Jaké budou náklady na úpravu stávajících objektů MěÚ a jejich 
vybavení, aby splňovaly Nařízení Evropského parlamentu a Rady (EU 
201//679 (GDPR) a Vyhlášku č. 398/2009 Sb. (obecně technické poža-
davky zabezpečující bezbariérové užívání staveb)?

Zmocněnec přípravného výboru pro konání místního referenda Ing. 
Karel Jára byl úřadem vyzván k doplnění návrhu s tím, že kalkulace 
nákladů má být pregnantní a kvalifikovaná, aby na jejím základě bylo 
možno zjistit, z jakých předpokladů přípravný výbor při svých úvahách 
vycházel. Přípravný výbor byl vyzván, aby uvedl, jakým způsobem k vyčís-
lení nákladů dospěl a oč je opírá, zvlášť to platí za situace, kdy realizace 
rozhodnutí přijatého v místním referendu může představovat významný 
zásah do rozpočtu obce. Na odstranění nedostatků byla stanovena lhůta 
30 dnů (minimální je ze zákona 7 dnů). Veškeré kroky v souvislosti 
s návrhem na konání referenda úřad konzultuje s Krajským úřadem Krá-
lovéhradeckého kraje a také s legislativně-právním oddělením Minister-
stva vnitra ČR. 

Vážení spoluobčané, návrh na konání referenda vyvolává v celém městě 
vzrušené debaty, ve kterých padají „zaručené argumenty“, někdy i silná 
slova na obhajobu jeho konání či nekonání. Při veškeré úctě ke všem, 
kteří se pod referendum podepsali, si nemyslím, že by byli všichni do 
detailu zasvěceni do problematiky tak, aby mohli s klidným svědomím 
říct „já tomu rozumím, já jsem si k tomu sehnal veškeré informace, byl 
jsem se ptát tam a tam“. Opak je pravdou. K získání podpisu pod refe-
rendum stačilo vyřknout obavu, vyvolat strach, zamlčet některá fakta a 
lehce použít manipulaci. Nejsou to moje dojmy, ptala jsem se některých z 
Vás. A Vaše odpovědi? „Bojím se, v radnici prý bude ubytovna pro vězně 
propuštěné z Odolova“. „Bojím se, prý do radnice nastěhujete nepřizpů-
sobivé občany.“ „Vůbec nic o tom nevím, o politiku se nezajímám, ale 
říkali, že všechny prachy půjdou na úřad a možná se budou muset zavírat 
i školky, to já nechci.“ „Říkali, že je stavba úřadu mnohokrát předražená, 
že kdyby se to trochu upravilo, tak by se za těch 50 mil. předělala stáva-
jící radnice na hotel i by se vybudoval nový úřad.“ „Bojím se, aby nezů-
stala radnice prázdná.“ „Přece nevyhodíme tolik peněz pro pár úředníků, 
kteří pijí celý den kafe!“ Když jsem následně lidem, kterých jsem se ptala, 
sdělila, co všechno může po referendu nastat, tak všichni reagovali stejně: 
„To jsem nevěděl, to mi nikdo neřekl, kdybych to věděl, tak bych refe-
rendum nikdy nepodepsal.“ Chápu, že v běžném životě, kdy má každý 
z nás spoustu svých starostí a povinností, není prostor na to studovat 
zápisy z jednání zastupitelstva, aktivně hledat informace na webu nebo 
facebooku. Ale členové přípravného výboru jsou všichni, až na jednoho, 

členy zastupitelstva. Ti informace mají! Jejich aktivitě proto nerozumím 
z těchto důvodů:
1. V roce 2014 se schvaloval na zastupitelstvu záměr vybudování úřadu 

– všichni byli pro, 2 se zdrželi! 
2. Proč nebylo referendum navrženo v roce 2014? Není zvláštní, že ten, 

kdo něco schválil, se po čtyřech letech občanů ptá na jejich názor? 
Hodně alibistické.

3. Není pravda, že o záměru prodeje budov se v roce 2014 nikdo 
nezmínil – bylo to uvedeno v materiálu, je to v zápise. Znovu byla tato 
možnost uvedena v materiálu, který se projednával v červnu 2015. 
Tenkrát zastupitelstvo schvalovalo vítěznou studii – VŠICHNI byli pro!

4. Výstavbu nového úřadu a průběžné informace o ní projednávalo 
zastupitelstvo celkem 12krát. Členové přípravného výboru NIKDY 
výstavbu nezpochybnili!!!

5. Informaci o tom, jak postupují práce na novém úřadu, dostali zastu-
pitelé od roku 2014 v zápisech z pracovní skupiny EU fondy celkem 
25krát!!! NIKDY nezazněla žádná námitka proti postupujícím pracím!

6. Peníze na projektovou dokumentaci byly zastupitelstvem schvalovány 
v rámci rozpočtu a rozpočtových opatření celkem 3krát – NIKDO 
NIKDY NEBYL PROTI!!! Členové přípravného výboru od roku 2016 
schvalovali peníze (celkem cca 2 mil. Kč) a dnes se chtějí v referendu 
ptát, zda se má nový úřad stavět? Pokud se stavět nebude, pak město 
„vyhodilo z okna“ 2 mil. Kč. Jsou si členové zastupitelstva, kteří na 
únorovém jednání hlasovali PROTI ÚŘADU vědomi toho, že hlaso-
vali v rozporu s péčí řádného hospodáře, protože výdaje na projek-
tovou dokumentaci budou vlastně zmařenou investicí? Jsou si vědomi 
toho, že po nich může (a podle mě musí) město tuto škodu vymáhat? 
Vychází to čtvrt mil. Kč na jednoho.

7. Ve světle návrhu na referendum je možné, že se o akcích, které zastu-
pitelstvo dodnes schválilo a řeklo BUDEME JE REALIZOVAT, bude 
konat referendum. Dovedu si představit, že spousta lidí nebude sou-
hlasit např. s rekonstrukcí Kalinova domu, rekonstrukcí Palackého, 
Nerudovy, Padolí atd. (na vše se zpracovává PD), protože chtějí 
opravit něco jiného. 

8. Přípravný výbor navrhuje, aby se referendum konalo na podzim, 
souběžně s komunálními a senátními volbami. Budeme asi první město, 
ve kterém se bude konat referendum na podzim o tom, co se má 
zahájit v červnu!!! Na dodavatele úřadu i úvěru jsou vypsána výběrová 
řízení! Opravdu Kocourkov. 

9. Pokud občané v referendu nějak rozhodnou (nestavět, neprodávat), 
pak je toto rozhodnutí PLATNÉ NAVŽDY!!! Pouze opakované refe-
rendum se stejnými otázkami, nejdříve však až za dva roky, může roz-
hodnutí změnit. Díky aktivitě členů přípravného výboru na konání 
referenda (Rozvoj města, ANO 2011 a TOP 09) bude naprosto para-
lyzováno nakládání s majetkem města, a to NAVŽDY!!! Pokud by 
měl například o radnici zájem nějaký řetězec hotelů, má smůlu. A my 
přece chceme a potřebujeme rozvíjet cestovní ruch. Hronovské firmy 
zoufale volají po možnosti ubytovat své partnery přímo v Hronově. 

Vážení spoluobčané, vedení města a doufám, že i mnozí z Vás, by chtělo 
vědět, zda si přípravný výbor všechny uvedené věci uvědomuje, zda Vám 
je sdělil. Rozhodli jsme se požádat členy přípravného výboru, aby nám i 
veřejnosti zodpověděli otázky, které si v souvislosti s referendem klademe. 

Samozřejmě, že i vedení města všechny případné dotazy občanů rádo 
zodpoví.

V úctě                                                             Bc. Hana Nedvědová

MÍSTNÍ REFERENDUM
Proč se má konat?

Kolik bude referendum stát?
Kolik bude stát realizace rozhodnutí v referendu?

Kdo to všechno zaplatí?

PŘIJĎTE SE PTÁT V PONDĚLÍ 16. DUBNA 2018 
OD 17:00 HODIN DO SÁLU JOSEFA ČAPKA



RADOST NEBO STAROST …
Zefektivnění veřejné správy v regionu Hronovska

Operační program Zaměstnanost; Číslo výzvy: 03_16_058
Výzva pro územní samosprávné celky; Projekt CZ.03.4.74/0.0/0.0/16_058/0007457;
Projekt byl podpořen částkou 3 044 625 Kč s výší dotace 95 %. Město Hronov a partnerské obce 

Velké Poříčí, Stárkov, Žďárky, Vysoká Srbská cílí prostřednictvím realizace projektu na zvýšení kvality 
a efektivity veřejné správy, kterou vykonávají ve svém vymezeném území pro své obyvatele. Na základě 
dotazů po uveřejnění informace v minulém čísle více doplním aktivity týkající se přímo města Hronova.

Jednak se projekt týká společných strategií oblasti: Komunitní plánování sociálních služeb 
a Koncepce prevence kriminality

Dokumenty zpracovávané přímo pro naše město jsou: 
l Plán rozvoje sportu a volnočasových aktivit

(novela zákona § 6 zákona č. 115/2001 Sb.) Dle zákona o podpoře sportu mají obce ve své 
samostatné působnosti vytvářet podmínky pro sport, zejména zabezpečit rozvoj sportu pro 
všechny, přípravu sportovních talentů, včetně zdravotně postižených občanů, zajistit výstavbu, 
rekonstrukci, udržování a provozování svých sportovních zařízení a poskytnout je pro spor-
tovní činnost občanů. Dále obce ve své působnosti kontrolují účelné využívání svých sportov-
ních zařízení a zabezpečují finanční podporu sportu ze svého rozpočtu.

l Bytová koncepce, vč. pasportu obecních bytů
Cílem koncepce bytové politiky města Hronova je vytvoření systému, který na jedné straně 
rozšíří možnost občanů postarat se o své bydlení vlastními silami a na druhé straně podstatně 
zvýší možnost lépe a efektivněji než dosud zajišťovat bydlení pro občany, kteří pomoc obce v 
této oblasti skutečně potřebují. Potřeba zajištění tohoto typu dokumentu reaguje i na aktuální 
diskusi o sociálním bydlení a s ním spojeným připravovaným zákonem.

l Koncepce řešení dopravy (vč. hromadné) na území města Hronov, se zaměřením na centrum 
města. Koncepce je důležitým podpůrným nástrojem pro celkovou strategii ovlivňující další 
rozvoj města. Důvodem je stávající dlouhodobě neuspokojivý stav dopravy zejména v centru 
města, která výrazným způsobem snižuje bezpečnost a plynulost provozu. 
Průzkumy dopravy budou zahrnovat obsazenost parkovacích ploch a parkovišť.
(podkladový materiál k řešení obchvatu města, bezpečnost obyvatel)

l Pasport místních komunikací 
je přehledem místních komunikací a je tvořen souhrnnou charakteristikou komunikační sítě, 
tabulkovým přehledem a mapovou částí.

20. výročí partnerství města Hronov a Bielawa
CZ.11.4.120/0.0/0.0/16_008/0001433 je dalším úspěšným projektem, který byl podpořen. Ve dnech 

22. - 23. 2. 2018 se v polském Bardu konalo 4. zasedání Euroregionálního řídícího výboru Fondu mik-
roprojektů v Euroregionu Glacensis v rámci Programu Interreg V-A Česká republika – Polsko. Na 
tomto zasedání bylo schváleno celkem 67 žádostí o dotaci na mikroprojekt, z toho 27 mikropro-
jektů v prioritní ose 2 a dále 40 mikroprojektů v prioritní ose 4. Jeden z těchto projektů byl i náš 
s městem Bielawa, se kterým oslavíme 20leté výročí naší spolupráce. Celkové finanční prostředky 
na naše oba projekty činí 37 294 euro (cca 930 000 Kč), přičemž na české straně je 85 % uzna-
telných nákladů kryto dotací. To je tedy další dobrá zpráva. Druhá zpráva není dobrá. Náš projekt 
na vybudování vodního prvku na náměstí podpořen nebyl. V minulém čísle jsem avizoval, že partner 
z Kudowy neprošel do hodnocení a bodová ztráta rozhodla, že jsme se na místa zaručující spolufi-
nancování neprobojovali. Novou informací je, že nás zástupci polské strany oslovili, zda máme zájem 
o nové podání žádosti. Euroregion vypsal totiž novou výzvu jen pro polskou stranu, protože bylo na jejich 
straně velké množství neúspěšných projektů. Více informací bych se měl dozvědět do konce března.
Záměr prodeje budovy čp. 4, čp. 5

Zastupitelé města rozhodli na svém zasedání o dostavbě Sálu J. Čapka. Měl by zde sídlit městský úřad, 
tak jak byla původní myšlenka a záměr pana starosty Miroslava Houšťka a politického sdružení Volba 
pro město nezávislých kandidátů Rozvoj města. Dokonce vítězná studie asi nejvíce respektuje původně 
navrhovaný vzhled přístavby. Před zadáním studií se bývalým vedoucím úřadu prověřovala i možnost 
sestěhování úřadu do jedné ze současných budov. Nyní, když se má myšlenka realizovat, je vše opačně, 
Rozvoj města je proti. Ing. Jára, zmocněnec výzvy k zastavení příprav dostavby, jehož firma Movis nedo-
končené dílo stavěla, je zároveň člen stavební komise. Stavební komisi byly nejen předkládány nové 
studie na nový úřad, ale připomínkovala také jednotlivé fáze přípravy projektu. Převážná většina z jejích 
připomínek a návrhů byla následně do projektu zapracována. Na žádné z těchto schůzek od něho ani od 
jiných členů nezazněla myšlenka ustoupit od dostavby úřadu. Proto tento jeho postoj nechápu. Ale je to 
samozřejmě jeho věc, proč se tak rozhodl. Také všichni zastupitelé věděli, že se dokumentace připravuje, 
rozhodovali o vítězné studii úřadu. Za tři roky jsem neslyšel o tom, že se mají přípravy ukončit. Proč 
tedy nyní? Budou volby, hodí se to? Ano, došlo k navýšení předpokládané částky, proč, to vysvětlovala ve 
svém článku v minulém čísle paní starostka. Zatím nevíme přesnou cenu, ta vzejde z výběrového řízení.

Na stejném zasedání zastupitelé města schválili záměr prodeje budovy čp. 4, čp. 5, čili budovy, kde 
sídlí KB, a budovy Radnice. Již na jednání zastupitelstva jsem se snažil vysvětlit, že schvalujeme záměr 
prodeje. Budovy neprodáváme, ale tímto rozhodnutím vysíláme signál možným zájemcům, že tato 
možnost existuje. Tímto rozhodnutím mapujeme případný zájem o tyto budovy. Zdali by se nějaký 
solidní zájemce našel, přišel by se zajímavým projektem nebo řešením, jak jednu či druhou budovu 

využít. Následně bude zastupitelstvo rozhodovat 
o prodeji budovy. Bohužel (spíš záměrně) byla 
tato informace podána jinak, proto se ani nedivím, 
že výzvu občané podepisovali. Odpůrci prodeje 
předjímají a podsouvají občanům, že z toho 
bude ubytovna a podobně, mohl bych oponovat, 
najde se provozovatel sítě hotelů, které se bude 
zamlouvat poloha a potenciál budovy Radnice 
(2 patra hotelových pokojů, restaurace, vinárna, 
zasedací místnost atd.) To já ale nevím, proto je 
schválen ten záměr. Nebo může někdo přijít s 
návrhem jak budovy využít pro město a prodávat 
se nebudou. Ale takový návrh, který by mohl 
sloužit občanům k rozhodnutí prodat či využít tak 
a tak, není! Od stolu padají různé. Předělat třeba 
na byty. Změníme územní plán, o tom rozhodují 
opět zastupitelé, ale kdo vlastní nějaký bytový 
dům nebo si jen „přes palec“ dopočítá inves-
tici, budoucí návratnost je kolem 35 let, pokud 
všechny byty pronajme atd… Já jsem určitě pří-
stupný diskuzi, doufám, že i podobná diskuze 
proběhne i na stavební komisi. Proto opět opakuji, 
byl schválen záměr prodeje a o tom, komu se 
bude prodávat, budou teprve zastupitelé rozho-
dovat. A nebo bude některými občany žádané 
referendum? Ale zde bych chtěl opravdu, aby 
měli občané volbu – prodat, nebo neprodat, tedy 
dobrá, ale co bytový dům ve vlastnictví města, 
město bude provozovat restauraci a hotel?

Dostavba úřadu není podmíněna prodejem 
těchto budov. To nám dává možnost se opravdu 
správně rozhodnout, nejsme pod žádným 
tlakem, že musíme budovy prodat. Můžeme jed-
notlivé nabídky, záměry zvážit. Myslím, že jsme 
se prodejem spořitelny všichni poučili, že i sol-
ventní zájemce se může dostat špatnou investicí 
do situace, kdy nesplní své záměry.

Dostavba bude financována z konkrét-
ního úvěru bez jakýchkoliv kombinací, aby vše 
bylo přehledné. Kdo sleduje finanční trh nebo 
zkoumal možnosti vlastní hypotéky, dobře ví, že 
takové možnosti se již nebudou opakovat. Je to 
všem zastupitelů i občanům předloženo, žádné 
postranní uličky, záměrné snižování ceny, jak je 
někdy předhazováno a nastíněno. Pokud by se šlo 
opačnou cestou a vzal se úvěr na školní jídelnu, 
strojovnu zimního stadionu nebo letos třeba na 
dostavbu tělocvičny, pak jsme na dost velkých 
finančních prostředcích. Pak by rovnice, která má 
u občanů vyvolat obavy: úřad = úvěr 50 milionů, 
nebyla tak úspěšná. Samozřejmě, každý má právo 
se vyjádřit, říci si svůj názor na věc a všem za to 
děkuji, pokud využijí nějakou ze slušných forem.

Jsme v období, kdy dokončujeme s pomocí 
dotací ZUŠ a tělocvičnu (mimo fotbalový 
stadion, který bychom rádi začali společně 
s přilehlou komunikací) a tím po 10 letech 
všechny velké rekonstrukce důležitých školních 
i sportovních zařízení. Dařilo se na většinu 
získat částečné financování z jiných zdrojů, 
hradili jsme samozřejmě spoluúčast. Ale chtěli 
jsme tuto možnost využít. Hledáme stále příle-
žitost na Tvrz. Samozřejmě byly jiné investice 
omezené, jsme si toho vědomi, nejvíce je to 
patrné na chodnících a místních komunikacích, 
proto již připravujeme nové PD a v letošním 
roce již některé komunikace budou rekonstru-
ovány                       Josef Thér, místostarosta



INFORMACE Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA
HRONOVA – ÚNOR, BŘEZEN (výtah)
RM schvaluje
l záměr pronájmu nebytových prostor – restaurace v objektu zimního 

stadionu Wikov arény o výměře 109,02 m² v ulici Palackého č. p. 
1000, Hronov, za minimální nájemné 5 414,66 Kč/měsíc; po zveřej-
nění záměru se přihlásili dva zájemci, výběrová komise posoudila nabídky, 
konečné slovo bude mít rada města

l výběrovou komisi pro výběr nájemce restaurace v objektu zimního 
stadionu Wikov arény ve složení: Mgr. Josef Thér, David Pavlíček 
a Ing. Lenka Vítová

l poskytnutí dotace Královéhradeckému kraji, ve výši 24.424,00 Kč, 
která je určena na zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou 
dopravou, linka 640116, v období od 10.12.2017 do 08.12.2018; jedná 
se o večerní spoje ve směru na Stárkov přes Velký Dřevíč a Rokytník, město 
Hronov na ně přispívá již několik let, aby nebyly zrušeny (stejným podílem 
přispívá i město Stárkov)

l ceny za praní prádla v prádelně Hronov, Havlíčkova 656, od 
01.04.2018 v této výši: 29,32 Kč za 1 kg prádla pro odbory MěÚ 
Hronov 29,32 Kč + 21 % DPH (tj. 35,48 Kč) za 1 kg prádla pro pří-
spěvkové organizace města Hronova; prádelna je umístěna v mateřské 
škole v Hronově, její služby využívají školky, KIS Hronov, autokemp a hotel

l poskytnutí dotace ve výši 50.000,00 Kč Volejbalovému klubu Hronov, 
která je určena účelově výhradně na pokrytí nákladů spojených 
s účastí družstva žen A v I. národní lize v období leden - červen 2018

l uzavření darovací smlouvy na poskytnutí finančního daru ve výši 
10.000,00 Kč panem Danielem Suchým, Městu Hronov; jedná se o dar 
na 88. Jiráskův Hronov

l text výzvy k podání nabídek na poskytnutí dlouhodobého investičního 
úvěru na financování realizace stavby Městský úřad Hronov; k projed-
nání parametrů výzvy byli přizváni členové Finančního výboru ZM, výzva byla 
zaslána pěti bankovním subjektům, nabídky mohou doručit do 28. 3. 2018

l komisi pro posouzení nabídek na poskytnutí dlouhodobého inves-
tičního úvěru na financování realizace stavby Městský úřad Hronov 
v tomto složení: Ing. Jaroslav Vít, Ing. Jaroslav Jeništa ml., Ing. Ivana 
Stonjeková, Bc. Hana Nedvědová, Mgr. Věra Řehůřková, náhrad-
ník - David Pavlíček

l vyhlášení výzvy k podání nabídek v rámci veřejné zakázky v zjed-
nodušeném podlimitním řízení na stavební práce dle § 56 zákona 
č. 134/2016 Sb., zákona o zadávání veřejných zakázek v platném znění 
dle předložené Výzvy k podání nabídek a zadávací dokumentace; před-
mětem zakázky jsou stavební práce na akci „Městský úřad Hronov“;  lhůta 
pro podání nabídek je stanovena do 16. 4. 2018

l uzavření Smlouvy o dílo na stavební akci „Rozšíření veřejného osvět-
lení ul. Na Louce, Hronov“ mezi Městem Hronov, jako objednatelem, 
a firmou Eltym Hronov, spol. s r.o., jako zhotovitelem za nabídkovou 
cenu 1 959 046,80 Kč vč. DPH; podány byly tři nabídky, všechny byly po 
formální stránce v pořádku, vybrána byla nabídky s nejnižší cenou

l složení komise pro otevírání obálek a hodnocení nabídek veřejné 
zakázky „Městský úřad Hronov“: Bc. Hana Nedvědová (Mgr. Pavel 
Zima, DiS.), Mgr. Josef Thér (MVDr. Tomáš Strnad), Ing. arch. Michal 
Ježek (Ing. Tomáš Kulíček), Ing. Václav Soukup (Ing. Jiří Polák), 
Michaela Kajnarová (Ing. Lenka Vítová), Pavel Topolnickyj (Libor 
Lelek), Ing. Jiří Vejvoda (Ing. Jaroslav Jeništa); k účasti ve výběrové komisi 
byli vyzváni všichni členové zastupitelstva, nikdo neprojevil zájem

l výzvu k podání nabídky vč. zadávací dokumentace a návrh smlouvy 
o dílo pro veřejnou zakázku zadanou v režimu pro zjednodušené pod-
limitní řízení dle § 53 zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných 
zakázek na projekt „Stavební úpravy tělocvičny ZŠ a MŠ Hronov, nová 
tribuna“; lhůta pro podání nabídek je stanovena do 10. 4. 2018

l složení komise pro otevírání a hodnocení nabídek pro výběrové řízení 
na dodavatele stavebních prací na projekt „Stavební úpravy tělocvičny 
ZŠ a MŠ Hronov, nová tribuna“. Složení komise a náhradníků Bc. Hana 
Nedvědová (Mgr. Josef Thér), Ing. Lenka Vítová (Šárka Šimonová), Ing. 
Martin Zapletal (Ing. Tomáš Tykal) 

RM stanovuje
l celkový počet zaměstnanců MěÚ v Hronově k 1.3.2018 na 51; jedná 

se o přechodné navýšení o jednoho pracovníka z důvodu zástupu za dlou-
hodobou pracovní neschopnost

RM ukládá
l paní tajemnici prověřit efektivnost městské prádelny

Rada města dále projednala dodatky k nájemním smlouvám (NS) na 
byty v majetku města, dohody o ukončení NS v bytech města, smlouvy 
o právu provést stavby, revokaci záměru pronájmu restaurace a vinárny 
Radnice, dary pro příspěvkové organizace, pravidla uzavírání smluv 
o nájmu KIS Hronov (krátkodobé pronájmy), Zprávu o stavu veřejného 
pořádku v územní působnosti OOP ČR Hronov v roce 2017, petici „Za 
opravu chodníků v ulicích Palackého a Nerudova“, projekt Zefektivnění 
veřejné správy v regionu Hronovska atd.

Bc. Hana Nedvědová, starostka města

AQUA MINERALIS GLACENSIS
– REVITALIZACE PARKU A. JIRÁSKA

Na této velké stavbě došlo opět k posunu v provádění stavebních prací. 
V minulých týdnech byly realizovány důležité milníky z harmonogramu 
prací. Došlo k přemístění sochy Aloise Jiráska na nové místo, následně 
bude upraven okolní prostor. Byla zastřešena a opláštěna budova pro 
veřejné WC. Své zázemí již má i amfiteátr. Vznikne v něm malá kuchyňka, 
prostor na přípravu účinkujících, sklad, ale i nové sociální zázemí. Nyní 
dochází k povrchovým úpravám vnitřních prostor. V celém parku jsou 
kompletně nově vybudované podzemní sítě (elekrika, vodovod, kanalizace 
a veřejné osvětlení) a podkladní vrstvy pro cesty a cestičky. V termínu, 
kdy bude vycházet Unásek, budou probíhat práce také na výstavbě mola 
na břehu řeky Metuje.

Připomínám všem občanům, že prameník bude uzavřen až do úplného 
dokončení stavebních prací.

Probíhající revitalizace parku A. Jiráska se uskutečňuje v rámci projektu 
AQUA MINERALIS GLACENSIS s reg. č. CZ.11.2.45/0.0/0.0/15_003/00
00266, do kterého je kromě města Hronova zapojeno město Náchod, 
Kudowa-Zdrój a Duszniki Zdrój.          Michaela Kajnarová, rozvoj města



NÁVRH NA KONÁNÍ MÍSTNÍHO
REFERENDA 

Městský úřad v Hronově obdržel dne 12. 3. 2018 návrh na konání 
místního referenda ve smyslu § 10 zákona č. 22/2004 Sb., o místním refe-
rendu a změně některých zákonů, ve znění pozdějších právních předpisů. 
Návrh podal přípravný výbor pro konání místního referenda prostřed-
nictvím zmocněnce přípravného výboru Ing. Karla Járy. V návrhu jsou 
uvedeny otázky navržené k rozhodnutí v místním referendu:
1. Souhlasíte s výstavbou městského úřadu v budově přístavby Jiráskova 

divadla?
2. Souhlasíte s prodejem domu U Zeleného stromu č. p. 4, náměstí Čes-

koslovenské armády v Hronově?
3. Souhlasíte s prodejem objektu radnice č. p. 5, náměstí Českosloven-

ské armády v Hronově? 
Návrh přípravného výboru spolu s přílohou posoudí dle výše uvede-

ného zákona Městský úřad Hronov a v souladu s tímto zákonem bude 
činit další kroky.                    Mgr. Markéta Machová, tajemnice MěÚ

UPOZORNĚNÍ
Ve dnech 30. 4. a 7. 5. 2018 bude Městský úřad Hronov z provozních 
důvodů uzavřen. Děkujeme za pochopení

Mgr. Markéta Machová, tajemnice MěÚ

PŘEHLED INVESTIČNÍCH AKCÍ K 15. 3. 2018
Rekonstrukce komunikace Na Haldě, Hronov – Zbečník, Padolí

V letošním roce bude probíhat rekonstrukce výše uvedené komuni-
kace. V rámci této stavby dojde také k výměně vodovodu a vybudo-
vání splaškové kanalizace (tyto práce bude zajišťovat a financovat jiný 
investor – Vak Náchod, a. s.), dále k vybudování dešťové kanalizace a 
veřejného osvětlení. Součástí rekonstrukce komunikace je také odvod-
nění zpevněných ploch. Nyní se dokončuje projektová dokumentace a 
město Hronov zažádá o stavební povolení. Stavební práce by měly pro-
běhnout v druhé polovině tohoto roku. O začátku výstavby budou oby-
vatelé zájmového prostoru včas informováni.

Rekonstrukce komunikace Červená ulice, Velký Dřevíč
Rekonstrukce komunikace je přesunutá investice z minulého roku. Nyní 

v ulici probíhají práce na přeložce NN a výměna sloupů. Dojde také k pře-
ložení veřejného osvětlení, kde svítidla budou vyměněna za LED svítidla 
tak, jako se děje všude v Hronově s ohledem na úsporu energie. V rámci 
rekonstrukce komunikace pak dojde k výměně stávajícího vodovodu (práce 
provede a finančně zajistí jiný investor – Vak Náchod, a. s.) a poté dojde 
k výměně kanalizace a vlastní rekonstrukci komunikace. O začátku výstavby 
budou obyvatelé zájmového prostoru informováni.

Veřejné osvětlení Na Louce, Velký Dřevíč
Výše uvedená stavba navazuje na přeložku NN prováděnou jiným 

investorem. Nyní probíhají přípravné práce pro osazení sloupů VO 
a dále překládka NN. V ulici budou opět osazena LED svítidla. V letošním 
roce by mělo také dojít k přípravě podkladů a projektové dokumentace 
pro celkovou rekonstrukci komunikace po všech prováděných pracích 
(výměna vodovodu, přeložka NN a VO).

Veřejné osvětlení ulice Dvorská, Hronov
Přeložení VO navazuje na přeložku NN, která zde proběhla na konci 

minulého roku. Nyní dojde k výměně stávajících sloupů. Oproti nyněj-
šímu stavu tří svítidel VO, jich tu nově bude osazeno pět a opět budou 
osazena LED svítidla.

Výstavba nového městského úřadu
Zastupitelstvo města odsouhlasilo přípravu stavby a rada města znění 

výzvy a následné Smlouvy o dílo, takže v tuto chvíli probíhá výběrové 
řízení na dodavatele stavby a zároveň na provedení služeb technického 
dozoru a koordinátora bezpečnosti práce na staveništi. Objekt je vyklizen 
a připraven pro výstavbu.

Příprava projektové dokumentace pro veřejné osvětlení na 
Příčnici

Jedná se o vybudování veřejného osvětlení v ulicích Karolíny Světlé, 
Libušině, Wolkerově a části 17. listopadu. Tato akce bude navazovat na 

přeložku NN prováděnou jiným investorem, na něm bude také záviset 
termín výstavby. Projekt bude navazovat na veřejné osvětlení, které již 
bylo na Příčnici provedeno, tzn., že budou osazena LED svítidla.

Příprava projektových dokumentací na rekonstrukce komunikací
Zbečník, Padolí

V této ulici bude projekt zadán v rozsahu rekonstrukce chodníko-
vých těles, změny zeleného pásu na podélná parkovací stání, celkovou 
rekonstrukci komunikace a výstavbu oddílné splaškové a dešťové kanali-
zace. Správci a majitelé podzemních sítí budou osloveni s možností využití 
rekonstrukce k výměně stávajících sítí.
Palackého a Nerudova, Hronov

Rozsah tohoto projektu je dán rekonstrukcí chodníkového tělesa na 
neopravené straně ulice Palackého a na obou stranách v ulici Nerudově. 
Dojde také ke zprojektování celkové rekonstrukce komunikace s tím, 
že zelený pás by se využil na podélná parkovací stání. V rámci projektu 
bude zrevidována dešťová kanalizace. Správci a majitelé podzemních sítí 
budou osloveni s možností využití rekonstrukce k výměně stávajících sítí.
Zbečník – Pustiny

Dále probíhá příprava výstavby nového chodníku od autobusové 
zastávky ve Zbečníku – Pustinách (poslední zastávka ve Zbečníku), kde 
chodník zcela chybí a je nebezpečné se pohybovat po silnici druhé třídy. 
Tyršova ulice (mezi bowlingem a restaurací U Pilouse)

V ulici Tyršově jsou navrženy práce týkající se rekonstrukce komu-
nikace a provedení parkovacích stání. V letošním roce by mělo dojít 
k získání stavebního povolení tak, aby rekonstrukce byla připravena pro 
realizaci při velké rekonstrukci komunikace II/303 (Hronov – Železňák).
Na Louce, Velký Dřevíč

V letošním roce bude projektová dokumentace připravena vč. staveb-
ního povolení tak, aby mohlo následně dojít k výstavbě. Projektová doku-
mentace bude zahrnovat celkovou rekonstrukci komunikace. 
Rekonstrukce 4. NP v ZUŠ Hronov

Město Hronov získalo dotaci na rekonstrukci čtvrtého patra v budově 
č. p. 8 na Komenského náměstí (ZUŠ, DOMINO, knihovna). V patře 
vzniknou nové prostory pro výtvarnou dílnu, počítačovou učebnu 
a prostory pro vyučování hry na různé hudební nástroje. S tím je spojena 
rekonstrukce sociálního zařízení a vybudování schodolezu pro pohyb 
imobilních osob. Rekonstrukce by měla započít na konci letošního roku.

Michaela Kajnarová, rozvoj města

PROČ JE NOVÁ LÁVKA U ČISTÍRNY
REZATÁ? 

Dovolím si zodpovědět tento občany často kladený dotaz. 
Lávka je navržena z ocele Atmofix nebo se jí též říká patinující ocel. 

Tato ocel se používá pro nosné ocelové konstrukce např. mostů, stožárů 
a soustav vysokého napětí. 

Základní specifickou vlastností tohoto druhu ocele je zvýšená odolnost 
proti atmosférické korozi. Patinující ocel má totiž schopnost tvořit za 
vhodných atmosférických podmínek postupně na svém povrchu vrstvu 
oxidů (patiny), která významně zpomaluje rychlost další nežádoucí 
koroze. Vrstva patiny se vyvíjí postupně a ustálených vlastností dosahuje 
cca po 3 až 5 letech. Povrchová úprava patinujících ocelí se nepožaduje, 



tzn., že povrchová úprava mostu je takto konečná (v případě použití 
povrchového nátěru by se zastavil proces oxidace). Jediná nevýhoda je, 
že než povrch zoxiduje, bude konstrukce na omak špinit. Odměnou je 
ale dlouhá životnost a vzhled konstrukce. Lávka by měla být dokončena 
včetně doplňujících úprav požadovaných městem nad rámec projektu na 
konci měsíce dubna.                         Michaela Kajnarová, rozvoj města

Město Hronov a firma Marius Pedersen, a. s., si Vás dovolují 
upozornit, že proběhne

SBĚR A SVOZ NEBEZPEČNÝCH SLOŽEK 
KOMUNÁLNÍHO ODPADU
(není určen pro podnikatelské subjekty)

Sbírat se budou následující druhy odpadu 
Oleje a tuky, barvy, ředidla, pryskyřice a lepidla, rozpouštědla, deter-

genty, odmašťovací přípravky, fotochemikálie, léky, pesticidy, baterie a aku-
mulátory, zářivky a ostatní odpad s obsahem rtuti. Zároveň proběhne sběr 
starých vyřazených elektrozařízení jako televizorů, chladniček, PC apod. 

15. týden – 9. 4. 2018  (pondělí)

Zastávka Místo, kde bude odpad přijímán Čas

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11

Zbečník, Dolská ulice „Na Rovince“
Zbečník, autobusová zastávka „U dvou lip“
Zbečník, restaurace „Pod Chlomkem“
Padolí, odbočka na Haldu
Velký Dřevíč před pilou
Velký Dřevíč, hospoda „Sparta“
Rokytník u Lofů
Rokytník – u hasičské zbrojnice
Rokytník, odbočka na Draha
Velký Dřevíč, Na Louce
Žabokrky, panely naproti vjezdu do bývalé 
slévárny

15.00 - 15.10
15.15 - 15.25
15.30 - 15.40
15.50 - 16.00
16.15 - 16.25
16.30 - 16.40
16.55 - 17.05
17.10 - 17.20
17.30 - 17.40
17.50 - 18.00
18.05 - 18.15

15. týden – 10. 4. 2018  (úterý)

Zastávka Místo, kde bude odpad přijímán Čas

1
2
3
4
5

Hronov, u zimního stadionu 
Hronov, sídliště u bývalé kotelny
Hronov, Dvorská ulice, parkoviště 
Hronov, Příčnice u samoobsluhy
Malá Čermná, u bývalého domova 
důchodců „Nálada“

15.00 - 15.30
15.35 - 16.05
16.10 - 16.40
16.45 - 17.15
17.40 - 17.55

Žádáme občany, aby vyčkali příjezdu auta a odpady odevzdávali obsluze 
a nenechávali je bez dozoru na stanovišti. Za předčasné odložení odpadu 
na stanoviště lze uložit pokutu až do výše 50.000,- Kč. Stanoviště budou 
před svozem namátkově kontrolována městskou policií. Elektrospotře-
biče odevzdávejte kompletní. 

POZOR!!! Současně s nebezpečným odpadem budou sbírány i pneu-
matiky, a to jen z osobních vozů.

Případné dotazy zodpoví na MěÚ Hronov Iva Turková tel. 491 401 
158, 739 300 292 nebo pan Babka ze společnosti Marius Pedersen, a.s., 
tel. č. 493 646 755. 

DEN KRAJE UDĚLOVÁNÍ
PAMĚTNÍCH MEDAILÍ

Královéhradecký kraj

Pivovarské náměstí 1245, 03
Hradec Králové  

Hradec Králové 15. března 2018

Vážená paní starostko, vážený pane starosto,

dne 8. května budu opět udělovat v rámci oslav Dne kraje pamětní 
medaile. Mezi námi žije mnoho lidí, na které můžeme být právem hrdí, 
a zaslouží si naše uznání. Proto jsem se rozhodl požádat o pomoc s nomi-
nacemi i Vás.

Může jít například o vědce, pedagogy či kulturní pracovníky, sportovce, 
trenéry, lékaře, výjimečné studenty, účastníky odboje, zasloužilé starosty 
nebo občany, kteří nezaváhali při záchraně lidského života, výběr je plně 
otevřený, záleží na Vás. 

Do návrhu je třeba napsat odůvodnění, proč by měla být daná osoba 
oceněna, a také telefonický kontakt na nominovaného. Prosím autora 
návrhu, aby připsal i kontakt na sebe.

Návrhy na ocenění je možné posílat prostřednictvím e-mailu na adresu 
hejtman@kr-kralovehradecky.cz nebo poštou na adresu krajského úřadu 
až do úterý 15. dubna 2018.

OZNÁMENÍ
O VYHLÁŠENÍ VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ 
Město Hronov vyhlašuje výběrové řízení na pozici

REFERENT SPRÁVY DOTACÍ
Místo výkonu: Městský úřad Hronov, odbor tajemníka
Nabízíme: plný pracovní úvazek
Pracovní poměr na dobu určitou za mateřskou a rodičovskou dovo-
lenou

Platové zařazení: platová třída 9, dle nařízení vlády č. 564/2006 Sb., 
ve znění změny
č. 316/2016 Sb., platné od 1. 11. 2016, a nařízení vlády č. 222/ 2010 
Sb., katalog prací

Předpokládaný termín nástupu: 1. 7. 2018, popř. dle dohody 
Pracovní náplň:
monitorování vyhlášených dotačních programů, podávání žádostí 
o dotace, dohled nad plněním podmínek přijatých dotací, vyhodnoco-
vání výsledků, podávání hlášení poskytovatelům dotací po dobu udržitel-
nosti dotačních projektů, součinnost s kontrolními orgány, zabezpečo-
vání úkolů ve vztahu k operačním programům přeshraniční spolupráce

Požadavky:
* minimálně úplné středoškolské vzdělání ukončené maturitní zkouškou
* orientace v oblasti dotačních programů výhodou
* samostatnost, přesnost a spolehlivost, analytické, koncepční a 

tvůrčí schopnosti, vysoké pracovní nasazení, organizační schopnosti
* řidičský průkaz sk. B

Obsah přihlášky:
* jméno a příjmení uchazeče, korespondenční adresa, místo trvalého 

pobytu, datum a místo narození, státní příslušnost, č. občanského 
průkazu, datum a podpis

* strukturovaný profesní životopis s přehledem odborných znalostí 
a dovedností

* doklad o nejvyšším vzdělání (ověřená kopie)
* výpis z evidence rejstříku trestů, ne starší 3 měsíců

Místo a způsob podání přihlášky:
poštou na adresu MěÚ Hronov, náměstí Čs. armády 5, 549 31 

Hronov, nebo osobně na podatelně MěÚ v Hronově do 19. 4. 2018 
do 15.00 hodin, obálku označte: výběrové řízení referent 
dotací - neotvírat.

Bližší informace získáte na MěÚ v Hronově, Mgr. Markéta Machová, 
tajemnice, tel. 491 401 157, 736 629 649

V Hronově dne 19. března 2018

PODĚKOVÁNÍ 
S prosbou o poděkování panu Bohumilu Lantovi a pracovnicím soci-

álního odboru Ireně Lelkové, Andree Hrzánové, Lence Plškové a Lence 
Wernerové se na mě obrátila paní Vlasta Klapalová, která žije v Kalinově 
domě.  Okamžitým a profesionálním poskytnutím lékařské pomoci při 
náhlém zdravotním problému, který paní Klapalovou dne 21. 2. 2018 
postihl, jí zachránili to nejcennější, život. 

Přání o vyjádření poděkování plním velmi ráda. Sama si jejich každo-
denní náročné práce v pečovatelské oblasti nesmírně vážím a těší mě, že 
mezi lidmi ještě stále zůstává lidskost, soucit a ochota pomoci.

Markéta Machová, tajemnice



OZNÁMENÍ O VYHLÁŠENÍ VÝBĚROVÉHO 
ŘÍZENÍ 
Město Hronov vyhlašuje výběrové řízení na pozici

KNIHOVNÍK/KNIHOVNICE
Místo výkonu: Městský úřad Hronov, odbor knihovna
Nabízíme: plný pracovní úvazek, pracovní poměr na dobu určitou 

po dobu čerpání řádné rodičovské a mateřské dovolené
Platové zařazení: platová třída 8, dle nařízení vlády č.564/2006 

Sb., ve znění změny
č. 316/2016 Sb., platné od 1. 11. 2016, a nařízení vlády č. 222/ 2010 

Sb., katalog prací

Předpokládaný termín nástupu: 1. 7. 2018 
Pracovní náplň:
* zajišťování výpůjčního procesu v oddělení pro děti
* ukládání knih v knihovním systému Clavius
* práce s knihovním fondem (řazení,  signování)
* příprava a realizace kulturně – vzdělávacích programů pro děti 

a mládež
* spolupráce na přípravě a realizaci kulturních akcí pro veřejnost
* podílení se na sobotním provozu knihovny
* bibliograficko – informační služby

Požadavky:
* minimálně úplné středoškolské vzdělání s maturitou, odborné stře-

doškolské vzdělání knihovnického směru výhodou
* dobré vyjadřovací schopnosti, výborná znalost českého jazyka
* samostatnost, zodpovědnost, kreativita, pečlivost, ochota dále se 

vzdělávat
* časová flexibilita
* aktivní čtenářství, orientace v literatuře pro děti a mládež
* znalost práce s PC – Word, Excel, internet
* zájem o práci s dětmi
* řidičský průkaz sk. B

Obsah přihlášky:
* jméno a příjmení uchazeče, korespondenční adresa, místo trvalého 

pobytu, datum a místo narození, státní příslušnost, č. občanského 
průkazu, datum a podpis

* strukturovaný profesní životopis s přehledem odborných znalostí 
a dovedností

* doklad o nejvyšším vzdělání (ověřená kopie)
* výpis z evidence rejstříku trestů ne starší 3 měsíců

Místo a způsob podání přihlášky:
poštou na adresu MěÚ Hronov, náměstí Čs. armády 5, 549 31 

Hronov, nebo osobně na téže adrese v podatelně do 11. 4. 2018 do 
17 hodin, obálku označte: výběrové řízení knihovna - neotvírat.

Bližší informace získáte na MěÚ v Hronově, Mgr. Markéta Machová, 
tajemnice MěÚ, tel. 491 401 157, 736 629 649

V Hronově dne 9. 3. 2018

PETICE
dle čl. 18 Listiny základních práv a svobod a zákona č. 85/ 1990 Sb. 

o právu petičním
„Za opravu chodníků v ulicích Palackého a Nerudova“

My, níže podepsaní, prostřednictvím této petice žádáme o opravu 
chodníků v ulicích Palackého (pravá strana při pohledu od náměstí) a 
Nerudova. Na opačné straně ulice Palackého je chodník už mnoho let v 
pořádku a s pravou stranou a přilehlou ulicí Nerudovou se stále nic nedělá.

Katastrofální stav výše zmíněných chodníků se táhne už řadu let, které 
uplynuly od opravy silnice a příslušných chodníků na opačné straně a stále 
se zhoršuje. V některých místech jde doslova o zdraví, a proto žádáme 
touto cestou o znovuotevření projektu v ulicích Palackého a Nerudova 
a zahájení oprav zmíněných chodníků.

Dokázali jsme dlouho rozumět problémům, které byly přednější než 
chodníky v těchto ulicích, ale nyní bychom se rádi s vedením města 
domluvili na konkrétních termínech.

Věříme, že vedení města, rada města a zastupitelstvo nám bude 
svými rozhodnutími nakloněno a dojdeme ke společné názorové shodě. 
Děkujeme za Váš čas nám věnovaný.

Za petiční výbor: Miloš Meier, Zuzana Meierová Genrtová, Jaroslav 
Čmelík, Šárka Čmelíková

Zastupovat petiční výbor v jednání se státními orgány je oprávněn kte-
rýkoliv člen petičního výboru.

PETICE „ZA OPRAVU CHODNÍKŮ
V ULICÍCH PALACKÉHO A NERUDOVA“ 

Vážení členové petičního výboru,
potvrzuji tímto přijetí Vaší Petice „Za opravu chodníků v ulicích Palac-

kého a Nerudova“, která byla doručena na Městský úřad v Hronově dne 
15. 2. 2018. Všem členům Zastupitelstva města Hronova, kterým byla 
Vaše Petice adresována, byla zaslána v elektronické podobě dne 19. 2. 
2018. 

Vážení členové petičního výboru, dle platné Směrnice MěÚ Hronov č. 
03/2017 Pravidla pro vyřizování stížností a petic, patří vyřizování petic 
do kompetence Rady města Hronova. Členům rady byly zaslány veškeré 
podklady potřebné k projednání a vyjádření se k Vaší petici na řádném 
jednání Rady města Hronova dne 7. 3. 2018. Rada města Hronova vyslo-
vila souhlas s návrhem odpovědi na Vaši petici v tomto znění:

Projektová dokumentace (dále jen PD) na opravu chodníkových těles 
v ulicích Palackého a Nerudova byla zpracována v roce 2006. Podle této 
PD již byly některé části chodníkových těles opraveny a bylo přeloženo 
veřejné osvětlení. Rekonstrukce nebyla dle PD dokončena kvůli volným 
finančním prostředkům. Město je přednostně využilo na spolufinancování 
projektů, na které získalo v programovém období 2007 – 2013.

Vedení města vnímá potřebu dokončení oprav chodníkových těles 
v uvedených ulicích. S ohledem na vzrůstající požadavky na parkování 
v této lokalitě (vozidla stojí na komunikaci, průjezd je velmi problema-
tický) se město rozhodlo pro změnu PD, která spočívá v tom, že místo 
zeleného pásu budou místa na parkování a k projektu chodníků se přidá 
i rekonstrukce komunikace Palackého (od křižovatky s Nerudovou po 
křižovatku s Kudrnáčovou). Tato změna ale vyžaduje složitější stavební 
řízení (územní rozhodnutí a na to navazující stavební povolení), čemuž 
odpovídá i složitost vypracování PD. Předpokládáme, že PD k územnímu 
řízení, vč. projednání s účastníky řízení, by mohla být dokončena letos 
v létě. Následovat bude vypracování PD pro stavební povolení a následné 
povolení, které bude vypsáno veřejnou vyhláškou, kde je lhůta minimálně 
tři měsíce. Následně musí být vypracována PD pro provedení stavby 
a soutěž na dodavatele stavby. 

Podmínkou zahájení prací na PD je, aby byly v rozpočtu vyčleněny 
potřebné finanční prostředky. Zastupitelstvo města Hronova na svém 
zasedání dne 14. 2. 2018 schválilo v rámci Rozpočtových opatření 
č. 01/2018/ZM posílení kapitoly 2212 – Silnice – pol. 6121 – budovy, 
haly a stavby s tím, že schválené finanční prostředky budou mimo jiné 
použity i na PD na rekonstrukci chodníkových těles v ulicích Palackého 
a Nerudova. 

Vážení členové petičního výboru, z výše uvedeného vyplývá, že město 
již učinilo všechny potřebné kroky směřující k opravě chodníků i komu-
nikace.

S pozdravem                            Bc. Hana Nedvědová, starostka města

POZNEJME SE LÉPE! - SPOLUPRÁCE
MATEŘSKÝCH ŠKOL V BOŹKOWĚ
A HRONOVĚ 

K 31. 1. 2018 byla úspěšně ukončena fyzická realizace projektu 
s názvem Poznejme se lépe! - spolupráce mateřských škol v Bożkowě 
a Hronově reg. č. CZ.11.4.120/0.0/0.0/16_008/0000422. Nyní nás čeká 
jen administrativní a finanční vypořádání projektu. 

Mateřské školy v Hronově a Nowe Rudě během vzájemné spolupráce 
připravily pro děti a učitele program, který byl rozdělen do tří tematic-
kých okruhů: „Poznej naši kulturu a tradice“, „Poznej naše pohraničí“ 
a „Poznej naše vzdělávací metody“. Děti tak mohly v MŠ v Hronově 
společně zhlédnout divadelní představení, zažít pálení čarodějnic či si 



vyzkoušet výrobu tradičních posvícenských pochutin. Na polské straně 
pro ně byl připraven karneval, ukázka tradičních oslav Velikonoc a Dětský 
den plný zábavného programu. Děti dále společně navštívily muzeum 
Merkuru a Muzeum papírových modelů v Polici nad Metují, interaktivní 
muzeum Pod čepicí v Hronově a hvězdárnu v Úpici. V Polsku pak mohly 
obdivovat indiánskou vesnici ve Stříbrné Hoře, navštívit Muzeum Dolů 
v Nowe Rudě či zažít zábavný den v Minieurolandu v Kladsku. Projekt 
rovněž myslel i na učitele, kteří se sešli třikrát v Hronově a třikrát v 
Nowe Rudě, kde si na tematických workshopech vzájemně předávali své 
pedagogické znalosti a zkušenosti. V rámci tohoto projektu bylo rovněž 
pořízeno do MŠ v Hronově vybavení v podobě lavic, ohniště a přenos-
ného stanu.  

Celková výše výdajů projektu pro město Hronov byla 11 861 EUR 
(296 525,- Kč), dotace z EFRR  je stanovena ve výši 85 %, tedy 10 082 
EUR. (252 050 Kč) 

Doufáme, že se dětem i pedagogickému sboru všechny společné akce 
líbily a navázaná spolupráce bude i nadále pokračovat při dalších projek-
tech.                                              Petra Vojtěchová, odbor tajemníka

INFORMACE K REFERENDU 
V pondělí 12. 3. 2018 jsme podali návrh na konání místního referenda 

na městský úřad. Návrh byl podpořen 1410 podpisy.
Děkujeme všem, kteří nám pomohli podpisy tak rychle (za pouhých 

8 dnů) shromáždit.
Kdo má zájem, může stále vyjádřit podporu konání místního referenda 

svým podpisem na archu na známých místech, nebo u členů přípravného 
výboru.

Vedení města i přes naši výzvu v otevřeném dopise, který je zveřej-
něn na jiném místě v tomto čísle Hronovský listů, pokračuje v přípra-
vách výstavby nového úřadu. Bylo vyhlášeno výběrové řízení na doda-
vatele stavby s termínem odevzdání nabídek 16. 4. 2018. Pokud bude 
vedení města a zastupitelé respektovat zákon a úřad shledá podaný 
návrh v pořádku, odehraje se vše podstatné na jednání zastupitelstva dne 
18. dubna 2018, kde by mělo být vyhlášeno místní referendum, včetně 
termínu jeho konání, který jsme navrhli společně s podzimními komu-
nálními volbami.

Dle zákona pak od okamžiku vyhlášení referenda nesmí být činěny 
žádné úkony týkající se předmětu otázek referenda.

Za přípravný výbor Karel Jára, zastupitel města a zmocněnec příprav-
ného výboru 

OTEVŘENÝ DOPIS
Přípravný výbor na konání místního referenda
Ing. Karel Jára, zmocněnec přípravného výboru
Velký Dřevíč, Na Louce 260, Hronov 4, 549 34

starostka města Hronov
Bc Hana Nedvědová
náměstí Čs. armády 5, Hronov, 549 31

V Hronově 5. března 2018

Výzva k zastavení příprav výstavby nového úřadu a realizace prodeje 
budovy č.p. 4 a č.p. 5 na náměstí Čs. armády v Hronově do doby konání 
místního referenda.

Vážená paní starostko, vážení kolegové zastupitelé,

na únorovém zasedání jste rozhodli o záměru prodeje dvou historic-
kých budov v samotném srdci města. Toto rozhodnutí je velmi zásadní 
a ovlivní život v našem  městě další desítky let. Všichni máme v živé 
paměti, jak dopadl prodej pozemku České poště, jak zdevastovaná 

skončila budova spořitelny. Nedávno jsme rozhodli o prodeji bývalé 
papírny a vzali si tak možnost využít historicko- kulturní jedinečnosti 
této budovy ve prospěch propagace obce. Napravit dnes tyto chyby, již 
není prakticky možné.

Vnímáme mezi spoluobčany velkou nespokojenost s tím, jak nakládáme 
s majetkem obce. Nevěříme tomu, že budovy ve vlastnictví města jsou 
jako starý automobil, kterého je třeba se zbavit a nahradit ho novým. 
Tyto budovy nám byly svěřeny do správy předešlými generacemi, měli 
jsme se o ně starat, opravovat je, renovovat, hledat cesty, jak jejich 
provoz přizpůsobit požadavkům doby. Pokud jsme to nedokázali, je to 
naše selhání, ale není to důvod prodat je a postavit budovu novou. Prav-
děpodobně k ní budeme chovat a přistupovat stejným způsobem.

Vážení kolegové, vzhledem k faktu, že prakticky končí naše funkční 
období, vyzýváme Vás, abyste nedělali nevratné kroky ani ve věci 
prodeje budov, ve kterých v současnosti sídlí městský úřad ani 
ve věci výstavby úřadu nového. Blížící se volby jsou jedinečnou pří-
ležitostí využít termínu jejich konání a dát občanům možnost rozhodnout 
o těchto zásadních věcech v referendu.

Nechceme stát v cestě v rozvoji města, žádáme jen, aby se podobná 
rozhodnutí nedělala ukvapeně. V situaci, kdy máme rozkopaný park, kdy 
nás čeká oprava kanalizace a výstavba souvisejících komunikací při opravě 
hlavního tahu na Náchod, neměli bychom rozjíždět další velkou stavbu 
a zatížit rozpočet obce dluhem ve výši 50 milionů korun. 

Žádáme Vás, abyste podpořili náš návrh na uspořádání referenda 
o těchto zásadních otázkách:

1) Souhlasíte s výstavbou nového městského úřadu v budově přístavby 
Jiráskova divadla?

2) Souhlasíte s prodejem domu U zeleného stromu, č. p. 4, náměstí Čes-
koslovenské armády  v Hronově?

3) Souhlasíte s prodejem objektu radnice, č. p. 5. náměstí Českosloven-
ské armády v Hronově?

Členové přípravného výboru: Ing. Karel Jára, Hronov, Velký Dřevíč, Na 
Louce 260, Petr Koleta, Hronov, T. G. Masaryka 292, Mgr. Olga Líbalová, 
Hronov, Zbečník, Padolí 240, Martin Čejchan, Hronov, Velký Dřevíč 189, 
Mgr. Jan Šnajdr, Hronov, Máchova 703, Mgr. Věra Bartošová, Hronov, 
Palackého 243. Mgr. Petr Málek, Hronov, Zbečník 142

Za přípravný výbor zmocněnec přípravného výboru Ing. Karel Jára

VÁŽENÝ PANE INŽENÝRE,
dne 5. 3. 2018 byla mně a dalším mým kolegům doručena Vaše Výzva 

k zastavení příprav výstavby nového úřadu a realizace prodeje budovy č. 
p. 4. a č. p. 5 na náměstí Čs. armády v Hronově do doby konání místního 
referenda. Konzultovala jsem její obsah s kolegy z Rady města Hronova, 
právničkou města JUDr. Evou Vrzáčkovou a právničkou odboru kance-
láře hejtmana Královéhradeckého kraje Mgr. Hanou Klikarovou. Všichni 
uvedení se shodli na následujícím:

Zastupitelstvo přijalo ve věci výstavby nového úřadu a ve věci záměru 
prodeje budov platná usnesení. Zastupitelstvo rozhodlo a na základě 
toho by mělo být plněno, dokud nebudou případně usnesení revoko-
vána. V Zákoně o obcích č. 128/2000 Sb., § 109 – obecní úřad, odst. 3 a) 
je uvedeno – obecní úřad v samostatné působnosti plní úkoly, které 
mu uložilo zastupitelstvo obce nebo rada obce. 

Vzhledem ke skutečnosti, že městský úřad se musí řídit tím, co mu 
ukládá zákon, je v plnění usnesení zastupitelstva města pokračováno 
a vaše výzva nemá na plnění usnesení zastupitelstva žádný vliv.

Bc. Hana Nedvědová, starostka města

ODPOVĚĎ OSLOVENÝCH ZASTUPITELŮ
NA E-MAILOVOU ŽÁDOST
PANÍ STAROSTKY
Od: Hana Nedvědová
Odesláno: 13. března 2018 16:35
Komu: Karel Jára; Olga Líbalová; Věra Bartošová; Hynek Rožnovský; 
Petr Málek; Petr Koleta; Mgr. Jan Šnajdr1; Jiří Frýba
Kopie: Josef Thér
Předmět: žádost o zaslání informací 

Okénko zastupitelů

Projekt je spolufinancován z prostředků ERDF 
prostřednictvím Euroregionu Glacensis.

Okénko zastupitelů



Vážení kolegové,
na posledním jednání zastupitelstva jste nepodpořili výstavbu nového 

úřadu v nedokončené přístavbě Sálu Josefa Čapka a prodej dvou budov, 
ve kterých v současné chvíli sídlí městský úřad. Jedním z důvodů, který 
jste uváděli, bylo to, že Vám chybí odborné stanovisko členů stavební 
komise (poradní orgán rady města). Pan místostarosta jako garant 
stavební komise svolal její jednání na pondělí 19. 3. 2018. Členům komise 
byly zaslány k prostudování tytéž materiály, které byly zaslány zastupite-
lům. Někteří členové stavební komise vznesli dotaz, jaký záměr s dotče-
nými objekty máte Vy, když jste návrhy projednávané na zastupitelstvu 
nepodpořili. Prosím tedy o odpovědi na níže uvedené otázky.
1. Pokud se bude stavět nový úřad, jaké využití si představujete v budově 

č. p. 4 (v odpovědi uveďte i předpokládané finanční náklady na možné 
úpravy)

2. Pokud se bude stavět nový úřad, jaké využití si představujete v budově 
č. p. 5 (opět uveďte i předpokládané finanční náklady na možné 
úpravy)

3. Pokud by se nový úřad nestavěl, uveďte, jaké využití si představujete 
v nedokončené přístavbě SJČ (náklady na úpravy)

4. Pokud by se nový úřad nestavěl, uveďte, jak si představujete, že by 
měl MěÚ dosáhnout toho, aby se stal „moderním“ úřadem 21. století 
(náklady, postup realizace, zajištění náhradních prostor v případě 
rekonstrukcí budov atd.)

Předem Vám děkuji za odpovědi, které, prosím, směrujte na pana mís-
tostarostu, a to nejpozději do pondělního rána (den konání komise). 
Zdraví HN                   Bc. Hana Nedvědová, starostka města Hronova

Vážená paní starostko,
obracíte se na nás se žádostí, abychom odpověděli na Vámi formulo-

vané otázky. Dovolujeme si tedy na Vaši výzvu reagovat.
Vyzýváte nás, abychom předložili svoje stanoviska stavební komisi. 

Odborné stanovisko stavební komise mělo ovšem předcházet rozhodnutí 
rady, protože ano, stavební komise je poradním orgánem rady, rada pak 
dává doporučení zastupitelstvu. Posílat naše stanovisko stavební komisi 
nyní je tedy bezpředmětné, protože se tak má dít až dodatečně, kdy 
zastupitelstvo již rozhodlo.

Čtyři otázky, které nám pokládáte, jsou skutečně důležité. Nicméně 
měly být zpracovány odborníky, poskytnuty stavební komisi k vyjádření 
a pak teprve předloženy na jednání zastupitelstva 14. 2. 2018. Je nelogické 
chtít dnes, kdy zastupitelstvo již rozhodlo, po nás řadových zastupitelích 
v nesmyslném termínu pěti dnů předložit návrhy včetně předpokláda-
ných nákladů. Je to slušně řečeno amatérské a neprofesionální. Rozpočty 
a studie takového rozsahu pro tyto účely dělají pouze projektanti a ti při 
dnešní vytíženosti na to potřebují minimálně 3 – 4 měsíce.

Když jsme někteří z nás v roce 2014 odsouhlasili záměr(!!!!!) dostavby 
přístavby sálu JČ na nový úřad města, nikdo v té době ani slovem 
nezmínil, že obratem prodáme dva historické objekty města - radnici 
a dům U Zeleného stromu.

Projednání výstavby nového úřadu a výběrového řízení na banku, která 
má městu poskytnout úvěr na tuto výstavbu, finančním výborem po roz-
hodnutí zastupitelstva je pouze dodatečné zajišťování alibi pro předchozí 
neuvážené rozhodnutí zastupitelstva.

Stojíme si za svým názorem, že zastupitelstvo na svém jednání 
14. 2. 2018 rozhodlo o natolik důležitých otázkách bez náležitě připra-
vených variantních řešení daného problému a jeho významu pro život ve 
městě, že je namístě rozhodnout o těchto otázkách v místním referendu. 
Toto jsme doložili dostatečnou podporou oprávněných voličů přiložených 
k předloženému návrhu na konání místního referenda. V dané věci nejde 
totiž jen o peníze, které máme na výstavbu použít nebo které získáme 
z prodeje jakýchsi budov. Jedná se o prodej budov mimořádně histo-
ricky cenných a významných, navíc na parcelách toho nejvyššího významu. 
Tady je třeba i jiné, než ryze odborné diskuse. Je to otázka společenská. 
Zásadně ovlivní život ve městě. A úkolem zastupitelů má být vést tuto 
diskusi, zvažovat všechny aspekty problému a teprve potom rozhodnout. 

V úctě Karel Jára, Olga Líbalová, Věra Bartošová, Hynek Rožnovský, 
Petr Málek, Petr Koleta, Jan Šnajdr a Jiří Frýba, zastupitelé města. 

VÁŽENÍ KOLEGOVÉ, 
z mého mailu zcela jasně vyplývá, že já jsem Vám žádné otázky nepo-

kládala, vznesli je někteří kolegové ze stavební komise. To, aby se dalším 
osudem  městských budov zabývala stavební komise, jste si přáli Vy (kon-
krétně pan zastupitel Petr Koleta – viz zápis z únorového jednání zastupi-
telstva). Já osobně nemám žádný důvod Vám takové otázky klást. Vím, že 
na ně nemáte odpověď, nikdy jste s žádnými jinými návrhy nevystoupili. 
V roce 2014 pánové Koleta, Jára a Málek záměr vybudovat úřad schvá-
lili. V diskusi žádný protinávrh nepadl. Kolegyně Bartošová a Líbalová se 
zdržely hlasování se zdůvodněním, že „je před volbami“. Pan Šnajdr nebyl 
přítomen a pánové Rožnovský a Frýba nebyli členy zastupitelstva. 

Není pravdou, jak uvádíte, že při schvalování záměru nebyl případný 
prodej budov (radnice a KB) zmíněn. Tato možnost byla uvedena přímo 
v materiálu, který byl projednáván, je to i v zápise ze zastupitelstva. 
V diskusi nikdo z Vás nevystoupil, na nic se neptal, nic nezpochybňoval. 
Vše lze dohledat v zápisech.

Celé čtyři roky jste všichni měli k dispozici dostatek informací 
o všem, co směřovalo k výstavbě nového úřadu. Nikdy jste nic nenamí-
tali. Dokonce jste na pořízení projektové dokumentace schvalovali peníze, 
nikdy jste nebyli proti. VŠICHNI jste na letošním únorovém zastupitelstvu 
schválili v rámci rozpočtových opatření částku 700.000 Kč na dokončení 
projektové dokumentace na nový úřad. V dalším hlasování (asi o hodinu 
později) jste výstavbu nového úřadu nepodpořili. 

Bc. Hana Nedvědová, starostka města

Z ČINNOSTI ÚTVARU
OBVODNÍ
ODDĚLENÍ HRONOV
Obvodní oddělení Hronov – další informace
- viz webové stránky

www.policie.cz/clanek/obvodni-oddeleni-hronov-349567.aspx 
nebo odkaz na stránkách města Hronov

Upozornění seniorům na Hronovsku
„Ahoj babi, to jsem já, tvůj vnuk!“
Takhle se opakovaně snažil podvodník po telefonu vymámit ze seniorů 

180.000 korun.
V těchto zimních dnech  policisté na Náchodsku zaznamenali několik 

podvodných telefonátů seniorům. Přibližně od půl třetí do pěti hodin 
odpoledne volal někdo mužským hlasem na pevné linky do domácností 
starších lidí v okolí Náchoda, Červeného Kostelce a Jaroměře. 

V telefonátu se snažil předstírat, že je vnuk nebo jiný blízký z rodiny, 
snažil se seniorům namluvit, že je ve velké nouzi a potřebuje ihned půjčit 
peníze. Policie v rozmezí necelých třech hodin přijala celkem 5 oznámení 
od seniorů nebo někoho z okruhu jejich rodiny, že si od nich někdo chtěl 
půjčit finanční částky od 100 do 180 tisíc korun.

Senioři si však ověřili, že telefonát nepochází od nikoho z rodiny, 
a peníze nepůjčili. Policisté začali po podvodníkovi okamžitě pátrat 
a vyzývají všechny seniory, aby byli při telefonování opatrní.

Bezpečnostní zásady při telefonování zní:
- nikdy sami neříkejte do telefonu jméno vašeho příbuzného, ale 

počkejte, až se vám telefonující představí
- pokud by od vás chtěl hned půjčit nějaké peníze, nic nepůjčujte a vždy 

si ověřte, zda se jedná opravdu o vašeho příbuzného
- pokud je to možné, zaznamenejte si číslo volajícího
- v případě jakýchkoli pochybností okamžitě volejte linku 158!

Policie neodkladně celou situaci prověří!

Rada na závěr: Všechna důležitá rozhodnutí nejprve konzul-
tujte s nejbližšími příbuznými nebo důvěryhodnými osobami.

S úctou Za OOP PČR Hronov
   vedoucí oddělení npor. Mgr. Pavel ZIMA, DiS

Okénko zastupitelů



VZPOMÍNKA

Dne 15. 4. 2018 uplyne 10 let, kdy nás opustila

Miloslava Hanzlová.
Zůstane navždy v našich srdcích.
Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi.

Rodina

  

8. března 2018 uplynul jeden rok,
kdy nás opustil náš
pradědeček, dědeček a tatínek
pan

Mrázek Miroslav
Vzpomíná rodina.

  

Dne 30. března 2018
uplynulo 5 let od úmrtí paní

Drahomíry Lukáškové. 

Dne 30. ledna 2018
uplynulo 18 let od úmrtí pana

Josefa Lukáška. 

Za tichou vzpomínku děkuje rodina Lukáškova

STOMATOLOGICKÁ SLUŽBA PRVNÍ POMOCI
Ordinační hodiny: sobota a neděle od 8.00 do 12.00 hodin
1. 4. MUDr. Vlasta Hýblová, Hálkova 367, Náchod,
 tel.: 491 428 636
2. 4. MDDr. Michal Jánský, ZŠ TGM, Bartoňova, Náchod,
 tel.: 491 421 604
7. - 8. 4. MUDr. Ludmila Jánská, ZŠ TGM, Bartoňova,
 tel.: 491 421 604
14. - 15. 4. MDDr. Michal Jánský, ZŠ TGM, Bartoňova, Náchod,
 tel.: 491 421 604
21. - 22. 4. MUDr. Hana Jelenová, Denisovo nábřeží 665, Náchod,
 tel.: 491 431 104
28. - 29. 4. MUDr. Miroslava Jirmanová, Komenského 48,
 Nové Město n. Metují, tel.: 491 472 947
1. 5. MUDr. Ludmila Jánská, ZŠ TGM, Bartoňova, Náchod,
 tel.: 491 421 604

BŘEZNOVÉ STŘÍPKY  
Téměř do poloviny března se život v Justynce spíše zpomalil. Hlavním 

důvodem bylo uzavření domova pro veřejnost kvůli výskytu chřipky. 
Včasným uzavřením zařízení jsme omezili výskyt chřipky na minimum, 
a to bylo nejdůležitější. Víme, že vzniklá situace byla nepříjemná nejen  
pro naše klienty, ale i pro jejich rodinné příslušníky, proto si velice vážíme 
pochopení a trpělivosti všech. Přesto jsme se snažili alespoň některé 
aktivity, pokud to jenom šlo, realizovat.

Na počátku měsíce nás navštívil pan Šedivý se svým vyprávěním 
o životě Karla Hašlera, které prokládal jeho nejznámějšími písničkami. 
Všichni, kdo písničky znali, zpívali s ním.

Nejvíce času nám zabraly přípravy na již tradiční velikonoční výstavu, 
ta se tentokráte konala v pátek 23. března. Účast široké veřejnosti byla 
hojná, tradičně nás poctily návštěvou i výpravy z okolních domovů pro 
seniory. Byla tak příležitost nejen si popovídat či posedět u drobného 
pohoštění, ale i k zakoupení nějaké milé „jarní“ pozornosti vážící se 
k Velikonocům. Velké poděkování patří všem těm, kdo se na výrobě 
vystavovaných předmětů podíleli – ať již to byla naše paní Bára, která se 
všeho chopila, tak naši klienti, kteří se pravidelně třikrát týdně scházejí 
v dílničce a pod jejím vedením vyrábějí všechnu tu krásu. Poděkování patří 
i ostatním zaměstnancům, kteří se podíleli ať již na výrobě dekoračních 
předmětů, či pomáhali s přípravou, organizací celé výstavy. 

No, a protože Velikonoce jsou především křesťanským svátkem 
spojeným s příběhem o ukřižovaném Ježíši, mohli si naši klienti na Velký 
pátek tento příběh znovu připomenout. 

Mgr. Ludmila Hrabová, sociální pracovník Justynky

Hana Hindráková – Keňa v románech
Ve čtvrtek 22. února od 17 hodin se našim divákům představila spi-

sovatelka Hana Hindráková – rodačka z nedalekého Trutnova. 
Prostřednictvím beletrie upozorňuje autorka na palčivé problémy 

černého kontinentu (děti ulice, obchod s dětmi, diskriminace HIV pozi-
tivních lidí aj.) Hana Hindráková se nedávno vrátila po šesté z Keni, která 
ji inspirovala k napsání čtyř románů – Děti nikoho, Karibu Keňa, Očaro-
vaná, Dobrovolnice. I tentokrát tam hledala inspiraci pro novou knihu. 
Kromě toho navštívila Ngongské hory, vylezla na kráter Mount Longonot 
a podívala se do přímořské Mombasy i ke Kilimandžáru. Místo rozvojové 
pomoci se však nyní věnovala obchodu. „Myslím si, že obchod je jedinou 
cestou jak pomoci Africe postavit se na vlastní nohy,“ zdůrazňuje.

Návštěvníci besedy si na závěr mohli zakoupit originální keňské šperky 
od skupin žen z nairobských chudinských čtvrtí a také knihy, které 
autorka ráda čtenářům podepsala. 

Střípky z Justynky

Střípky z Justynky



Z deníku kocoura Modroočka (5. března)
Pohádkové dopoledne v knihovně strávily děti z mateřské školky 

Zbečník. Konkrétně jsme společně prožili příběh kocourka Modroočka. 
Během zážitkového čtení se děti seznámily nejen s kocourkovými přího-
dami, ale samy si vyzkoušely kočičí dráhu, naučily se skákat na stromy 
jako správné kočky, osvojily si celou škálu kočičího mňoukání a nakonec 
si vytvořily svého kočičího kamaráda.

KNIHOVNA HROU na téma „Zoohrátky se zvířátky“
(6. března)

Nechali jsme se inspirovat krásnou knihou plnou kreativních nápadů a 
zajímavých informací ze světa zvířat. Děti si s sebou přinesly své oblíbené 
zvířecí plyšáky, které nám představily, a potom si se svým kamarádem 
vyrobily krásnou fotokoláž na památku.

Viktorka Hlaváčková – Pěšky přes karpatský oblouk z ČR do 
Banátu

Ve čtvrtek 8. března v 17.30 hodin jsme v naší knihovně přivítali 
odvážnou mladou pěší cestovatelku Viktorku Hlaváčkovou, rodačku z 
nedalekých Teplic nad Metují. 

Svou cestu započala v květnu 2015 ve Zlíně a po pěti měsících (v lis-
topadu) došla do vytouženého cíle v Gerniku (česká vesnice v Banátu). 

Plánem bylo vylézt na nejvyšší vrcholy navštívených zemí, natočit o této 
cestě film, cestovat nalehko, vyjít s rozpočtem 1 € na den a nakonec se 
na chvíli usadit v Gerniku a pracovat tam za stravu a nocleh. O tom, zda 
a nakolik se plány podařilo naplnit, se dozvědělo publikum zcela zaplněné 
hronovské knihovny.

Pohádkové dopoledne pro nejmenší  (12. března )
Dnes nás navštívily maminky s dětmi z mateřského centra Klíček. 

Společně jsme si povídaly na téma čtení pro nejmenší. Proč dětem číst 
již od prvních let jejich života? Jak jim číst, aby si čtení zamilovaly? A jaké 
knihy vzhledem k jejich věku vybrat? 

Zveme Vás:
Vyrábění: květinové dekorace – úterý 17. dubna od 17.00 hodin
Kartony od vajec nemusí skončit ve sběru, přijďte z nich vytvořit ori-
ginální květinové dekorace (kytice, zdobené větvičky, věnce, obrazy, 
rámečky nebo světelné řetězy)

Jaroslav Jirásek: Národní parky Kostariky – země vulkánů, 
tropické džungle a kávy
- ve čtvrtek 19. dubna od 17.30 hodin

Noc bez Andersena – pátek 20. dubna od 19.00 hodin
Dobrodružná noc v knihovně pro mládež od 12 let!



Vybíráme z nových knih: 
Alix, Jean-Claude: Jde o vaši stravu

Tisíce pacientů postižených rakovinou, diabetem, vysokým tlakem, ikty, 
infarkty, nemocemi střev a jater, revmatickými potížemi i dalšími choro-
bami se vyléčily zásluhou terapeutických strategií Jeana-Claude Alixe. Jeho 
nová kniha není jen veganskou kuchařkou s vhledy do úskalí dnešního 
nebezpečného stravování. Především podněcuje nemocné k vyléčení 
prostřednictvím stravy, takže se takzvaně vidličkou vyhnou skalpelu 
a mnohdy i nemocem, u nichž klasická medicína selhává. Autor zprostřed-
kovává čtenářům setkání se slavnými lékaři, kteří už od starověku upozor-
ňovali na nebezpečné následky nevhodné stravy. Objasňuje, proč se slavný 
Albert Schweizer nesetkal v africkém Lambaréné za čtyřicet let lékařské 
praxe s ani jediným případem rakoviny, jaká strava zabraňuje v tropic-
kých oblastech vzniku infekčních nemocí, proč je na Sicílii a Krétě nejvíce 
stoletých, proč nejsou v ekvádorském Údolí stoletých zapotřebí lékaři…

Jonáš, Martin – Jonášová, Veronika: Příběh Berlín
Hitlerův i Honeckerův bunkr, nejdivočejší noční kluby, uprchlické 

kempy, místa, kde Angela Merkelová rozhoduje o osudu Evropy. Berlín 
je město s barvitou historií a fascinující současností, plné života, módy, 
umění, energie a neustálých změn. 

Martin Jonáš německou metropoli důkladně poznal jako student i jako 
zpravodaj České televize, kde pracoval na několika stovkách reportáží. 
Veronika Jonášová je dlouholetá novinářka a o Berlínu a německé politice 
pravidelně psala například do deníku E15. Jejich společná kniha je nejen 
čtivým průvodcem nejmodernějších a v češtině takřka nepopsaných dějin 
města, ale najdete v ní i informace, o kterých se v běžných průvodcích 
zaručeně nedočtete. Znalost místní topografie se prolíná s reportážními 
zkušenostmi, příběhy a zmínkami o inspirujících osobnostech. To vše je 
doplněno nádhernými fotografiemi.

Krejčová, Vendula – Kubalová, Anetta: Objektiv objevuje svět
Každou neděli, už 30 let, se kamery nejstaršího českého cestovatel-

ského magazínu Objektiv vydávají na pozoruhodná místa napříč konti-
nenty. A protože si umí vybrat i místa málo známá, kam se běžný turista 
obvykle nedostane, těší se stálému diváckému zájmu a široké oblibě. 
Podobně tato kniha přináší atraktivní obrazové reportáže z celého světa. 
Jejich autoři – cestovatelé i stálí zpravodajové České televize – v ní líčí 
zejména své osobní zážitky, dojmy a zkušenosti z dlouhodobého pobytu 
v cizích zemích. Reportáže tak mají punc jedinečnosti. Pestrou mozaiku 
dvaatřiceti osobních postřehů z cest, uzavírá kapitola stručně připomína-
jící třicetiletou historii pořadu.

110. VÝROČÍ NAROZENÍ
EGONA HOSTOVSKÉHO

V dubnu si připomínáme 110. výročí narození a v květnu 45. výročí 
úmrtí spisovatele Egona Hostovského. 

Kulturní rada Hronova na svém mimořádném zasedání z 22. 4. 1992 
rozhodla, že na počest tohoto hronovského rodáka přejmenuje místní 
knihovnu jeho jménem - stali jsme se Městskou knihovnou Egona Hos-
tovského - a akademický malíř Ivo Švorčík vytvořil památeční desku 
s Hostovského portrétem, která původně visela na budově knihovny. 
V současné době (po přestěhování knihovny do jiné budovy) visí vedle 
vchodu do oddělení pro dospělé čtenáře.

Zároveň Kulturní rada odsouhlasila, že bude v Hronově v květnu 
1993 u příležitosti 20. výročí jeho úmrtí uspořádáno Mezinárodní 
vědecké sympozium o životě a díle E. H. „Návrat Egona Hostovského“. 
Účastnila se ho kromě dalších významných osobností i Hostovského 
dcera z prvního manželství PhDr. Olga Castiellová-Hostovská (*1936) 
nebo například autor prvního uceleného díla o životě a díle E. H. lite-
rární historik PhDr. František Kautman, CSc. (1927-2016). Oba zmi-
ňovaní pak ještě několikrát Hronov navštívili a v hronovské knihovně 
besedovali.

Dcera Olga, nakladatelská redaktora a překladatelka, se ujala editor-
ské práce vydání všech otcových děl v jeho vlasti. Po smrti Hostovského 
třetí ženy zdědil práva na romány syn Paul (*1959; básník), který své 
nevlastní sestře Olze předal plnou moc k uskutečnění vydání děl. V edici 
Spisy Egona Hostovského tak vyšlo celkem 12 svazků a všechny díly nám 
paní Hostovská v několika exemplářích darovala.



Hronovští čtenáři si z Hostovského děl nejvíce půjčují román „Žhář“ 
(příběh o bezvýsledném hledání obsahu lidského života odehrávající se na 
maloměstě), detektivně-špionážní román „Nezvěstný“ (děj je zasazen do 
pražského labyrintu v období událostí února 1948) nebo román „Půlnoční 
pacient“ (příběh o amerických osudech českého psychiatra je situován 
do r. 1952, do doby naplno zuřící studené války).              Jana Polejová

MATEŘSKÁ ŠKOLA HRONOV, 
HAVLÍČKOVA 520

V mateřské škole se snažíme v dětech probouzet zájem o cvičení 
a sport.  Zima je spojena se zimními sporty. Dvacet dětí se zúčastnilo 
lyžařského kurzu Usměvavé lyžování v Olešnici v Orlických horách. Děti 
se učily základům lyžování pod vedením zkušených instruktorů. Během 
pěti dnů se děti ve skupinách zábavnou formou naučily základy lyžovaní. 
Po prvním testovacím setkání byly děti rozděleny do skupin podle svých 
dovedností.  Bylo radostí pozorovat malé lyžaře, jak se den ode dne ve 
svých lyžařských dovednostech zlepšují, zvládají jízdu na lyžích i z velké 
sjezdovky. Celý týden je povzbuzoval velký plyšový maskot dráček Soptík. 
Poslední den se konal opravdový lyžařský závod ve slalomu. Celou akci 
zorganizujeme i příští rok.                            Anna Formanová, učitelka

MATEŘSKÁ ŠKOLA HRONOV, HAVLÍČKOVA 
520, 549 31 HRONOV, telefon: 606632717

ZÁPIS PRO ŠKOLNÍ ROK 2018 - 2019
se uskuteční 3. května 2018 ▪ 8.00 – 16.00 hod.

Rozhodování o přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání do mateř-
ských škol, které byly zřízeny státem, krajem nebo svazkem obcí, 
probíhá ve správním řízení v souladu s § 165 odst. 2 písm. b) zákona 
č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním, vyšším 
odborném  a jiném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších 
předpisů. Kritéria pro přijímání dětí pro školní rok 2018 - 2019:

1. Děti v posledním roce před zahájením povinné školní docházky.
2. Děti s trvalým pobytem v Hronově, které dosáhnou věku 2 let 
    do 31. 8. 2018 – podle věku od nejstarších po nejmladší.
3. Děti s trvalým pobytem v jiné obci, které dosáhnou věku 2 let 
    do 31. 8. 2018 – podle věku od nejstarších po nejmladší.

K zápisu přijďte s dětmi. Pořadí podání přihlášky nerozho-
duje. Přihláška je ke stažení na webových stránkách MŠ: www.
ms-hronov-havlickova.cz  v sekci Důležité informace - Doku-
menty školky.

S sebou přineste: občanský průkaz zákonného zástupce, rodný list 
dítěte, v případě dětí cizinců všechny doklady, vyjádření školského 
poradenského zařízení v případě dítěte se zdravotním postižením.

Mgr. Iva Doudová, ředitelka MŠ, V Hronově dne 19. 3. 2018

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
A MATEŘSKÁ ŠKOLA HRONOV 

Prázdniny si sice říkaly „jarní,“ ale byly spíše zimní a mrazivé. Přesto 
si je děti většinou užily, mnohé na horách, některé i u moře. Bruslilo se 
„ostošest“ jak ve Wikov aréně, tak i na zamrzlých potocích a rybnících. 

Karneval na ledě
Se zimou se děti ze školy rozloučily tradičním karnevalem na ledě. Díky 

ochotným rodičům, vstřícným zaměstnancům Wikov arény a organizač-
ním schopnostem paní učitelek a pánů učitelů prožily děti veselé spor-
tovní dopoledne. Každý účastník odcházel s malým dárkem a spoustou 
cen, které děti vyhrály v mnoha soutěžích. Led už pomalu vyměníme za 
hřiště s umělým povrchem za školou a za sportování v přírodě.

Vědomostní soutěže
V současné době probíhají další vědomostní soutěže žáků základních 

škol, kterých se snažíme účastnit co nejvíce. Po úspěchu v okresním kole 

Konverzační soutěže v anglickém jazyce nám udělali radost i účastníci 
Zeměpisné olympiády. 

Okresního kola této soutěže se zúčastnilo 5 žáků naší školy, všichni 
jsou úspěšnými řešiteli a někteří z nich byli i lepší než studenti vícele-
tých gymnázií. Ondřej Krtička postupuje do kola krajského. Nebude to 
mít lehké, ale pečlivě se s paní učitelkou Jitkou Droščákovou připravuje. 
Držíme mu palce. 

Aprílové vyučování
Je tu Apríl a s ním i pravidelné „aprílové vyučování“.  Zatím ho připra-

vujeme, a jak se povedlo, oznámíme v příštím vydání tohoto časopisu. 
Žáci devátých ročníků mají za sebou tzv. náslechy, kdy chodí do hodin do 
tříd prvního stupně okouknout, jak to v takové hodině vypadá, a společně 
s vyučujícími připravují vyučovací hodinu, kde si sami vyzkouší, jaké to 
je před tabulí. A že to není zrovna lehké, si uvědomují už při přípravě na 
vyučování. Tak uvidíme, jak se nám to letos povede. 

Poděkování
Děkujeme firmě Saargummi za finanční podporu našeho školního spor-

tování. Celý finanční dar využíváme na nákup sportovního vybavení a cen 
pro vítěze našeho Olympijského desetiboje. Vaší podpory si moc vážíme.

Školní jídelna
Školní jídelně v Hronově říkáme stále nová, i když má za sebou rok 

a půl ostrého provozu. Celý prostor prošel náročnými stavebními 
úpravami a kuchyně byla zařízena novým moderním vybavením. 

V jídelně pracuje pět statečných žen, které dokáží uvařit průměrně 
320 obědů denně. Zajišťují nejen vaření obědů, ale i jejich výdej, úklid, 
mytí nádobí, zásobování, finanční zajištění, skladbu jídelníčku a celou řadu 
dalších důležitých úkonů. Už jste si někdy zkusili, jak náročné je třeba 
vydat 320 obědů? Jsem ráda, že je v jídelně dobrá parta a na chodu celé 
kuchyně je to znát.  

Veškeré dění v kuchyni i v jídelně  je pod přísným dohledem Krajské 
hygienické stanice, která provádí pravidelné kontroly plnění povinností 
stanovených pro provozovatele stravovacího zařízení, kontroluje způsob 
skladování potravin a dodržování všech hygienických předpisů. V letošním 
školním roce nás pracovnice z „hygieny“ přepadly hned v září a tvářily 
se přísně. Odcházely spokojené, vše bylo v pořádku. Vysoká úroveň 
vybavení je překvapila, okolní školy nám prý mají co závidět.



V jídelně se stravují nejen žáci a pracovníci školy, ale i děti vyžadu-
jící zvláštní péči ze zařízení NONA, které je  v současné době v areálu 
bývalé školní družiny v Dolíčku.  Školní jídelna nezahálí ani o prázdni-
nách. V průběhu Jiráskova Hronova jsme zajišťovali celodenní stravování 
pro seminaristy a večeře pro divadelní soubory. Obstáli jsme a děkovné 
e-maily nás moc potěšily. 

Aby toho nebylo málo, máme školní jídelny hned dvě. Ta ve škole 
ve Zbečníku sice není po kompletní rekonstrukci, ale i tady  postupně 
modernizujeme vybavení kuchyně i jejího zázemí. Snažíme se, aby na 
obědy chodilo co nejvíce dětí. Pro některé naše žáky se nám podařilo 
získat příspěvek na obědy z nadace Women for Women – „Obědy pro 
děti.“ 

Máme tu jaro, těšme se z něj a nezapomeňme, že „….i z prázdné peně-
ženky mělo by zbýt na sněženky...“                             Věra Řehůřková

Žabák Ferda učí děti poznávat emoce
Daniel Goleman ve své knize „Emoční inteligence“ píše, že citový 

(emoční) život je oblastí, kterou – stejně jako matematiku či čtení – 
můžeme zvládat s větším či menším úspěchem a pro niž potřebujeme 
několik zvláštních dovedností. Každá naše citová vlastnost je tvořena 
návykem, a proto je v naší moci, pokud vyvineme určité úsilí, změnit 
svoje reakce k lepšímu.

Mezi citové schopnosti patří:

Znalost vlastních emocí – vědomé rozpoznání citu v okamžiku jeho 
vzniku

Zvládání emocí – nakládání se svými city tak, aby odpovídaly situaci, 
např. zklidnit vlastní rozčilení.

Schopnost motivovat sám sebe – zapojení emocí do našich snažení. 
Emoční sebeovládání (odkládání odměny, uspokojení či potlačování zbrk-
losti) je základem jakéhokoliv úspěchu.

Vnímavost k emocím jiných lidí – empatie je základní „lidskou 
kvalitou“, podněcuje altruismus. Empatičtí lidé jsou lépe naladěni na 
projevy toho, co druzí chtějí či potřebují.

Umění mezilidských vztahů – uspokojivé mezilidské vztahy závisí na 
schopnosti vcítit se do emocí ostatních a přizpůsobit tomu svoje jednání.

Na jednom semináři se mi dostala do ruky kniha M. Dostálové, S. 
Jančiové a H. Vlčkové „Ferda a jeho mouchy“. Ferda je plyšový žabák 
žijící v městečku Emušákově, kde žijí další plyšová zvířátka s plyšovou 
maminkou a tatínkem. Ferda má kolem sebe barevné mouchy, které ho 
doprovázejí v různých situacích a ukazují mu, jak se cítí a jakou má náladu. 
Např. oranžová moucha představuje pocit radosti, červená pocit hněvu, 
hnědá pocit strachu, šedá pocit smutku, žlutá pocit žárlivosti, tmavě 
zelená pocit osamocení, světle zelená pocit důvěry atd.

Děti zažívají pocity, které známe i my dospělí. Některé jsou nám 
příjemné a jiné nepříjemné. Určitě není špatně, když pociťujeme hněv, 
žárlivost, zradu, ale nesmíme v návalu těch emocí ubližovat sobě či 

někomu jinému. A většinou, když svým pocitům nerozumíme, se tak děje. 
A jelikož již dlouhodobě vnímám, že je mnoho dětí, pro které je obtížné 
orientovat se ve svých emocích a emocích jiných dětí, dostávají se do 
nepříjemných situací, na které okolí mnohdy reaguje nevhodně, napadlo 
mě využít žabáka Ferdu a jeho příběhy k rozvíjení citových schopností 
u dětí a zároveň jako podporu vztahů v dětské skupině. Vedení školy i 
učitelé jednotlivých tříd na I. stupni ZŠ Hronov mi vyšli maximálně vstříc. 

Spolu s Ferdou navštěvujeme každou třídu jednou za dva měsíce, tzn. 
že se během školního roku děti seznámí se čtyřmi pocity. Některé děti 
vloni poznaly ty základní, tj. radost, hněv, strach a smutek. V letošním 
školním roce to jsou pocity jako důvěra, žárlivost, osamocení a zví-
davost. V dalších obdobích Ferda děti přiblíží k pocitům lásky, přátel-
ství, zrady, empatie, odvahy, respektu, viny a studu.

A jak to vlastně probíhá? Na začátku dětem sdělím konkrétní pocit, se 
kterým se budou prostřednictvím příběhu Ferdy seznamovat. Čtu příběh 
Ferdy, co prožil a co u toho cítil, děti naslouchají a dostávají otázky, které 
se vážou k tomu příběhu. Druhou hodinu sedíme v kruhu a povídáme si, 
jak to má každý z nás s tím konkrétním pocitem. Např. radost – co mi 
udělalo radost, komu a čím jsem udělal/a radost, co dělá radost rodičům 
či p. učitelce….jak poznáš, že má někdo radost? Patří sem samozřejmě 
i neverbální vyjadřování pocitů, a tak se děti taky učí, že se dají emoce 
rozpoznat z výrazu v tváři, postoje těla, že plakat můžeme ze smutku, 
strachu, ale taky z radosti atd.

Při sezení v kruhu máme nastavená pravidla, která děti vedou k učení 
se naslouchat druhým (když jeden mluví, ostatní naslouchají), bezpodmí-
nečnému přijetí druhého, úctě (jsme jedineční s jedinečnými zkušenostmi 
a každý má právo na svůj názor, nikomu se nevysmíváme), respektu 
k sobě i k druhým (kdo nechce mluvit, nemusí, říci „ne“ je důležitá komu-
nikační dovednost) a vzájemné důvěře (nevynášet citlivá sdělení mimo 
místnost, případně nejmenovat).

Dle zpětných vazeb dětí vím, že se na Ferdu těší, ptají se mě, kdy zase 
Ferda přijde….a také díky zpětné vazbě rodičů vím, že to funguje, že 
některé děti přenášejí zkušenosti získané prostřednictvím příběhů Ferdy 
do svých životů, že jsou schopny uvědomění si svých pocitů a v důsledku 
toho něco u sebe změnit – opečovat sebe, aby mně bylo dobře se spo-
lužáky a jim se mnou.

Mgr. Petra Fettersová, psycholožka ZŠ a MŠ Hronov

ZÁPIS DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
VE ZBEČNÍKU 

dne 2. 5. 2018 od 9.00 hodin do 16.00 hodin
na školní rok 2018-2019
„Žádost o přijetí do MŠ“ a „Vyjádření lékaře ke zdravot-

nímu stavu dítěte“ je ke stažení na webových stránkách: 
http://zs-a-ms-zbecnik.webnode.cz/   

S sebou přineste:
* občanský průkaz zákonného zástupce
* rodný list dítěte  
* vyjádření školského poradenského zařízení u dítěte se zdra-

votním postižením

Kritéria přijetí:
1. Děti k povinnému předškolnímu vzdělávání s trvalým pobytem 

v Hronově podle § 34a odstavce 1 zákona 561/2004 v platném znění 

2. Děti, které dovrší k 31. 8. 2018 nejméně třetího roku věku 
k pravidelné celodenní docházce s trvalým pobytem v Hronově - 
Zbečníku

3. Při rozhodování o přijetí bude postupováno pouze podle data 
narození dětí (od nejstarších k nejmladším) až do naplnění schválené 
kapacity mateřské školy

4. Ostatní děti, seřazené podle věku od nejstarších k nejmladším 
až do naplnění schválené kapacity mateřské školy



ZÁPIS DO 1. TŘÍD
ZÁKLADNÍ ŠKOLY HRONOV 

Základní škola a Mateřská škola Hronov vyhlašuje
ZÁPIS DO 1. TŘÍD

Zveme rodiče s dětmi, budoucími prvňáčky, k zápisu do 
1. třídy pro školní rok 2018/2019, který se koná:

pro obvod Zbečník v úterý 10. dubna 2018 od 
15.00 do 17.00 hodin, v budově ZŠ Zbečník

pro obvod Hronov v úterý 10. dubna 2018 od 14.00 
do 17. 00 hodin, v budově ZŠ Hronov, Palackého ul.

K zápisu se dostaví děti:
narozené od 1. 9. 2011 do 31. 8. 2012, děti s odloženou školní 
docházkou. V průběhu zápisu děti předvedou své dovednosti 

a připravenost pro vstup do školy.
Do ZŠ a MŠ Hronov budou do 1. třídy přednostně přijímány děti 

ze spádové oblasti Hronov. Rodiče přinesou občanský 
průkaz zákonného zástupce a rodný list dítěte.

Věra Řehůřková, ředitelka školy

ZUŠ HRONOV
Soutěže základních uměleckých škol

Po okresních kolech soutěží ZUŠ ve zpěvu a hře na dřevěné dechové 
nástroje pokračovaly soutěže ZUŠ uměleckým soupeřením hráčů na žesťové 
dechové nástroje. Okresní kolo této soutěže se uskutečnilo 22. února 
2018 v Broumově. Naši školu reprezentovalo 8 žáků ze třídy pana učitele 
Miloše Meiera. Alexander Tölg obsadil na této soutěži 2. místo, Jan Máslo, 
Václav Filip a Jiří Vejvoda 1. místo, Josef Truneček, Adam Špáta, Kryštof Brát 
a Matěj Teichmann vybojovali vedle 1. místa také postup do krajského kola.

V běhu jsou již také krajská kola. Do soutěže zpěváků se z okresního 
kola z naší školy probojoval Vít Lipovský. Soutěž se uskutečnila 20. března 
2018 v Jaroměři a Vít Lipovský zde obsadil 2. místo.

21. a 22. března 2018 se konalo krajské kolo ve hře na dechové žesťové 
nástroje v Hradci Králové. Adam Špáta zde získal 3. cenu, Josef Truneček 
2. cenu, Kryštof Brát a Matěj Teichmann přivezli dokonce 1. cenu. 

Okresní kolo soutěžní přehlídky tanečních oborů se uskuteční 28. 
března 2018 v Červeném Kostelci.

Ve hře na bicí nástroje se bude konat přímo krajské kolo, bude to 10. 
dubna v Polici nad Metují.

Všem našim soutěžícím i jejich učitelům patří gratulace a poděkování 
za vzornou reprezentaci školy.
Zájezd na koncert České filharmonie

Ve středu 14. března 2018 uspořádala naše škola ve spolupráci 
se SRPDŠ při ZUŠ Hronov zájezd na koncert České filharmonie do 
Pardubic. Koncert se uskutečnil v rámci 40. ročníku Pardubického hudeb-
ního jara a k 100. výročí vzniku Československé republiky a konal se 
před zhruba 4 000 posluchači v pardubické hokejové Tipsport aréně. 
Česká filharmonie pod vedením Petra Altrichtera uvedla jedno z nejvíce 
„českých“ děl hudební literatury - cyklus symfonických básní Má vlast od 
Bedřicha Smetany. Naše škola nebyla jediná, která zareagovala na nabídku 
vstupenek pro žáky ZUŠ a jejich rodiče. A tak jsme se v Pardubicích 
potkali s kolegy i jejich žáky z Červeného Kostelce, Police nad Metují, 
Rychnova nad Kněžnou i dalších míst regionu. Byli jsme přítomni mimo-
řádné události - Česká filharmonie podala jako obvykle skvělý výkon, 
k nadšenému výkonu ji jistě inspiroval i její dirigent Petr Altrichter. 
Zážitek byl umocněn pro koncert klasické hudby netypickým prostředím 
a množstvím přítomných diváků, jejichž značná část byla žákovského věku.
Krajské kolo soutěžní přehlídky tanečních oborů

V úterý 17. dubna pořádá naše škola ve spolupráci s KIS Hronov 
krajské kolo soutěžní přehlídky tanečních oborů ZUŠ. V dopoledních 
hodinách budou v Jiráskově divadle probíhat zkoušky jednotlivých taneč-
ních choreografií a od 13. hodiny pak samotná soutěžní přehlídka. Ta je 
přístupná veřejnosti. Přijďte sami posoudit, jak talentovaná – pohybově 
a umělecky – je mládež královéhradeckého regionu.
Jarní koncert

Pro letošní Jarní koncert si Komorní orchestr ZUŠ Hronov pozval 
hosta, se kterým spolupracuje již přibližně 18 let. Je jím pěvecký sbor 

Camerata Praha se sbormistryní Veronikou Žofákovou Dvořáčko-
vou. V první části koncertu vystoupí naši hosté, pak přednese komorní 
orchestr skladby pro smyčcové obsazení (Händel, Mozart, Vaňhal) 
a na závěr společně obě tělesa provedou několik částí ze Stabat mater 
Giovanni Battisty Pergolesiho. Nebude to první společné prove-
dení tohoto díla, neboť již 15. dubna 2018 zazní Pergolesiho hudba na 
koncertu v rámci Čakovického festivalu sborového zpěvu v Praze Čako-
vicích, kam náš orchestr pozvali naši pražští partneři.

Připravujeme

Datum Čas Název akce Místa akce

5.4. 17 Vystoupení na vernisáži výstavy Foyer Sálu Josefa 
Čapka v Hronově

10.4. Krajské kolo soutěže ZUŠ
ve hře na bicí nástroje

Kolárovo divadlo 
Police nad Metují

15.4. Koncert KO se sborem
Camerata Praha Praha Čakovice

17.4. Krajské kolo soutěže TO JD Hronov

27.4. 19 Jarní koncert JD Hronov

3.5. 17 Žákovský koncert JD Hronov

16.5. 17 Členská schůze výboru SRPDŠ ZUŠ Hronov

24.5. ZUŠ Open Nám. ČSA Hronov

26.5. Čermákovo Vysoké Mýto 
(DOM) Vysoké Mýto

30.5. 18 Závěrečný koncert JD Hronov

Informace o ZUŠ Hronov najdete také na www.zushronov.cz 
Mgr. Josef Vlach, ředitel ZUŠ Hronov

SPŠ HRONOV
ROBOTIÁDA 2018 - BRNO

V pátek 16. 2. 2018 se na brněnském výstavišti ve VIDA centru usku-
tečnil již 5. ročník Robotiády, kterou pořádalo Jihomoravské centrum 
pro mezinárodní mobilitu (JCMM) a naši žáci (Martin Homza, Karel Žid, 
Marek Zítka a Jindřich Horák) u toho samozřejmě nemohli chybět.

Soutěžilo se v celkem pěti disciplínách (čára, dálkový a autonomní 
medvěd, sprinter a freestyle). Naši žáci se zúčastnili tří disciplín: čára, 
dálkový medvěd a sprinter. Podstatou všech disciplín bylo zkonstruovat 
a naprogramovat robota ze stavebnice LEGO Mindstorms, který bude 
schopen závodit v dané disciplíně s ostatními roboty. V disciplíně čára 
projížděly roboty trasu nakreslenou černou čarou na bílém podkladě, 
v dálkovém medvědovi bylo cílem pomocí zkonstruovaného vozítka 
dojet pro plyšového medvěda, uchopit jej a přivézt zpět do domečku. 
V poslední disciplíně (freestyle) poměřovali soutěžící své síly v rychlosti 
svých vozítek na rovné dráze dlouhé 10 m. Nejlépe se naši žáci umístili 
v disciplíně „Dálkový medvěd“, kde obsadili perfektní 3. místo, dále ve 
„Sprintu“, kde jim 3. místo uteklo o pouhé 3 desetiny sekundy a skončili 
tedy na 4. místě a v disciplíně „Čára“ skončili na 19. místě. Nutno ještě 
doplnit, že v každé disciplíně soutěžilo kolem 60 – 80 týmů. Výsledky 
jsou to tedy úžasné, k čemuž žákům gratulujeme a přejeme hodně dalších 
úspěchů nejen v soutěžích.                                                     Jiří Dítě



DDM DOMINO HRONOV
STALO SE V BŘEZNU
JARO V DOMINU

Jarní prázdniny v Dominu se nesly ve víru vyrábění, sportování, vystu-
pování, ale také sdílení všeho toho dobrého s kamarády. Fotogra-
fie z našeho tradičního akčního týdne naleznete na webových strán-
kách Domina. K tomu také začínají tradiční jarní akce, na kterých děti 
z Domina rády vystupují. Vidět jste nás tedy mohli na karnevalu ve 
Zbečníku a chystáme se také na velikonoční trhy v Hronově.

LÉTO S DOMINEM
Připravili jsme si pro vás tradičně nabídku letních táborů. Kromě poby-

tových táborů na vás čekají také tábory příměstské. Informace a přihlášky 
ke všem akcím vždy naleznete na stránkách DDM Domino a také kdykoliv 
ve sborovně a ředitelně DDM Domino.

POBYTOVÉ TÁBORY

PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY
9. - 13.7. 2018 Pátrání s komisařem Vrťapkou

Pro děti z 1. st. ZŠ, týden her, vyrábění a řešení dalších zapeklitých 
záhad s komisařem Vrťapkou. Vede Monika Bohadlová, informace a při-
hlášky na stránkách Domina.

16. - 20.7. 2018 Taneční tábor
Tábor pro dívky 6 - 15 let, téma lesní víly, výuka tance, hry, tvoření, 

tajný výlet, ale také tradiční vystoupení pro rodiče. Vede Martina Pas-
tuchová, informace a přihlášky na stránkách Domina.

16. - 20.7. 2018 Domino-mann - outdoorový příměstský tábor
Na účastníky (chlapci 12 - 16 let) čekají netradiční výzvy: sjezd řeky, 

výuka vodáctví, cyklovýlet, geocaching, přespání v přírodě a lanové 
aktivity. Vede Tomáš Buriánek. Kapacita omezena, informace a přihlášky 
na stránkách Domina.

23. - 27.7. 2018 Minecraft v Dominu
Minecraft na počítači i v realitě. Hry v přírodě i uvnitř, navazující 

náročné bojovky, výzva ke spolupráci. Úkoly inspirované Minecraftem, 
výlety, vyrábění. Cílem tábora je skrze hru v dětech posílit sebedůvěru, 
roli v kolektivu. Pro děti 8 - 13 let, vede Karel Neuschl.  Informace a při-
hlášky na stránkách Domina.

27. - 31.8. 2018 Příměstský tábor aerobik.
Pro dívky z 1. i 2. st. ZŠ, výuka aerobiku, tance, zlepšování kondice, ale 

také oblíbené vyrábění, výlety, hry a soutěže. Vede Pavla Škopová,  infor-
mace a přihlášky na stránkách Domina.



PŘED 100 LETY PŘEDNESL ALOIS JIRÁSEK 
NÁRODNÍ PŘÍSAHU 

Loni v květnu jsme zde připomněli vyhlášení manifestu českých spi-
sovatelů, v němž se čeští spisovatelé v čele s Aloisem Jiráskem posta-
vili za obnovu naší české státnosti v době, kdy světová válka nebyla ještě 
zdaleka rozhodnuta, v situaci, kdy oficiální představitelé – čeští poslanci 
říšského sněmu vydávali prorakouská prohlášení. O necelý rok později 
byla situace již značně jiná. Dne 13. dubna 1918 přečetl Alois Jirásek 
v Obecním domě pražském tzv. „národní přísahu“, která proklamovala 
naše právo na národní sebeurčení. Byl to historický akt národního sebe-
vědomí, jednoznačná podpora odboje zahraničního. 

„Sešli jsme se v památné době na památném místě, kde stál dvůr našich 
králův, odkud požehnaně vládl koruně české Jiří král, … za něhož naše 
království opět stalo se mocností evropskou.“  Tak Jirásek svůj obsáhlý 
projev zahájil. A v jeho závěru mj. prohlásil: „Přátelé, rodáci! Ve vás, 
zástupcích všech vrstev a větví, pozdravuji národ odhodlaný k mužnému 
boji za právo na šťastnou budoucnost. … Nesmírná válka celého světa 
dostupuje svého vrcholu. … Vytrváme, dokud nezvítězíme! Vytrváme, až 
pozdravíme samostatnost svého národa!“

To se naplnilo o půl roku později, 28. října. Národ vytrval, byl při-
praven, svobodu pak oslavil opravdu manifestačně. Ta ovšem nespadla 
z nebe. Tu poctivou, odpovědnou prací připravoval zahraniční odboj 
v čele s T.G.Masarykem, o tu se zasloužili i svou krví zejména naši legio-
náři, o tu se zasloužil i domácí odboj, v němž měl Alois Jirásek významné 
místo.                                                                                         /AF/

DVOJÍ VÝROČÍ EGONA HOSTOVSKÉHO 
Egon Hostovský  (23. 4. 1908 v Hronově – 7. 5 . 1973 v Montclair, 
New Jersey, USA)

Osudy literárního díla hronovského rodáka Egona Hostovského 
v kontextu české literatury korespondují s politickými poměry u nás. 
Dnes už máme jeho dílo plně k dispozici, snadno si můžeme opatřit 
i informace o něm. Nebylo tomu ovšem vždycky.

Hostovský začínal publikovat už jako student náchodského gymnázia. 
V Podkrkonošských rozhledech je na konci roku 1925 příspěvek o Jiřím 
Wolkerovi, v únoru 1926 o Romainu Rollandovi, oba septimánem Hos-
tovským podepsané. (Není vyloučeno, že tam uveřejnil i příspěvky nepo-
depsané.) Tyto první tištěné práce, o nichž se zmiňuje ve Všeobecném 
spiknutí, knize do značné míry autobiografické, identifikoval v roce 1993 
předčasně zesnulý náchodský knihovník Petr Barták. Hostovský byl 
zřejmě mimořádně sečtělý. Ještě jako student gymnázia vydal svou první 
knížku Zavřené dveře (1926). Na tu vyšla v Podkrkonošských rozhledech 
negativní kritika, patrně z pera o rok mladšího studenta z náchodského 
gymnázia Jiřího Žantovského. Byli tehdy jakýmisi literárními konkurenty. 

Po maturitě v roce 1927 odešel Hostovský do Prahy na filozofickou 
fakultu. Tu nedokončil. Rodný kraj v něm byl stále přítomen, výrazně 
např. v knize Žhář (1935), v níž píše o Zbečnově (spojení Zbečník-Hro-
nov), horském městečku, které leží mezi kopci s modrošedými a zelenými 
pruhy nedohledných lesů na samých pruských hranicích. Do konce první 
republiky, do svých třiceti, vydal Hostovský plný tucet knížek, stal se 
uznávaným autorem psychologické prózy. O jeho knihách psali F. X. 
Šalda, Václav Černý, A. M. Píša, Josef Hora, František Halas, Arne Novák 
a mnozí další. To dokládá kvalitu Hostovského prací. O bezvýznamnos-
tech tito pánové nepsali. 

Okupace v březnu 1939 přišla ve chvíli, kdy byl Hostovský shodou 
okolností na přednáškovém turné v Belgii. Domů se nevrátil, odejel do 
Paříže, odkud musel záhy znovu před Němci utíkat. V Lisabonu se mu 
podařilo po značných potížích nalodit a dostat se do USA, kde byl od 
února 1941 úředníkem našeho konzulátu v New Yorku. Unikl tak tra-
gickému osudu všech svých nejbližších. O Hostovském a jeho díle se za 
protektorátu pochopitelně nemohla objevit ani zmínka. V první emigraci 
vydal tři knihy (Listy z vyhnanství, Sedmkrát v hlavní úloze a Úkryt; doma 
pak vyšly v r. 1946). V krátkém poválečném mezidobí ve vlasti vydal ještě 
román Cizinec hledá byt a povídky Osamělí buřiči. Hostovský byl poslán 
do Norska jako kulturní přidělenec. Vrátil se po únoru ještě nakrátko do 
Prahy, ale poznal, že tu zůstat nemůže. I kdybych nakonec nakrásně třeba 



i vstoupil do strany, půjde mi pořád o krk. ... Považoval jsem za nemravné 
sloužit vládě, které jsem se bál, řekl později v rozhovoru s A. J. Liehmem. 
Odešel do další emigrace a z naší literatury podruhé „zmizel“. 

První vlaštovkou byl v roce 1960 článek básníka Kamila Bednáře v 
Plameni o Dobročinném večírku. Ten vyšel anglicky v Londýně (1957, 
česky v New Yorku 1958). O jeho první knize druhého exilu, Nezvěstný 
(dánsky 1951, česky v Torontu 1955), se u nás nepsalo ani v době jistého 
uvolnění koncem 60. let, kdy u nás vyšel soubor tří próz Cizinci hledají 
byt (1967) a byl znovu vydán román Žhář (1968). Vyšel tehdy i jeho 
vrcholný román Všeobecné spiknutí, dokládající, jak pevně byly v Hostov-
ském zakořeněny vzpomínky a zážitky ze studentských let a našeho kraje. 
V roce 1961 vyšel anglicky v New Yorku, česky v Praze 1969. 

V roce 1968 se chtěl Hostovský podívat „domů“. Dopisoval si i se spo-
lužáky z náchodského gymnázia, kteří ho zvali v roce 1967 na setkání po 
40 letech po maturitě. To nevyšlo, ale v létě 1968 měl už prý zajištěnou 
i letenku. Příjezd „bratrských tanků“ v srpnu jeho plány zhatil. Zemřel v 
emigraci 7. května 1973. V tzv. normalizaci o něm u nás nebyla opět ani 
zmínka. Až v roce 1988 přinesl k nedožitým 80. narozeninám tehdejší 
Kmen článek Ondřeje Neffa a hradecká Pochodeň drobný text můj.

    První vzpomínková akce na Hostovského byla v rodném Hronově už 
v dubnu 1990, na jeho rodném domě byla odhalena pamětní deska a ulice, 
v níž dům stojí, pojmenována Hostovského. Jeho jméno nese i hronov-
ská městská knihovna. V květnu 1993 se v rodném městě konalo mezi-
národní vědecké sympozium o jeho životě a díle, při něm byla realizo-
vána i výstava. Sympozia se aktivně zúčastnili dcera Egona Hostovského 
Olga Castiellová-Hostovská, spisovatel Viktor Fischl, literární vědci Fran-
tišek Kautman, Jiří Brabec, A. J. Liehm, Antonín Měšťan a řada dalších. 
Bylo tam ještě i několik Hostovského spolužáků. Rodné město a rodný 
kraj na Hostovského nezapomínají. V české literatuře má Hostovský své 
pevné, zasloužené místo.                                                     Aleš Fetters

PO STOPÁCH POSTAV
Z JIRÁSKOVY KRONIKY U NÁS
PADOLÍ (na pokračování)
Náměstí

Na počátku 19. století byl padolským rychtářem Josef Lelek, „jenž 
o lejstra tuze nestál a pero bral těžko do ruky.“ Kolem náměstí byly 
dřevěné chalupy s předsíněmi, v nichž padolští půlpáni slavívali černou 
hodinku. Uprostřed náměstí stál pod čtyřmi košatými jasany mariánský 
sloup pořízený v roce 1725 farářem Klugarem, který pocházel z Hronova. 
K tomuto sloupu vodil místní učitel mládež a společně se před ním modlili 
litanie k Panně Marii.

O svatbě Františky, sestry faráře Havlovického, se podařilo dolejšímu 
mlynáři Antonínu Hejnovi (strýci A. Jiráska - měl za manželku sestru 
jeho matky, rozenou Prouzovou) přesvědčit rychtáře Lelka, že je nutné 
upravit padolský rynk. Náměstíčko bylo upraveno dobrovolnou společ-
nou prací, kterou nazvali obecnou robotou dobrovolníků a dobrovolnic 
z Padolí. Byl mezi nimi též Černý Vacek a konšel Mitýska. Černý Vacek 
přinutil i zbečnické mladé muže, aby pomohli na „půlpánské“ robotě. 
Když dokončili svoji práci, oslavili ji všichni na padolském náměstí veselým 
tancem a muzikou. Tenkrát byla odstraněna velká louže před stavením 
konšela Mitýsky.

V listopadu 1836 vypukl u Foglarů v čd. 2 požár. Protože nebylo vody 
ani stříkačky, vyhořelo během tří hodin deset stavení na „městečku.“ Od 
stavení Antonína Foglara postupně chytila Langrovská hospoda (majitel Fr. 
Langr čd. 1), stavení Aloise Macha, Fr. Součka, Jana Součka, Ant. Součka, 
pak oheň přeskočil na stavení Černého Vacka a postupně vyhořely další 
tři domy. Po tomto požáru se Padolí velmi změnilo. Místo dřevěných 
roubených staveb byly postaveny přízemní zděné domky. Dva patrové 
domy vynikaly nad domky padolského náměstí, bylo to Foglarovo stavení 
a Součkův kamenný dům.

Langrovská hospoda na náměstí
Stávala na místě hotelu Sokol. Bylo to dlouhé dřevěné stavení, kryté 

šindelovou střechou, o jednom patře. Dlouhá pavlač byla obrácena do 
dvora. Odtud pocházel Jan Langr, bratr ženy padolského učitele Antonína 
Kaliny (Knáhla).

Tancovalo se tu o slavných posvícenských muzikách, o svatbách Vinciny 
Frýdkovy, slavilo se tu „čepení“ nevěsty, tančilo se tu o svatbě Fran-
tišky, sestry faráře Havlovického s mladým Fuchsem. Tenkrát za slavné 
a jásavé intrády a radostného potlesku si vedl k tanci farář Havlovický 
svou matku. Dolejší mlynář s Černým Vackem smluvili tu nejeden žert, 
jehož obětí byl Doubenus.

Hostinec U zeleného stromu
Dřevěná hospoda na dolejším náměstí patřila hostinskému Šimkovi. 

Po jeho smrti jeho žena (rozená Františka Prouzová, starší sestra matky 
A. Jiráska), ještě mladá, šestadvacetiletá, se provdala za Klimeše (Seidla, 
22 let) z Vysoké Srbské, jenž pocházel z velkého zemanského statku. 
Otec Klimšův statek promarnil, takže mladý Klimeš, který byl praco-
vitý, neměl zhola nic. Klimeš uměl s lidmi jednat, měl mnoho známostí 
a zavedl si kromě své hospodské živnosti také obchod s obilím. Stal 
se váženým padolským sousedem. V hospodě „U zeleného stromu“ 
se scházela tzv. hronovská elita, ke které patřil Havlovický farář (Josef 
Regner), židovský felčar Marek Teller, učitel Fr. Černý (krátkou dobu 
učil v Chvalkovicích Barunku Panklovou-Boženu Němcovou), dolejší 
mlynář (Ant. Hejna) a hospodský Klimeš (Josef Seidl). Roku 1847 
zakoupil Klimeš Prouzovo stavení naproti „Zelenému stromu“, a tak 
vyšla proti „Zelenému stromu“ Modrá hvězda, sice prostá, ale pro-
stornější a pěkně zařízená. Hostinec U modré hvězdy v roce 1854 
vyhořel a hostinský Klimeš vystavěl nový zájezdní hostinec, který patřil 
velikostí a vybaveností k nejpřednějším. V roce 1866 se zde ubytoval 
německý korunní princ Bedřich se svým voj. štábem. A. Jirásek ve 
svých pamětech vzpomíná: „Zastavovali se zde cizí, všechny slavnostní 
vesnické křtiny, porodní bába, kmotři a otec novorozenců, když šli 
z hronovského kostela. Tady zasedali kolem kulatého stolu upro-
střed světnice stálí nejpřednější hosté hronovští, páter Štifler, dolejší 
mlynář Hejna, felčar Doležal, srbecký učitel Zelinka, kostelník Antonín 
Knáhl a zbečnický Krejčí-zámožný světák. Strýc Zejdl, výborný hostin-
ský, ochotný, vlídný a veselý, tak trochu filozof i diplomat, obchodník, 
sličný muž, vysoký, černých vlasů, pěkných očí, bílých zubů, jenž hněvu 
neprojevil. Mnoho pochytil od faráře Regnera, na nějž nepřestal vzpo-
mínat do smrti.“ Po odchodu P. Regnera do Náchoda se hostinský Seidl 
stává hronovským školdozorcem. Zemřel r. 1894 ve věku 84 let. Byl 
9 let vdovcem. Jeho starší bratr, vojenský lékař, sloužil v Itálii. Zemřel 
v Benátkách. 

Chalupa Černého Vacka
Stávala v hořejší části padolského náměstí (v místech dnešní školy). 

Černý Vacek (Václav Vacek), padolský řezník, byl nepřítelem každé 
nepoctivosti a nespravedlnosti padolského práva, rychtáře a konšela 
Mitýsky. Nejednou zesměšnil před celým Padolím bázlivé a ustrašené 
padolské konšely, třesoucí se před panskou vrchností nebo komisa-
řem Tuschlem.

Tuschlova chalupa
Stávala v sousedství chalupy Černého Vacka na místě před hronov-

ským divadlem. Roku 1840 se do ní přestěhoval komisař Andreas Tuschl. 
Usadila jej do Padolí náchodská vrchnost (vrchní Essentr), aby zavedl 
pořádek a prohnal padolské zloděje.

Zejdlova chalupa
Stojí na dolejším konci Padolí. Patřila evangelíku Zejdlovi, poctivému 

a pracovitému „mozourníkovi,“ sem chodívali do shromáždění potěšit 
a posilnit se slovy Písma evangelíci z Padolí a okolí. Tyto „helvítské“ 
pobožnosti chodívali rušit nepřátelé padolských evangelíků, Šimůnek 
z uličky a Franta Švec. Havlovický, pokrokový a snášenlivý kněz, učí sná-
šenlivosti i své věřící a svým zákrokem zabrání Šimůnkovi, aby nerušil 
evangelickou pobožnost.

Hořejší mlýn
Když farář Havlovický nedovolil, aby byl shazován svatojakubský kozel 

z padolské zvonice, připravil Franta Švec potají shazování v hořejším 
mlýně. Farář Havlovický se dozvěděl o tom, co se chystá, pozdě, přišel 
ke mlýnu, když již kozla shodili. Havlovický v hněvu rozbil hrnek s kořistí 
svatojakubské krve jakémusi výrostkovi, zastavil proud lidí, který se vracel 
od hořejšího mlýna, a prohlásil, že nedovolí, aby se příštím rokem tato 



krutá schválnost opakovala. V roce 1890 tento mlýn (pod kostelem) 
zakoupil děd bratří Čapků Karel Novotný. Do tohoto mlýna jezdili 10 let 
na prázdniny sourozenci Helena, Josef a Karel Čapkovi - Helena a Josef 
se v Hronově narodili. Po smrti mlynáře Karla Novotného vlastnil mlýn 
dalších 7 let otec sourozenců Čapkových MUDr. Antonín Čapek.

Dolejší mlýn
Mlýn (u splavu čd. 25) vlastnil dolejší mlynář Antonín Hejna (měl 

za manželku sestru matky A. Jiráska Josefu Prouzovou), patřil k tzv. 
elitě Padolí, která se scházela v hostinci U zeleného stromu. Spisovatel 
A. Jirásek na tento mlýn vzpomíná takto: „Při dolejším mlýně s lomenou 
šindelovou střechou, na jehož místě stojí dnes továrna, byla také pila. 
Nejčastěji jsem se zatoulal dolů do mlýna, na pilu do mlýnice po staro-
česku zařízené. Tu vládl rozšafný stárek Antonín Hejna. Tu se scházeli 
mleči a ztropil se nejeden žert, sem před mlýnici přijížděly vozy s obilím, 
tady nakládali mouku na strýcův vůz, v němž byli zapřaženi dva bělouši.“

Dolejší mlynář A. Hejna zemřel v roce 1863 ve věku 54 let (jeho žena 
Josefa o dva roky později, rovněž v 54 letech). Mlýn zdědil jeho syn 
Antonín Hejna, který ho po několika letech prodal a nastěhoval se do 
hostince U modré hvězdy čd.10 k svému strýci Jos. Seidlovi a stal se vlast-
níkem hospody. V roce 1875 již vlastnil mlýn Vilém Freiwald. 25. července 
toho roku se v řece utopila jeho čtyřletá dcera Marie. Nalezena byla 2. 
srpna a 4. srpna pohřbena P. Janem Matoušem.

Růžena Šťastná

Prameny : Alois Jirásek: Z mých pamětí, Karel Michl - Václav Novák: Jiráskův 
Kraj, St. archiv Náchod, Úmrtní matrika pro město Hronov (far. úřad) Matrika 
oddaných, St. archiv Zámrsk

PYTLÁCKÉ VYPRÁVĚNÍ 
22. dubna 2017 proběhlo slavnostní otevírání a svěcení studánky na 

horním konci Velkého Dřevíče. Parta, která realizovala úpravu kolem pra-
meniště, chtěla k tomuto místu nějakou postavu s povídáním, které by se 
umístilo u prameniště. Sepsal jsem povídku „O kamínku pro štěstí pytláka 
Vokáče“, která tam byla umístěna asi dva roky před slavnostním ote-
vřením studánky. Inspirací mně byl nízkodřevíčský rodák Antonín Vajsar 
zvaný „Vokáč“, nenapravitelný pytlák, který pytlačil v řekách a v lesích 
i ve velmi vzdálených oblastech.

Učitel Jan Hartman přepsal vyprávění Antonína Vajsara, které zazna-
menal Josef Vajsar z Police v dřevíčském nářečí tak, jak to děda „poudal“.

Na otázku, jak lovili ryby, odpověděl: „K posledku to bylo churý. 
Dřívějc sem nosil ryby hodně Faltusoj do Čermy a dyš von ďál ňáký 
cavyky, tak sem šel do lázní Chudoba. Tam nejrači měli ouhoři, struzi 
a taky dřeně. Raků bylo už tůze málo. Pamatuju se, že jednou sme měli na 
ryby velký žně. Bylo to kolem devátýho roku před průní svetovou vojnou, 
dyš lidi měli v hlavě furt tu Halejovu kometu. Byla moc vokatá letní noc 
a voda jako louh. Po devátý večír sme tedáš s Novákem, Horákovým 
Jozou a Vajsarovým Pepíkem vlezli nad Poseltovým splavem do Metujky 
a s dvouma sakama a lucernou sme to brali proti vodě až k mlejnu 
Kozenku. Z vody sme vylezli za úplnýho světla nadobro promáčený. Ale 
to bylo ňákej ryb, celý kupy.

Jěště něco řeknu vo jelenoj. Ten příde, dyš dou do páru, dyš se 
honcujou. Jednou sem šel pytlačit do Prajska. Chvili sem koukal na 
vonskýho jelena, ale von mezi skalama uďál hezky šup dolů a já sem 
nemoh ani střelit. Pak sem volal na růfek. Jelen se vopatrně vokázal 
a zvolna šel. Cáp, cvap a zase cáp a pak sem ho naširoko zabral. Byl to 
chlapák. Než sem ho vodklidil, byl sem celej mokrej.

Jak vypadala pytlácká flinta? Flinta byla ze třech kusů, lauf měla trochu 
kratší, taky kolba byla menší. Celá flinta se vešla do hlubokýho šupšáku. 
Šeny ty tři kusy se daly lehko dohromady. Abych nezapomněl, taky sem 
začal chytat zajci do voka, ale jednou mě u toho četník tehdáš drap 
a tak sem přestal. Parkrát sem byl taky na žabách a to zjara, dyš začaly 
vylejzat. Chytal sem je do svatýho Jiřího, pak prej sou jedovatý. Po žabích 
stehýnkách bejvala dycky zjara velká poptávka. Pytlácký rajon „Vokáče“ 
Vajsara byl velký. Lovil v Petříkovicích, Vernéřovicích, kolem Teplických 
skal i v Prajsku.”

Ze zaznamenaných vyprávění pamětníků ke kronice obce Velký Dřevíč 
pana učitele Jana Hartmana vybral Ladislav Štirand.

KLUB POHODA
„Upletl jsem pomlázku, je hezčí než z obrázku,
všechny holky, které znám, navštívím a vymrskám,
než mi dají vajíčko, vymrskám je maličko“!
Pro křesťany jsou Velikonoce nejdůležitějším momentem liturgického 

roku. Původně nesly název Pascha nebo Pesach – svátky izraelské pospo-
litosti. Byly první ze tří slavností, spojené s obětováním prvorozeného 
dobytčete ze stáda, jakožto památka vysvobození židovského národa z egypt-
ského otroctví. Křesťané vnímají Velikonoce jako slavnost ukřižování a zmr-
tvýchvstání Ježíše Krista. Touto nocí, kdy k události došlo, je Velká noc.

K tradici Velikonoc neodmyslitelně patří pomlázka (symbol známý 
od 14. století). Vrbovým proutím, ze kterého se pomlázka plete, předá-
vali chlapci děvčatům sílu rozmnožování a nového života. Za vymrskání 
dostávali koledníci koledu a děvčata vplétala do pomlázky barevné stuhy. 
V některých oblastech patřilo k pomlázce polévání studenou vodou. Další 
tradicí je malování vajíček (kraslic) všemi možnými technikami: barvení 
přírodními barvami, drátkování, zdobení slámou, stužkami, rytím orna-
mentů do barvy a mnoha jinými. Podle barvy poznal obdarovaný, jaké 
city k němu děvče chová, případně nechová. Tradicí také bývalo, že jedna 
obarvená a ozdobená kraslice sloužila celé rodině jako předkrm na Veli-
konoční pondělí. Každý dostal po oloupání svůj dílek, aby se po celý rok 
neztratil a rodině neodcizil. Symbol beránka je znám již od pohanských 
dob, jako obřadní pokrm sloužil od středověku. Většina obyvatel si tehdy 
pojídání beránka (mláděte) nemohla dovolit, a tak se až do dnešní doby 
peče jako sladké velikonoční pečivo.             (čerpáno z více pramenů)

Březen je za námi, ale pojďme si připomenout některé proběhlé akce 
Pohody. V úterý 6. března jsme společně oslavily Mezinárodní den žen. 
Mnozí jej stále považují za svátek již nehodný oslavy, ale na celém světě 
je uznávaný jako důležitý krok počátků ženské emancipace. V klubovně 
se sešlo dvacet pohodářek a při ochutnávce domácího pečiva a domácích 
likérů se dobře vzpomínalo na rudé karafiáty, zapálené proslovy tehdej-
ších „funkcionářů“ i často společensky unavené muže...

Zájezd do maďarského Egeru 6. - 11. března byl úžasný. Sešlo se 58 
zájemců, z toho 40 členů Pohody. V rozsáhlém areálu termálních lázní 
nikomu nic nechybělo. Relax v termálních bazénech a sauně, pestrý výběr 
jídla a téměř jarní počasí - to vše přispělo k všeobecně dobré náladě 
a pocitu, že jsme po dlouhé zimě udělali něco pro ozdravení těla i duše.

V pátek a sobotu 6. a 7. dubna proběhne humanitární sbírka pro brou-
movskou Diakonii. Do prostoru tělocvičny (myšárna) základní školy 
na náměstí můžete donést: oblečení, obuv (kompletní páry svázané 
gumičkou), povlečení, deky, záclony, nádobí, kabelky, batohy, nepoško-
zené hračky vč. plyšových, kočárky, knihy, časopisy a menší domácí elek-
trospotřebiče. 

V pátek 6. 4. od 14 - 18 hodin, v sobotu 7. 4. od 8 - 12 hodin. Špinavé, 
potrhané a nefunkční předměty nebudou přijímány!!!

Klubové úterky - duben.
Klubové úterý 3. 4. se nekoná!!! (musíme se vzpamatovat z velikonoč-

ních svátků).
V úterý 10. dubna si vyjedeme autobusem do Ratibořic. Ve společen-

ské místnosti Hereckého muzea Viktorka zhlédneme film „Kluci z hor“. 



Hlavními představiteli jsou Jiří Lábus a Martin Dejdar. Po projekci násle-
duje beseda s režisérem filmu Tomášem Magnuskem a jeho případnými 
hosty. Čas bude i na občerstvení v místní restauraci, v případě pěkného 
počasí se projdeme Babiččiným údolím.

Odjezd je ve 13.30 hodin z autobusového nádraží v Hronově, cena 
zájezdu činí Kč 200,-.

Se Slávkou Vítovou se v úterý 17. dubna vypravíme na jarní zahrádku. 
Při listování zahrádkářskou literaturou objevíme řadu nápadů a návodů, 
které využijeme nejen na zahrádce.

Posledním dubnovým úterkem 24. 4. zakončíme společným setkáním 
uplynulou klubovou sezónu. 

Víte, co všechno umí citron? Pro lepší trávení vypijte každé ráno 
sklenici vlažné vody s citronem a medem. Do rozpůleného citronu zapí-
chejte pár hřebíčků (koření) a dejte tam, kde se vyskytuje drobný hmyz. 
Odstraní skvrny od barvící zeleniny a ovoce (mrkev, borůvky, červená 
řepa), vybělí nehty barvené červeným lakem a společně s hrubou solí 
vyčistí zašlé kuchyňské prkénko...A víte, že nepatří do lednice, stejně jako 
česnek, cibule, banány, rajčata nebo brambory? Prostředí lednice prostě 
těmto a dalším potravinám nesvědčí. 

Těšte se z každé jarní kytičky, nezabývejte se malichernostmi a radujte 
se ze života! V pohodě a s Pohodou přeje                                  Slavit

POZNÁMKA K TEXTU VE TŘETÍM ČÍSLE HL 
S potěšením jsem přijal informaci o vyznamenání akademického malíře 

pana Ivana Krejčího pamětní medailí Karla Čapka. K výčtu jeho prací 
si dovolím ještě připomenout instalaci Památníku obětem komunizmu. 
V roce 2004 byl zmíněný památník odhalen. Jako tehdejší místostarosta 
jsem se s panem Krejčím především organizačně podílel na realizaci celé 
akce. Autorem návrhu bronzové desky byl samozřejmě Ivan Krejčí. Jako 
Hronovák ještě zmíním reliéfové dřevěné desky u studánky v Maternici 
s motivy románů A. Jiráska či místní pověsti. Je škoda, že město tvůrčí 
schopnosti akademického malíře řadu let takřka ignorovalo...

Druhá poznámka se týká podmínek pro udělení ocenění osobnosti 
města. Jak uvádí členka zastupitelstva paní Bartošová, také paní Líbalová 
byla zastupitelkou, a přesto nebyla její žádost většinou ZM přijata... 
K tomu dodávám, že jsem nebyl oceněn za dlouholeté působení v zastu-
pitelstvu (od roku 1990), nýbrž za podíl na budování demokracie v roce 
1989 a během let následujících. Především však jsem byl oceněn jako 
kronikář.

Díky tomu je život našeho města od roku 1989-2015 zachycen formou 
kronikářských zápisů.                                               Antonín Hurdálek

NEODESLANÝ DOPIS
V prosinci minulého roku proběhla v hronovském divadle přednáška 

o konci světové války ve zdejším kraji. Zaujalo mě to. Vždyť já ten 
konec války na rodné Moravě také prožil. Před jejím koncem nám jednu 
místnost zabrali němečtí vojáci. Byl tam mezi nimi takový šestnáctiletý 
klučina. I ta uniforma mu byla nějaká velká. Několikrát jsem jej našel na 
našem dvorku plakat. Jezdili na frontu a střídali se po dvanácti hodinách. 
Jednou jel a už se nevrátil. Pak začaly na vesnici padat katuše. V noci ze 
sedmého na osmý květen. Jedna nám vybouchla před barákem, druhá 
zapálila dům naproti. Po té katuši tam zbyla taková metrová ocelová roura 
na koncích hrozně rozštěpená. Po válce s ní táta zpevnil beton. 

Při příležitosti  té přednášky jsem si vzpomněl na jednu zajímavost. 
Z jisté knihy, dnes už nevím, zda jsem ji vyhrabal na půdě či koupil v anti-
kvariátu, vypadl nedopsaný dopis. Začal jsem jej číst.

„Vážený pane ministře a profesore!
Především přijměte nejvřelejší pozdrav a hold Vašemu triumfálnímu 

návratu do vlasti do nově osvobozené republiky pro níž jste v exilu tolik 
pracoval a jí nové základy položil pro blaho českého národa.

Podepsaná Květoslava Pampelová z Trutnova na níž se jistě pamatu-
jete když jste za pobytu v Hronově u nás bydlel se na Vás obrací s úpěn-

livou prosbou zda mi můžete pane ministře pomoci a prosím odpusťte 
mi že Vás tímto obtěžuji, ale já nemám kam bych se obrátila. Zvažujíc 
Vaši velikou dobrotu a velkomyslnost, že mě vyslyšíte a bude-li to pro 
Vás možné pomůžete.

Žili jsme spokojeně v domku, který jsme společně postavily z peněz 
které jsem měla po rodičích. Děcko které se nám narodilo bylo zapsáno 
jako Češka a já zůstala Češkou doposud. Za svoji lásku ve smíšeném 
manželství jsme začaly trpět po záboru „Sudet“ Němci, kdy  nás začaly 
vyhánět a štvát z Hronova že muž a rodiče jeho jsou Němci ač tito 
poctivě sloužili republice za což dostali nejlepší vysvědčení, když štváni 
lidem že vyjídáme český chléb jsme Hronov v listopadu 1938 opustily 
s rodiči a v březnu 1939 v Trutnově nás čekalo nové rozčarování 
poněvadž muži říkali co tu chceš vždyť máš Češku, táhni si do Čech. 
Přišla váka a jelikož muž byl sláb nemusel na vojnu, ale jako poštovní 
zřízenec na různá působiště byl přeřazován z nedůvěry k němu. I tak to 
slušně šlo do září 1944 kdy musil na vojnu a za nejhoršího stihnout musel 
být zařazen proti své vůli k oddílům SS. Morová rána pro nás všechny. 
Výslovně proti své vůli. Ví, co Český národ a zvlášť v Praze od těch 
barbarů vytrpěl. Ale můj muž byl dobrý člověk. Zde jsme u kamene zla 
o nějž se rozbíjí to zda mi bude umožněno u Národního výboru 
v Trutnově přiznáno že jsem Češka abych nemusila opustit rodnou zem 
abych jako cizinka mezi Němci kteří mě za Němku nikdy neopvažovali. 
Muž se z váky už nikdy nevrátil. Sňatek jsme uzavřeli roku 1933 a nikdo 
mě jako sirotka nezletilého nevaroval naopak bratr ač o tolik starší mě 
velmi šidil příbuzenstvo bylo rádo, že se mě zbavilo děvčete jako přítěže. 
Jelikož v pohraničí je těchto sňatků veliké množství a docilují tak toho 
že mohou zůstat a jsou jako Češky a Češi prosím aby jste moji žádost 
podpořil vždyť jste nás všechy znal že jistě jsme nebyli špatnými lidmi ani 
henleinovci. Vše se stalo tím, že první republika posílala svobodné Čechy 
do pohraničí a Němce do vnitrozemí kteří se zde ženily neb vdávaly a tak 
mě stihl sejný osud. Pro svoji osobu s dítětem to snad docílím poněvadž 
jsem nikde jako Němka činná nebyla...“

Kdo ví, zda by pan ministr, zřejmě Nejedlý, pomohl? Neplakal jsem, 
ale bylo mi smutno. Moc smutno.                                 Zdeněk Ambrož

NĚKOLIK SLOV AUTORŮ 
Za členy autorského týmu architektů a projektantů nové radnice 

v Hronově jsme dostali prostor k reakci na článek pana Martina Čejchana, 
který se velmi radikálně vyjadřuje k připravované akci. Podobně radikální 
je přístup přípravného výboru na konání místního referenda k zastavení 
příprav výstavby nového úřadu.

Jako projektanti dlouhodobě spolupracujeme s řadou soukromých 
i veřejných zadavatelů. U investorů z řad veřejných institucí máme zku-
šenosti s nejrůznějšími způsoby zadávání veřejných staveb. Ze srovnání 
musíme přípravu a zadání hronovské radnice hodnotit jako velmi ote-
vřenou, sdílenou srozumitelně pro veřejnost a hledající VČAS náměty, 
názory a připomínky. Nechť laskavý čtenář posoudí sám: v roce 2014 
bylo osloveno několik architektonických a projektových společností a ty 
předložily svůj soutěžní návrh. Návrhy byly na webovém portále města 
zveřejněny, proběhla veřejná představení včetně osobní prezentace všech 
návrhů autory před publikem a členy zastupitelstva v Sále Josefa Čapka. 
Vítězný soutěžní návrh potom hlasováním vybrali členové zastupitelstva, 
kteří naslouchali průběžným reakcím veřejnosti ze svého okolí. Následně 
byla vypsána obchodní soutěž na zpracování projektové dokumentace 
a teprve potom byla započata práce na vyšších stupních projektové doku-
mentace.

Nikomu nelze upřít právo vyjádřit svůj svobodný názor. Jistě na něj má 
právo i pan Čejchan, který se podivuje, proč hronovská veřejnost nebyla 
přítomna ve vyšším počtu při hlasování o takto zásadní investici. Pokud 
ovšem píše, že „….po zkušenostech s realizovanými projekty města 
očekávám nějakou moderní kostku obalenou polystyrenem, která bude 
stejně pěkná jako to hnusný náměstí…“, znamená to, že 2 roky nesledo-
val zveřejňované výsledky soutěže ani na webových stránkách, ani v regio-
nálním tisku a vyjadřuje se takto radikálně k něčemu, co zatím ani neviděl. 
A to nás jako autory mrzí. Ano, architektura je opravdu subjektivní a co 
se jednomu líbí, může někdo jiný považovat za hrůzu. Ovšem pokud kri-



tizuji, bylo by asi dobré si nejprve shromáždit veřejně snadno dostupná 
fakta a potom teprve napadat ostatní. Za autory mohu vyjádřit přání, se 
kterým jsme k návrhu a projektování přistupovali, a to připravit kvalitní 
nadčasovou architekturu. Ne módní výstřelek. Ne provokující nefunkční 
„umělecký artefakt“, který bude širokou veřejnost dráždit a úzkou skupinu 
kritiků uspokojovat. Ba naopak, snahou bylo vtisknout stavbě široké obci 
srozumitelný architektonický výraz, který soudobými architektonickými 
prostředky „zrcadlí“ antické prvky průčelí klasicistní architektury Jiráskova 
divadla. To je přeci uznávaným symbolem Hronova. Dokonce symbolem, 
který vešel i do znaku města. Troufnu si říci, že právě divadlo a hronovský 
divadelní festival je to, čím je Hronov významný a medializovaný v kontextu 
ČR a minimálně i sousedních zemí. Citované antické prvky evokují kolébku 
demokracie - staré Řecko a Řím. A to je velmi blízko zastupitelské demo-
kracii a jejímu sídlu- radnici. „Obalení polystyrenem“ je opravdu obsaženo  
i v naší projektové dokumentaci – záměrem je provozně úsporný a tedy i 
dobře zateplený objekt, který je dostatečně reprezentativní, ale nemusí být 
nutně obložen luxusními materiály. Za bílou omítku a přiměřeně úsporné 
řešení se rozhodně nemusíme stydět. Věříme, že objekt místní obyvatelé 
přijmou jako SVOU novou radnici.

A ještě krátká reakce na výzvy k referendu a zastavení nevratných 
kroků: kdo někdy něco stavěl, dobře ví, že příprava projektu, vyřízení 
územního rozhodnutí a stavebního povolení a potom stavba se nepočítá 
v týdnech, ale v měsících a v případě větších objektů v letech. Je tedy 
opravdu v zájmu občanů, aby se akce připravovaná od roku 2014, 
která byla opakovaně schvalována (a schválena), o které byla veřej-
nost průběžně informována a jejíž projektová příprava stála nemalé pro-
středky, byla na konci tohoto několikaletého procesu zpochybňována 
a démonizována jen proto, že se opět blíží komunální volby? Proč takové 
úvahy nebyly hlasitě prezentovány těmito osobami hned na začátku? Proč 
v tu dobu pro své názory nezajistili podporu široké veřejnosti?  A nebo 
je to právě těmi blížícími se volbami? Těm, kteří mají obavy, aby se po 
prodeji budov čp. 4 a 5 do soukromých rukou z těchto objektů nestaly 
ruiny, nevadí ruina v reprezentativní poloze vedle divadla a Čapkova 
sálu? Kdo je s tamní situací obeznámen, nám jistě dá za pravdu, že tento 
nedokončený a léta chátrající objekt díky své velikosti a problematické 

provozní provázanosti se Sálem Josefa Čapka nemá šanci na rekonstrukci 
a „nový důstojný život“ z jiných než veřejných prostředků. Je manipulací 
mluvit o „zbavení se starých budov a nahrazení novou budovou“. Všechny 
tyto budovy jsou staré a všechny jsou ve vlastnictví města, jen některé 
z nich jsou v nevyhovujícím stavu a jedna je ve stavu zoufalém!

Léty ověřené pravidlo bohužel platí neomylně: je daleko jednodušší 
brzdit, bourat a získávat protestní hlasy než táhnout věci dopředu, stavět 
a vést pozitivní (a třeba i kritickou) diskuzi.  Bylo by smutné, kdyby 
v Hronově zvítězilo laciné negování nad dlouhodobými promyšlenými 
a průběžně zveřejňovanými vizemi. Je to, milí Hronováci, na Vás. 

Za autorský tým Ing. arch. Michal Ježek, Ing. arch. Aleš Krtička, 
Ing. Tomáš Kulíček, ATELIER TSUNAMI, s. r. o. Náchod

VÝZVA
OBČANŮM
HRONOVA

Jistě jste zaznamenali, že se v Hronově stalo novou součástí života 
ve městě psaní různých typů výzev, otevřených dopisů a dalších forem 
oslovení občanů. Nikomu toto právo na vyjádření svých názorů, emocí 
nebo neúspěchů neberu. Proto jsem tuto formu zvolil i já.

Chtěl bych vás, občany Hronova, vyzvat, poprosit:
„Nepodlehněte! Držte si své zásady slušnosti, tolerujte názorové 

rozdíly. Mluvte, diskutujte, vyslechněte si názory pro nebo proti. Pře-
mýšlejte o tom, co slyšíte, co si přečtete. Oddělte jasná a ověřitelná fakta 
od rádoby zaručených zpráv. Nenechte to dojít do situace, kterou si zažili 
a stále zažívají občané ve Velkém Dřevíči a Rokytníku díky svým názorům 
na odtržení nebo výstavbu kanalizace.

Nedopusťte, prosím, zpřetrhání dlouholetých dobrých vztahů soused-
ských, kamarádských či rodinných jen proto, že má ten druhý jiný názor 
a nebojí se ho vyjádřit. Nenechme se zatáhnout do „jakési“ místy dle 
mého názoru až nenávistné, pomstychtivé kampaně nebo již volebního 
boje? Nevím. 

Co mě vede k této krátké výzvě? Přečtení několika posledních čísel 
měsíčníku U nás, příspěvků na facebooku, ale i celková situace ve společ-
nosti, nejen v Hronově, chování hlavy státu k lidem, ústavě ……. Děkuji. 

Josef Thér, občan Hronova 

ČAPKOVSKÝ HRONOV 
Za vše může Karel Novotný, respektive jeho náhrobek!
Když byl slavnostně odhalován náhrobek mlynáře a děda slavných sou-

rozenců Čapkových v červnu 2016, nikdo netušil, co to přinese. Svou 
účastí na slavnosti nás poctilo vedení Společnosti bratří Čapků z Prahy v 
čele se svým předsedou JUDr. Pavlem Vespalcem a vnučkou hronovského 
rodáka Josefa Čapka, Ph.Dr. Kateřinou Dostálovou, ale také výzmaný 
čapkolog Mgr. Hasan Zahirovič Ph.D.

A právě posledně jmenovaný pan Zahirovič pro nás v návaznosti na 
toto seznámení uspořádal řadu odborných „čapkovských“ přednášek 
v místní knihovně Egona Hostovského. Tak se nám i zde v Hronově 
postupně začaly otevírat oči! Začali jsme si více uvědomovat meziná-
rodní význam a věhlas našich čapkovských rodáků – Heleny a Josefa. 
A nejenom to, ale i vliv Hronova na utváření osobností všech tří sou-
rozenců – Heleny, Josefa i Karla, a následně i odraz místních reálií v 
jejich díle. Těžištěm jejich zážitků z Hronova byl pochopitelně mlýn jejich 
děda – Karla Novotného, kam v dětství jezdívali! No a tak se postupně 
zjistilo, že v onom bývalém mlýně se přes nepřízeň osudu do dnešních 
dnů v původním přízemí zachovaly původní klenuté stropy a kupodivu 
i pekařská pec, která všechny sourozence rovněž „pamatuje“! Proto 
logicky vznikla myšlenka, že by bylo na výsost žádoucí tento prostor 
zachránit i pro generace příští. Zcela podstatné je, že tento zachovaný 
prostor bývalého mlýna je dnes již úplně poslední budova v Hronově, 
která má přímou vazbu na slavné rodáky. Zmínky o hronovském mlýnu 
najdeme v díle Karla, Josefa i Heleny Čapkové. Naskýtá se tak POSLEDNÍ 
příležitost pro Hronov! Zachránit tento prostor a zřídit v něm expozici 
svých slavných čapkovských rodáků. Přidanou hodnotou pro Hronov by 
bylo zvýšení jeho turistického potenciálu! Skvělou výhodou je, že tento 
bývalý mlýn (místně historicky nazývaný „Papírna“ ) se nachází na trase 
cyklostezky. 



Je pravdou, že do dnešních dnů ani „Papírna“ není na webu města 
uvedena mezi památkami města a také nemá památkovou ochranu. 
Zjevně se však „blýská na lepší časy“ – viz článek pana místostarosty 
v Unásku č. 2/18 o snaze do „..propagace města více zapojit slavné 
rodáky, zvláště pak Josefa Čapka.“ Na Čapkovské konferenci v Hradci 
Králové dne 9. 3. 18 se již zúčastnila paní starostka Nedvědová i pan mís-
tostarosta Thér. Na této konferenci přednesla paní PhDr. Pavla Pečinková 
nové konkrétní informace o vzrůstajícím zájmu o Josefa Čapka ve světě. 
Čapkovo dílo je v posledních desetiletích zařazováno do významných 
přehlídek evropského umění dvacátého století a jeho cena na světových 
aukcích dosahuje výše srovnatelné s francouzskými „menšími kubisty“, 
kteří navazovali na Picassovu tvorbu. Bohužel se proto už i na zahra-
ničním trhu s uměním objevují padělky Čapkových prací. Momentálně 
pracuje dr. Pečinková  na výstavě věnované dětské tematice v tvorbě 
bratří Čapků, kterou pořádá významné muzeum umění v Tokyu, a Josef 
Čapek  zde bude zastoupen více než stovkou výtvarných děl. K výstavě 
vyjde i výpravný katalog s množstvím reprodukcí. Právě v Japonsku má 
tvorba bratří Čapků  významný ohlas, v posledních dvaceti letech tam 
byly ukázky z jejich tvorby vystaveny již několikrát. Také jsme se dozvě-
děli, že i turisté z Japonska mají zájem o čapkovské památky při návštěvě 
naší vlasti -  tak kéž se taková památka zachová i „U nás“ v Hronově 
– i s důstojnou expozicí! Ne tedy „pouze“ památku kosmickou – když 
na paměť Josefa Čapka pojmenovala  Mezinárodní astronomická unie 
planetku č. 14976 objevenou v r. 1997. Oběžná dráha planetky Josefa 
Čapka je mezi drahami Marsu a Jupitera…                    Ing. Josef Zima

SAAR GUMMI SPONZORUJE
VEŘEJNĚ PROSPĚŠNÉ AKTIVITY 

Miliónem a sedmi sty tisíci korunami sponzorovala vloni společnost Saar 
Gummi Czech veřejně prospěšné aktivity v regionu od Červeného Kostelce 
po Velké Poříčí. Zvýraznila se role mikrosponzoringu, ve kterém zaměstnanci 
společnosti žádají o příspěvky pro spolky, školy a další organizace.

Mikrosponzoring s přesně nastavenými pravidly preferuje aktivity pro 
děti v blízkosti obou závodů SGC. Například školka v Červeném Kostelci 
získala vloni 12 tisíc korun na dárky pro svých 117 dětí v pěti třídách. 
„V prosinci pořádáme setkání s rodiči, na kterém děti předvedou nacvi-
čený program a rozbalí dárky ze sponzorského daru. Letos mezi nimi byly 
například kočárek, společenské hry nebo stavebnice. Dárky potom zůstá-
vají pro další použití ve školce,“ uvedla ředitelka školky Šárka Hanušová. 

Hronovská TJ Sokol Zbečník získala v mikrosponzoringu příspěvek na 
tradiční Dětský karneval. Do zbečnické tělocvičny si vloni přišlo zatančit 
a pobavit se 120 dětí, viděly například vystoupení mažoretek, Parkour 
a Free run z hronovského Domu dětí a mládeže Domino a gymnastky ze 
Základní školy Hronov.

Na náchodském gymnáziu mikrosponzoring podpořil  šachový oddíl 
při TJ Náchod. „Největším úspěchem šachistů byla loňská účast na celo-
státním finále středních škol ve Zlíně, kam se probojovali vítězstvím 
v krajském přeboru středních škol,“ uvedl k ativitám studentů gymnázia 
Ing. Pavel Semerák, který jako zaměstnanec SGC pro šachisty příspěvek 
zajistil.                                                                                        -pl- 

HAŠPL UŽ DÁVNO NENÍ
JEN SYNONYMEM PRO HŘEBÍK 

Hřebík je - dle Wikipedie - spojovací součástka opatřená na jednom 
konci hrotem a na druhém hlavičkou. Hašpl je firma, která hřebíky vyrábí. 
Hlavní protagonisté příběhu o spojování.

Firma Hašpl, jejíž kořeny sahají hluboko do 90. let 20. století, se z pio-
nýrských začátků přenesla přes několik důležitých mezníků až na úplnou 
špici ve svém oboru. I když už dávno přesáhla hranice České republiky, 
nezapomíná na region, ve kterém sídlí. Dobře ví, že její devizou jsou lidé, 
kteří zde žijí a pracují. I proto se podílí na kulturním, společenském i 
sportovním životě kraje, ve kterém vyrostla.

V současné době zaměstnává 230 zaměstnanců v různých oborech. 
Od 150 tun vyrobených hřebíků ročně v začátcích se firma přehoupla do 
úplně jiných čísel – ročně vyrobí a vyexpeduje přes 25 000 tun hřebíků. 
V současnosti je Hašpl a.s. lídrem na českém trhu s tímto sortimentem 
a zároveň se řadí mezi největší evropské výrobce hřebíků; 70 procent 
produkce exportuje prakticky do celé Evropy. 

Před dvěma lety přikoupila firma Hašpl areál bývalých Broumov-
ských strojíren v Hynčicích. Sklad v Hynčicích slouží jako centrální 
sklad a expedice kompletního sortimentu produktů, které firma Hašpl 
nabízí. A zdaleka už to nejsou jen hřebíky, ačkoliv ty se pro Hašpl staly 
doslova synonymem. Od roku 2012 Hašpl podstatně rozšířil sortiment 
o další spojovací materiál: vruty, šrouby, matice, tesařské kování, kotevní 
techniku a nářadí.

Podstatnou proměnou prošel také servis a služby zákazníkům. Letos 
byl spuštěn nový e-shop určený obchodním partnerům i koncovým 
zákazníkům. V době, kdy je kladen důraz na efektivitu, přesnost, kvalitu 
a rychlost dodání, našel uplatnění právě areál v Hynčicích - slouží jako 
centrum expedice a zároveň jako vzorková prodejna. V regionu, který 
je skoupý na pracovní příležitosti, zaměstnává sklad v Hynčicích 25 lidí 
a celý areál prochází postupnou rekonstrukcí.

Firma Hašpl a.s. před dvěma lety oslavila 25leté výročí své úspěšné 
existence. Je firmou, které záleží na její pověsti, na jejích zákaznících 
i zaměstnancích. Je firmou, které záleží na regionu, v němž vyrostla a kde 
působí. Hlavní myšlenkou hodnot vytvářených firmou Hašpl je žít spojo-
váním – ať už doslova - tím, co vyrábí a dodává, ale i tím, jak se chová ke 
svým partnerům a svému okolí.

Těším se na jaro

Zima už odchází, 
vzduch jarem voní, 
země se probouzí 
tak jako loni. 

Těším se na jaro, 
na zeleň ve stráni, 
paprskům sluníčka 
vůbec se nebráním. 

Čekám až poprvé 
rozkvetou keře, 
až jaro otevře 
přírodě dveře. 

Těším se na jaro, 
na lehkost bytí, 
rozkvetlou loukou 
pak můžu jíti. 

Usednu do trávy, 
tvář slunci nastavím, 
rozkvetlou fialku
ráda si pohladím. 

Těším se na jaro! 

Hana Hustáková 



Daneš Fiala
Kostelecká 151
549 31 Hronov

mobil: 776 756 543
e-mail: fialadanes@seznam.cz

Pokládáme všechny druhy střešních 
krytin, izolace plochých a šikmých 

střech, montáž střešních oken. 
veškeré klemPířské Práce.
výPočty střech zdarma.

Přijímáme objednávky!

PROTO .CZ  s.r.o.PROTO .CZ  s.r.o.
velkoobchod - maloobchod - montáže

voda - topení - plyn

tel.: 491 481 491
fax: 491 481 304

mob.: 774 699 702
mob.: 774 699 703
proto.cz@seznam.cz

Hostovského 313
549 31 HRONOV

Koupím
auto-moto součástky
i rezaté a poškozené.

Tel.: 608 103 810

Koupím pozůstalost
– veteš

Vyklidím půdu, dům, byt.

Tel.: 608 103 810

ZEDNICKÉ A OBKLADAČSKÉ PRÁCE+ OPRAVY

Josef Čáp
Tel.: 602 380 709, zednikkostelec@gmail.com

Kontroly kotlů 

na pevná paliva

Nabízím
kadeřnické
služby

dámské,
pánské

a dětské
(Kalinův dům Hronov)

Vlasta Klennerová (Špeldová)

Na drahách 924, Hronov

Objednávky na tel: 733 329 356

 pronájem kontejnerů 3 – 15 m3

 odvoz a likvidace odpadů
 štěrky – písky – sutě - beton

Tel. 777 671 671
www.kontejnery-dudek.cz



KOUPÍM
staré hračky plastové, 
plechové

Tel.: 608 103 810 

Koupím
mince, bankovky, poštovní 
známky, pohlednice, 
knihy, hračky, betlém 
i celou pozůstalost 
včetně nábytku.

Tel.č.722 907 510 

Vlastimil Kráčmar

kontakt:

tel.: 608 605 814

adresa: Za Sokolovnou 609, Velké Poříčí

 drobné soustružení

 zednické a truhlářské práce

 práce v interiérech i exteriérech

 stavba jízdních kol na zakázku

 opravy jízdních kol, strojů a zařízení

E-mail: vlasta.kracmar@seznam.cz

Koupím
auto-moto díly,
motocykl,
moped
a bicykl

Tel.: 608 103 810

BARVY-LAKY Velké Poříčí
Barevný ráj
AKCE na Duben
Fest B 5kg 889 Kč
Luxol Originál 3l 359 Kč
(vybrané odstíny)
Eternal IN 18kg 469 Kč
www.barvy-laky-nachod.cz
e-mail: izostav-seznam.cz tel: 491482124

Unaveni dlouhou zimou? Přivítejte jaro plní energie!

MLADÝ JEČMEN A ŘASA CHLORELLA
100% přírodní detoxikace a výživa    Zbavení únavy a vyčerpanosti

Úleva od alergií a ekzémů    Podpůrná léčba nemocí a oparů
Hojení ran, zánětů, bércových vředů    Posílení imunity a zlepšení psychiky

Úprava trávení, snižuje cholesterol

Stanislav Lanta mob. 608931314, Poříčská 97 Velké Poříčí 549 32, www.gw-int.net



ELEKTROINSTALACE 
VODOINSTALACE
tel.: 776 123 129
Daniel Srnec, info@elvotop.cz

Pronajmu místnost
ve svém kadeřnictví v Hronově Husova ulice. 
samostatná místnost, ale pouze jeden vchod. 

Vhodné pro pedikúru, manikúru atd.
tel.: 776 700 727

Uvedena je hrubá mzda včetně benefitů po plném zapra-
cování, pracoviště Červený Kostelec.

www.sgc.cz, personalni@sgc.cz, tel. 491 467 442

Koordinátor - seřizovač, nástupní mzda 35 000 Kč, 
cílová mzda 45 000 Kč až 50 000 Kč.

Skladník manipulant, mzda 35 000 Kč.

Operátor gumárenské výroby, mzda 25 000 Kč až 
30 000 Kč.

Saar Gummi Czech, evropský leader ve výrobě 
vytlačovaných pryžových těsnění pro automobily, 
hledá zaměstnance na pozice:



KLADSKÉ POMEZÍ – VÝLET
Výlet za vilou zamilovaného architekta Dušan Jurkoviče Husovo 

náměstí, Nové Město nad Metují – (modrá t. z.): lázně Rezek – (MTO): Ve 
vilách, Klopotovské udolí – (žlutá t. z.): Husovo náměstí (6 km)

Letošní rok si v rámci Festivalu zážitků budeme připomínat regionální 
osobnosti. Jednou z nich je i architekt Dušan Jurkovič, který provedl obdi-
vuhodné renovace Jiráskovy turistické chaty, Bartoňovy útulny v Pekle 
a novoměstského zámku.

Málo se ovšem ví, že celé roky před tím vytvořil architekt ještě jednu 
stavbu, stojící trochu stranou na okraji Nového Města nad Metují. 
Vydáme se tedy na 6 km pěší výlet, který odstartujeme na novoměstském 
Husově náměstí. Vydáme se po modré tur. značce, která nás dovede k 
bývalým lázním Rezek. Ty se těšily největší slávě v druhé polovině 19. 
století a na společném bytě tu pobývali zakladatel Sokola Dr. Miroslav 
Tyrš a spisovatel Jan Neruda. Traduje se, že právě zde začaly vznikat 
památné verše „Jak lvové bijem o mříže, jak lvové v kleci jatí…“ ze sbírky 
Písně kosmické. Jan Neruda byl z pobytu nadšen, a tak dal městu pří-
zvisko, které se používá dodnes – Český betlém.

projektové žádosti je 3 000 000 Kč a výše dotace činí 85 % celkových 
uznatelných výdajů. MAS Stolové hory vyhlásí tuto výzvu v průběhu 
dubna 2018. Předpokládáme, že seminář pro žadatele se uskuteční již 
v polovině dubna. Výzva bude otevřená do poloviny července. Sledujte 
náš web www.mas-stolovehory.cz nebo facebook, kde se dozvíte bližší 
informace. Příprava projektové žádosti je poměrně náročnou záležitostí, 
proto doporučujeme, abyste ji co nejdříve konzultovali s Mirkou Soldá-
novou, 730 514 75, soldanova.masstolovehory@gmail.com . 

MAS dále vyhlásila 19. 3. 2018 dvě výzvy na příjem projektových 
žádostí v rámci Integrovaného regionálního operačního programu (IROP). 

První je s názvem MAS Stolové hory – Infrastruktura ZŠ. V rámci výzvy 
je možné získat finanční příspěvek na stavby a stavební práce spojené s 
budováním kmenových a odborných učeben (cizí jazyky, přírodní vědy, 
technické a řemeslné obory, práce s digitálními technologiemi), včetně 
pořízení vybavení, na zabezpečení bezbariérovosti ve školách či zajiš-
tění vnitřní konektivity a připojení k internetu. Celková alokace pro tuto 
výzvu činí 4 736 842 Kč. Maximální výše celkových způsobilých výdajů 
projektu je 2 500 000 Kč.

V rámci druhé výzvy MAS Stolové hory – Cyklodoprava. V rámci výzvy 
je možné získat finanční příspěvek na výstavbu či rekonstrukci komu-
nikací pro cyklisty či na realizaci související doprovodné infrastruktury 
pro cyklisty (stojany pro jízdní kola, doprovodná zeleň) a prvků zvyšují-
cích bezpečnost cyklistické dopravy. Celková alokace pro tuto výzvu činí 
10 526 315 Kč. Maximální výše celkových způsobilých výdajů projektu je 
7 500 000 Kč. 

Projekty v obou výzvách mohou získat až 95 % podporu. Příjem žádostí 
bude v obou výzvách probíhat od 19. 3. 2018 od 12 hodin pouze pro-
střednictvím elektronického formuláře IS KP14+ . Příjem žádostí ve výzvě 
na infrastrukturu ZŠ bude ukončen 15. 6. 2018 v 15 hodin. Příjem žádostí 
ve výzvě na cyklodopravu bude ukončen 27. 9. 2018 v 15 hodin. Veškeré 
dokumenty týkající se této výzvy jsou k dispozici na www.mas-stolove-
hory.cz. Konzultace k dané výzvě poskytne Pavel Rejchrt, 775 044 622, 
rejchrt.masstolovehory@gmail.com. 

Pavel Rejchrt, MAS Stolové hory

MIKRO X MAKRO ANEB 
NA VELIKOSTI (NE)ZÁLEŽÍ
Nová výstava v muzeu Pod čepicí, 21. 4. - 30. 12. 2018

Každý rok připravujeme do naší expozice výstavu na určité téma 
(v r. 2016 to byla první výstava „Budiž světlo“,  v r. 2017 „Okoklamy“). 
Snažíme se, aby byly naše exponáty zajímavé pro návštěvníky všech 
věkových kategorií a vybízely k přemýšlení, poznávání, zábavě i hře. 
Věříme, že toto je jedna z cest, jak zábavnou formou vzdělávat veřejnost 
a přispět k tomu, aby spolu malí i velcí mohli smysluplně trávit volný čas. 
Již dva roky se přesvědčujeme o tom, že má naše počínání v tomto oboru 
smysl a jsme velice vděčni za všechny pozitivní ohlasy a každou podporu 
našeho projektu interaktivního muzea. 

Jsme moc rádi, že Vás od soboty 21. dubna můžeme pozvat 
na nový, již třetí výstavní projekt, kterým bychom rádi přiblížili 
svět MIKRO a MAKRO. 

Expozice se tedy na novou sezónu promění v jakousi badatelnu s mik-
roskopy, zvětšovacími skly, mikro i makrofotografiemi živočichů, rostlin 
a obyčejných věcí, kterých si pro jejich miniaturní velikost většinou nevší-
máme. Často však ty nejmenší věci hrají tu největší a nejdůležitější roli. 
Přes zajímavá srovnání chceme v druhé části expozice přejít až do makro 
a mega světa, který se zabývá zkoumáním vesmíru. Existuje řada překva-
pivých souvislostí mezi mikrosvětem atomů, buněk, nejmenších tvorů 
naší planety a makrosvětem, které se chystáme zábavnou formou ukázat 
veřejnosti. Součástí bude tradičně i muzejní tvořivá dílna.

Máme také velkou radost, že se tentokrát stanou součástí 
expozice i mikro a makrofotografie několika zajímavých autorů: 
místních fotografů - pana Libora Nývlta (úžasné makrosnímky hmyzu) 
a paní Adély Gultové (makrofotografie vody v různých skupenstvích), dále 

U budovy lázní si všimneme rozcestníku, podle něhož se vydáme po 
místním turistickém okruhu (MTO, značený bílým a zeleným trojúhel-
níkem) směrem vzhůru. Za chvíli se ocitneme u řady domů v osadě Ve 
vilách. Dojdeme až k poslednímu. Tuto vilu pro Roberta Bartelmuse 
nechal v roce 1901 postavit podle svého návrhu právě Dušan Jurkovič. 
Krásná barevnost stavby a venkovní veranda upoutají na první pohled. 
Jde o dílo tvořené vskutku s láskou. Jurkovič se totiž při přípravách tajně 
scházel s Bartelmusovou dcerou Boženou, které tak vytvářel její obytnou 
část doslova na míru. Po dokončení stavby požádal překvapeného továr-
níka nejen o honorář, ale také o ruku jeho dcery.

Po krátké pauze pokračujme po MTO, který nás dovede do Klopotov-
ského údolí. Od rozcestníku se vydáme po žluté tur. značce. Hned za ním 
na nás čeká dvojice obor – jednu z nich obývá statný jelen Matěj se svým 
harémem, v té druhé na nás čeká bachyně s divokými prasátky, nechybí 
ani drobné ptactvo a krocani. Zvířata můžete krmit, ale ne pečivem, 
raději ovocem.

Po žluté značce se vrátíme až na náměstí. Pokud si jako den výletu 
vyberete sobotu 21. dubna 2018, čekají tu na vás Brány města dokořán. 
Program této akce zahrnuje hudební a taneční vystoupení, zámecké trhy, 
výstavu vláčků a další.

DOTACE NA PODPORU VÝSADBY DŘEVIN, 
INFRASTRUKTURY ZÁKLADNÍCH ŠKOL
A CYKLODOPRAVY 

Ve volné krajině v posledních letech ubývá vzrostlá zeleň, je však 
možné stromy do krajiny vrátit.  Nápomocná k tomu je i výzva MAS, 
která se zaměřuje na výsadbu dřevin na nelesní půdě mimo jiné v rámci 
biocenter a biokoridorů ÚSES, na liniové a skupinové výsadby dřevin 
(stromořadí, aleje, větrolamy) a na výsadby posilující ekologicko-stabili-
zační funkce významných krajinných prvků. Výsadba musí být na území 
CHKO Broumovsko. Celková částka, kterou můžeme rozdělit mezi 

(foto Josef Kovaricek)



tatínka a syna Martina a Ondřeje Pelánkových (Brno) – mikrofotogra-
fie nejdrobnějších parazitů a částí rostlin a v neposlední řadě paní Lucie 
Dovalové (Slovensko – Badín), která se věnuje při ZŠ dětem v rámci che-
mického kroužku „Kremík“ a fotografují přes mikroskop krystaly různých 
chemických prvků v polarizovaném světle (můžete znát z pořadu ČT 
Zázraky přírody). 

Jste tedy všichni srdečně zváni a pro ty, kteří loni nestačili u nás navští-
vit výstavu zrakových iluzí „Okoklamy“ ještě malá pozvánka do Přepych 
– velká část výstavy tu bude k vidění v květnu a červnu. Těšíme se na Vaši 
návštěvu                                      Martina Špringrová a Lenka Grimová

Muzeum Pod čepicí, tel: 606 817 607, www.muzeumpodcepici.cz

Otevřeno: ÚT - PÁ 14.00 – 17.00 hodin, dopoledne pro objednané 
skupiny, SO - NE 9 - 11.30 a 13.00 -17.00 hodin

PSO JDE DO SVĚTA 
I když jsme se už postavili na vlastní nohy, zvládli jsme dvojboj novo-

ročních koncertů a ples k tomu, stále máme roupy. Mladí a neklidní. Milí 
kamarádi, mámo, táto, my jdeme do světa. Vyjedeme na pár měsíců obje-
vovat přespolní divadla, síně, domy, podia a stage. Uzlík buchet, pár grošů 
a osedlat koně. Ehm, autobus.

Po pěti letech se 7. dubna těšíme do Sukovy síně Domu hudby v Par-
dubicích, kde s Honzou Sklenářem okusíme zbrusu nové publikum, a 
to je výzva! 21. duben bude ve znamení krocení duchů a válek se svě-
telným mečem. Tentokrát se nebude mávat taktovkou, ale pouze kou-
zelnickou hůlkou, protože Jičín si o to řekl. A chcete-li být u výhradně 
filmové noci, dorazte do Jičína taky! Jesteśmy bardzo ęczni za zaprosze-
nie na koncert do Wambrzeric, který se bude konat 26. května před 
bazilikou Najświętszej Marii Panny. Serdecznie zapraszamy! 9. června nás 
v Trutnově čeká open-air koncert, při kterém se snad nebudou divákům 
podlamovat kolena pod tíhou chmelového moku, ale díky naší hudbě na 
Pivofestu! Po takovém regionálním tažení bychom si i my rádi slízli trochu 
smetany - a že si dáme tu nejlepší smetanu na trhu, tu od Bedřicha, 
a přímo na jeho litomyšlském festivalu, kam 16. června vyrazíme. Uf.

Mámo, táto, už jsme doma! Ženicha si nevedeme, pytel zlaťáků 
neneseme, ale srdce nám plesá potěšením z hudby, kterou rozdáváme. 
A protože my rádi dáváme, tak se na vás budeme na sklonku léta těšit při 
5. benefičním koncertě pro Nadační fond Hospital Broumov. Kdy? 31. 
srpna. Kde? To vám prozradíme třeba příště...

Za PSO Petra Šotolová, flétnistka

SBĚR ŠROTU VE ZBEČNÍKU
V sobotu 7. dubna 2018 provedou sběr šrotu ve Zbečníku hronov-

ští hasiči. O celé akci Vás budou informovat plakáty. Kontakt na hasiče 
v případě problému je 733 527 502, 733 535 195.

Díky hasičům se sběr i letos uskuteční a prostředky z něho získané 
budou použité pro všeobecnou prospěšnost.

Za roky 2014 až 2017 se vybralo pro zbečnickou školku a školu 
25 805 Kč,-.

Co se stalo? Stalo se to, že na ruční sběr k valníku nejsou lidi, ale to je 
asi obecný problém přesahující rámec naší vesnice i našeho města.

Děkuji všem, kteří se těchto předchozích akcí zúčastnili včetně hlavního 
sponzora Statku Stárkov, s.r.o.

S přáním veselejší budoucnosti                               Havelka a přátelé

SBĚR ŠROTU V HRONOVĚ
Hasiči Hronov provedou sběr starého železa v sobotu 7. dubna 2018. 

Větší a těžší předměty ochotně vyneseme.
Za SDH Hronov Ondřej Ludvík, starosta

SETKÁNÍ SPOLUŽÁKŮ 8. TŘÍD
ZŠ HRONOV – rok ukončení 1983
Sobota 19. května 2018 v 17 hodin
Restaurace „U Hanušů“ Velké Poříčí
Kamila Macková (Tempírová),
kamcax@centrum.cz , 737 317 223
Jana Fialová (Hubková),
jafi69@seznam.cz, 061 459
Jana Chladová (Hornychová),
jana.chl@centrum.cz , 603 521 071

Milí spolužáci, ozývejte se, prosím, na tyto kontakty. Pošleme vám 
pozvánky a další informace. Děkujeme.



TJ SOKOL ROKYTNÍK
Zlato z Ostroměře

V sobotu 3. března jsme se zúčastnili Župního přeboru ČOS ve florbalu 
v Ostroměři. A opravdu se nám tam dařilo. Ve vypsané kategorii dorost, 
ročníky narození 2001 – 2004, za Rokytník nastoupili: Jakub Mach, Štěpán 
Štencl, Michal Hlušek, Jan Slezák, Tomáš Mach, Stanislav Rubáček a 
Ladislav Slováček. Kluci zabojovali a 3 vítězství jim zajistila zlatou medaili. 
Jednotlivé zápasy vypadaly takto: Rokytník x Ostroměř 9:5, Rokytník 
x Sobotka 10:5, Rokytník x Dolní Kalná 4:3. Navíc byl Michal Hlušek 
vyhlášen nejlepším brankářem turnaje.

Stříbro z Doní Kalné
Župní přebor minižáků ve florbale, ročníky narození 2008 – 2010, se 

uskutečnil 11. března v Dolní Kalné. Náš tým ve složení Kvido Stratílek, 
Miroslav Řehák, Tomáš Vlach, Antonín John, Kateřina Štrofová a Benjamin 
Vintr si vybojoval stříbrnou příčku. Turnaje se zúčastnila družstva z Dolní 
Kalné, Ostroměře, Sobotky a Rokytníka. Na rozdíl od starších ročníků 
hrají minižáci bez brankáře. Nejlepším střelcem turnaje byl vyhlášen náš 
Tomášek Vlach, který nastřílel 11 gólů.

Rokytenští muži vybojovali zlato
V sobotu 17. března se v Rokytníku uskutečnil další ročník florbalo-

vého turnaje mužů. Letošního ročníku se zúčastnily čtyři týmy – Rokytník 
muži, Stárkov, Náchod, Rokytník junioři. A nejvíce se dařilo rokyten-
ským mužům. Ve hře stylem každý tým s každým, hra 2 x 10min, vyhráli 
všechny tři zápasy. Druhé místo si odvezl Stárkov, třetí Náchod a na 
čtvrtém místě skončil tým rokytenských juniorů.           Markéta Machová

TJ SOKOL ZBEČNÍK
Karneval ve Zbečníku

V sobotu 10. března proběhl již tradiční Dětský karneval pod patro-
nací TJ Sokol Zbečník. Do zbečnické tělocvičny se opět přišlo pobavit 

120 dětí. Karnevalem celé odpoledne provázely moderátorky Markétka 
a Terezka. Při vstupu děti dostaly na uvítanou koláčky a pak už začal 
program. Mezi tanečním rejem vystoupily nejmenší mažoretky - Berušky, 
gymnastky Základní školy Hronov a free run z Domina.

Všichni vystupující předvedli úžasná vystoupení, která musela všechny 
rodiče přesvědčit, že to s těmi dětmi není zase tak špatné. Dík patří 
lidem, kteří se jim věnují. Letos bohužel nemohl přijít Šiškový dědek, 
tající sníh ho nepustil z maternických lesů, ale poslal místo sebe růžové 
prasátko a to nadělilo dětem balíčky se sladkým překvapením. Pak už 
následovaly soutěže na stanovištích, na kterých si děti mohly vyzkoušet, 
co všechno zvládnou. Klouzačky, hod na cíl, přetahování s lanem a prolé-
zání tunelem. Oblíbeným stanovištěm bylo také malování na obličej, kde 
měla děvčata plno od začátku do konce. Děkujeme jim za jejich ochotu 
a nasazení, se kterým to zvládla.  Zároveň děkujeme všem našim stálým 
sponzorům městu Hronov, firmám Saargummi,  Tamadex, Trafika p. Bar-
tošové a všem ostatním lidem, kteří nejsou vidět, ale pomáhají a bez nich 
by takovéto akce nešly zorganizovat. Fotografie najdete na

http://sokolzbecnik.rajce.idnes.cz/Karneval_2018
Budeme se na vás těšit na další akci.                        TJ Sokol Zbečník

AFK HRONOV 
Rozpis dorost – březen, duben 2018
Hronov / Stárkov Kostelec / Častolovice Neděle  18. 3. 12:45 
Slavia Hr. Králové Hronov / Stárkov Sobota 24. 3. 13:00
Chlumec / Lovčice Hronov / Stárkov Čtvrtek 29. 3. 16:00
Hronov / Stárkov FK Jaroměř Neděle 1. 4. 13:45
Nová Paka / St. Paka Hronov / Stárkov Sobota 7. 4. 14:00
Hronov / Stárkov TJ Tatran Hostinné Sobota 14. 4. 14:45
SK Solnice Hronov / Stárkov Sobota 21. 4. 14:30
Hronov / Stárkov SK Pardubičky Sobota 28. 4. 14:45
Podtržené zápasy se odehrají na hřišti ve Stárkově

Rozpis muži – březen, duben 2018
Loko Meziměstí AFK Hronov Sobota  24. 3. 15:00
Jiskra Veba Machov AFK Hronov Sobota 31. 3. 16:00
Sokol Mezilesí AFK Hronov Sobota    7. 4. 15:00
Sokol Stárkov AFK Hronov Sobota  14. 4. 17:00
AFK Hronov Sokol Zábrodí Neděle  22. 4. 17:00
TJ Velichovky AFK Hronov Sobota  28. 4. 17:00

VOLEJBAL - Závěr volejbalových soutěží
Ženy A – 1. LigA:

Hronovské ženy sehrály další utkání ve skupině o postup do extraligy, 
kde především sbírají cenné volejbalové zkušenosti s nesmírně silnými 
soupeři. A domácí duely s Plzní se jim bohužel opět před slušnou návště-
vou nepovedly. Nedokázaly se vůbec vypořádat s kvalitním podáním svých 
soupeřek a míče spíše po hale honily. V prvním setu úvodního duelu sice 
vedly 20:17, ale následná série přímých bodů z podání je zadupala hluboko 
do země. A ve stejném duchu se odehrával zbytek jak prvního utkání, tak 
i celý druhý duel. V něm po doslova katastrofální první sadě přišlo určité 
zlepšení, ale na protivníka to vůbec nestačilo. Byla to spíše přehlídka 
naprosté volejbalové beznaděje. 



Proto panovaly obavy před výjezdem za lídrem tabulky do Českých 
Budějovic. Děvčata se ale dokázala oklepat a i přes dvě prohry se pre-
zentovala slušnými výkony. V prvním duelu to ještě byť na zisk jediné 
sady nestačilo, ale v odvetě se povedl vynikající vstup do utkání a z toho 
se zrodila poměrně jasně vyhraná první sada. I v té druhé Hronov sahal 
dlouho po prvním bodíku, když vedl ještě 17:19. V koncovce ale obrátily 
skóre domácí hráčky na svoji stranu a těsné vedení se štěstím v poslední 
výměně udržely (25:23). Další dvě sady již byly poměrně jasně v budějo-
vické režii, neboť hronovská děvčata se nedokázala vyhnout svým již „kla-
sickým“ černým sériím.

Výsledky:
VK Hronov – Volejbal Plzeň  0:3, 0:3
VK ČeZ České Budějovice – VK Hronov  3:0, 3:1

Tabulka po 8. kole nadstavbové části:

1 VK ČEZ České Budějovice 16 12 4 41 20 37

2 Sokol Dobřichovice 16 12 4 39 22 33

3 Volejbal Plzeň 16 9 7 36 30 26

4 Tatran Střešovice 16 7 9 27 33 21

5 VK Moravská Slávia Brno 16 6 10 28 35 20

6 VK Hronov 16 2 14 13 44 7

MuŽi A – 2. LigA:
V zápasech se stále zlepšujícím a tabulkou stoupajícím Prosekem 

v domácím prostředí se příliš nedařilo. Bez opory Vaculíka byl hro-
novský projev poněkud mdlý. V prvním utkání rozhodla dramatická 
koncovka třetí sady, kterou na svou stranu netradičním poměrem 30:32 
strhli hosté. Ve čtvrtém setu již domácí neměli na zvrat síly. V odvetě 
to po šťastně vyhrané první sadě znovu vypadalo na nulový zisk. Hosté 
se dostali poměrně pohodlně do vedení 1:2 na sety, ale v tom čtvrtém 
výrazně povolili a již poněkud rezignovaní hronovští borci přece jen 
svoji šanci pevně uchopili. Vynutili si rozhodující tie-break a v něm si 
již poměrně s přehledem připsali dvoubodový zisk. Po celý den hro-
novský útok těžce narážel na pevnou a nesmírně urputnou pražskou 
obranu, což se podařilo zlomit až v posledních dvou sadách. A hned další 
týden opět doma se sousedem v tabulce Hrotovicemi. První sada kata-
strofální a těžká prohra. Pak se ale Hronováci oklepali a začali otáčet 
průběh utkání. V třetím dějství se k tomu přidal skvělý blok a soupeř 
začal ztrácet. Vyrovnanou čtvrtou sadu rozhodl Jiránkův servis. V úvodu 
druhého utkání hostům chyběla obětavost a bojovnost z prvního zápasu. 
Po hladce vyhraném prvním setu však propadli domácí přílišnému klidu a 
za stavu 20:24 se zdálo být rozhodnuto. Pak ale při výborném Jiránkově 
podání zaúřadovala skvěle hronovská obrana a po odvrácení 5 setbolů se 
přiklonilo v dramatické koncovce štěstí na domácí stranu. I třetí dějství 
bylo navýsost vyrovnané, ale v jeho závěru přece jen hosté chybovali, a 
tak všechny body zůstaly doma. Znamenalo to posun na vynikající druhou 
příčku tabulky. A tu se podařilo udržet i po utkáních na půdě sestupem 
ohrožené Malé Skály. K těmto duelům opět Hronovští odjížděli bez své 
opory Vaculíka, ale v prvním utkání tento handicap dokázali eliminovat. 
Po hladce vyhrané první sadě se v dalších dvou rozhodovalo v takřka 
nevídaných dramatech, když v druhém setu šla výhra za hosty, aby v 
té další promarněné 3 mečboly znamenaly pokračování. Čtvrtý set však 
od začátku ovládli Hronováci. Odveta už bylo o něčem jiném, vše se 
rozhodlo prakticky v koncovce první sady, kterou pro sebe nakonec 
opět za dramatických okolností získali domácí. V dalším pokračování již 
o život bojující soupeř jasně dominoval na hřišti a připsal si do tabulky 
pro něj důležité 3 body. Hronov si však i přes jednu prohru udržel fan-
tastickou druhou příčku.

Výsledky:
VK Hronov – SK Prosek Praha  1:3, 3:2
VK Hronov – Sokol Hrotovice  3:1, 3:0
Sokol Malá Skála – VK Hronov  1:3, 3:0

Tabulka po 32. kole:    

1 CETL Cargo Žďár n/S 32 25 7 82 42 61

2 VK Hronov 32 19 13 70 49 59

3 VK Choceň 32 19 13 72 55 56

4 SK Prosek Praha 32 17 15 71 65 52

5 Sokol Česká Třebová II 32 18 14 61 57 51

6 Slavia H. Králové 32 15 17 65 62 50

7 Hrotovice Sport hotel 32 16 16 60 58 49

8 VK Dvůr Králové n/L 32 13 19 50 72 37

9 Sokol Malá Skála 32 11 21 49 68 36

10 Energetik Chvaletice 32 7 25 31 83 20

Junioři – 1. LigA:
Výsledky:
Slavia Liberec – VK Hronov  3:1, 3:0
VK Hronov – SK Prosek Praha B  3:0, 3:0

Tabulka po 24. kole:

1 SK Volejbal Ústí n. Labem 24 22 2 67 12 65

2 Slavia Hradec Králové 24 17 7 57 27 52

3 VK Benátky nad Jizerou 24 17 7 56 27 52

4 Slavia Liberec 22 17 5 54 23 50

5 Lokomotiva Česká Lípa 26 9 17 35 57 28

6 VK Hronov 26 7 19 28 61 21

7 SK Prosek Praha B 24 5 19 25 60 16

8 AERO Odolena Voda 22 2 20 9 64 4

Ženy B – KrAJSKý PřeBor i. tříDy:
Výsledky:
VK Hronov B – orel jednota Studenec  3:0, 3:1
VK Hronov B – Sokol Hradec Králové  3:1, 1:3
VK Hronov B – Sokol Bílá třemešná  3:1, 3:1

Tabulka po 34. kole:

1 Slavia Hradec Králové B 34 32 2 98 21 92

2 Baník Vamberk 34 23 11 83 51 67

3 Sokol Staré Město 34 21 13 80 49 67

4 Sokol Hradec Králové 34 16 18 64 71 48

5 Sokol Bílá Třemešná 34 15 19 59 76 44

6 Baník Rtyně 34 15 19 62 71 43

7 VK Hradec Králové 32 14 18 53 69 39

8 Orel jednota Studenec 34 12 22 48 74 37

9 VK Hronov B 32 11 21 52 72 37

10 Orel jednota Hr. Králové 34 9 25 40 85 30

MuŽi B – KrAJSKý PřeBor i. tříDy:
Výsledky:
Vo tJ Lanškroun – VK Hronov B  3:0, 3:0
VK Hronov B – SKo Hlinsko  0:3, 0:3
VK Hronov B – Slavia Hradec Králové B  0:3, 2:3
SKo Hlinsko – VK Hronov B  3:2, 3:0



Informace z KIS

Tabulka po 34. kole:

1 VO TJ Lanškroun 34 29 5 92 36 83

2 SK Rybník 32 25 7 81 39 72

3 Slavia Hradec Králové B 34 21 13 80 54 66

4 SKO Hlinsko 32 21 11 76 49 62

5 Volejbal Červený Kostelec 32 21 11 75 48 61

6 Sokol Pardubice I. 34 18 16 66 67 50

7 Sokol Kerhartice 34 17 17 63 64 50

8 VK Litomyšl 32 11 21 59 71 41

9 Orel jednota Letohrad 34 2 32 20 100 7

10 VK Hronov B 34 1 33 17 101 6

MASKY – NOVÉ PŘEDSTAVENÍ MLADÝCH 
HRONOVSKÝCH OCHOTNÍKŮ

Ve středu 14. března proběhla v Jiráskově divadle veřejná 
generální zkouška představení MASKY, ve kterém se předvedli 
členové divadelní přípravky DS Hronov s podporou dvou členů 
dospělého souboru, pod vedením realizačního týmu Rostislav 
Hejcman, Dita Poláková a Michal Kops.

Divadelní hra vychází z povídky Maska červené smrti, jež je jednou 
z mnoha zajímavých hororových povídek amerického spisovatele Edgara 
Allana Poea. Autor ve čtenáři mistrně vzbuzuje zvědavost, touhu po 
odhalení tajemství a napětí, přecházející až v nepříjemné mrazení…

Na počátku projektu byl zájem několika děvčat z osmé třídy vyzkoušet 
si divadlo. Rosťa Hejcman přepracoval původní scénář herečky, lektorky 
a zakladatelky divadelního studia pro děti a mládež „Dětský talent“ Eriky 
Deutsch, a tak vznikl v našem podání příběh o egu, strachu, hlouposti 
a zbabělosti a také snad i o naději, snech a lásce.

Snažili jsme se s mladými herci pracovat tak, aby pochopili podstatu 
ztvárněných postav, jejichž negativní vlastnosti nám dospělým bohužel 
nejsou cizí. Scéna a hudba navozuje tajemné prostředí, ve kterém je 
možné vše.

Na hronovskou premiéru se můžete těšit 15. května 2018.

POZVÁNKA NA DUBNOVOU VÝSTAVU
Ani v dubnu nezůstane foyer Sálu J. Čapka v Hronově bez obrazů. Ten-

tokrát vám představíme obrazy a kresby Natálie Mertlíkové z Rokytníka. 
Natália pochází ze Slovenska, kde žila do svých 18 let. Poté odešla 

studovat do Čech, konkrétně do Liberce, textilní obor na Technické 
Univerzitě. Do Rokytníka se dostala díky svému manželovi, se kterým 
v současné době vychovávají 2 děti. Krajina východních Čech ji učaro-

vala natolik, že je neustále předmětem její tvorby. A co na sebe Natália 
prozradí? „Malování a kreslení se věnuji od dětství,  maluji portréty, 
zvířata i květiny, ale především krajinu. V minulosti jsem nejvíce využívala 
techniku oleje a akvarelu, nyní začínám objevovat výhody akrylové malby. 
Výtvarné tvorbě jsem se začala více věnovat, když jsem na střední škole 
oděvní navštěvovala hodiny kreslení na Dějinách odívání. Později jsem 
v Jablonci nad Nisou pokračovala ve studiu kreslení v ateliéru na Střední 
výtvarné škole. Jistou dávku talentu jsem snad zdědila i po svých rodičích, 
kteří byli také milovníky umění. V lednu roku 2017 jsem se stala členkou 
výtvarné skupiny AMAG. Společně pořádáme skupinové výstavy a účast-
níme se společného tvoření v ateliéru. Tato skupina je pro mě velikou 
inspirací a výzvou k další tvorbě.“

Natália má za sebou několik samostatných i společných výstav. Za 
všechny jmenujme např. výstavy v Náchodě, Hradci Králové, Lázních 
Bělohrad, Polici n/M., Velkém Poříčí či v Rokytníku.

Na její tvorbu se přijďte podívat 5. - 30. dubna 2018 do foyer Sálu 
J. Čapka. Vernisáž se uskuteční ve čtvrtek 5. dubna od 17.00 hod.

NOVÁ KNIHA „VE ZNAMENÍ MERKURA“ 
Galerie výtvarného umění Náchod vydala novou publikaci věnovanou 

dílu Jaroslava Horejce.
Sochy a plastiky tohoto významného českého sochaře můžete obdivo-

vat i v našem městě.
Jedná se o funerální plastiku hrobu rodiny Jiráskových, pamětní desku 

legionářů na budově divadla, Dívku s rohem hojnosti a Ženu s mísou 
v Malém sále divadla či personifikaci Strojírenství a Přadláctví před 
budovou České spořitelny. Knihu nejen o těchto památkách zakoupíte 
v Informačním centru Hronov. 

Informace z KIS



 plakát výstava Mertlíková

 plakát Anthropoid

 

  

Informace z KIS

Kulturní a informační středisko Hronov

vyhlašuje

        

ZÁPIS ZÁPIS 
DO TANEČNÍCHDO TANEČNÍCH   

PRO PÁRYPRO PÁRY  
skupina A - začátečníci 
(čtvrtky od 19.00 hodin)

skupina B - mírně pokročilí 
(soboty od 20.00 hodin)

skupina C - pokročilí
(soboty od 20.00 hodin)

Společný Věneček se uskuteční v sobotu 24. listopadu 2018 od 20.00 hodin. 

Přihlašování bude probíhat online přes formulář 
na stránkách:  www.kulturahronov.cz

           v termínu 4. - 20. dubna 2018 
(Pro přijetí je rozhodující datum poslání přihlášky a úhrada)

cena Kč: 1 300,-/pár
možnosti platby: převodem na účet, hotově nebo kartou v Informačním centru v Hronově

        

Kulturní a informační středisko Hronov, náměstí Čs. armády 500, 
Hronov; Informační centrum Hronov, tel.: 491 483 646  

  www.kulturahronov.cz 

Libor Lelek ve spolupráci s Kulturním a informačním střediskem Hronov
pořádá volné pokračování přednášek s prezentací fotek a videí 

Přednáší Mgr. Jan Hrubecký,
absolvent Historického ústavu Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové, oboru Historie. Vědecký 
pracovník Regionálního muzea ve Vysokém Mýtě, kurátor Muzea českého karosářství – Regionálního 
muzea ve Vysokém Mýtě. Člen Československé obce legionářské – Jednoty Hradec Králové. Zabývá se 
především dějinami branné moci republiky Československé, II. a I. československého odboje a sboru 
československého četnictva.

Cena 60,- Kč,  doporučujeme zakoupit vstupenky v předprodeji (bez místenek),
předprodej v Informačním centru v Hronově, tel. 491 483 646, info@kulturahronov.cz,
otevřeno: po–pá 8.00–12.00, 12.30 –16.30 hod., rezervace možné též elektronicky na www.kulturahronov.cz
 

Anthropoid
1942

Úterý 10. dubna od 17.30 hodin
v Jiráskově divadle v Hronově.

bez atentátu

• první kontakt Reinharda Heydricha
 s československým prostředím
• jeho prvé československé oběti
• zrod operace Anthropoid

• průběh atentátu – legendy a fakta
• poslední boj v Resslově ulici
• co skutečně víme pod nánosem Atentátu?

Prezentované události:

 aneb atentát 



POZVÁNKA DO POLICE N/M
KOLÁROVO DIVADLO
ZANZIBAR - Ostrov koření a otroků: Lenka a Václav Špillarovi
Čtvrtek 5. 4. 2018 od 18.00 hod.
Vstupné: 80 Kč / 60 Kč držitelé PellyKarty

DOMÁCÍ@ŠTĚSTÍ.HNED
Úterý 24. 4. 2018 od 19.00 hod
Komedie, která vychází ze seriálu Domácí štěstí s Ivou Hüttnerovou. 
Hrají: Iva Hüttnerová, Michaela Dolinová, David Suchařípa
Vstupné: 250 Kč

JARNÍ TRH A KOMENTOVANÉ PROHLÍDKY
V DŘEVĚNCE
Sobota 14. 4. 2018 od 9.00 hod. / Masarykovo náměstí, Stará škola
Regionální muzeum v Náchodě zve u příležitosti Jarních trhů do staré 
školy Dřevěnky na komentované prohlídky, od 9:00 do 12:00 hod. 
Vstupné 30 Kč / 15 Kč.

Prodej vstupenek v informačním centru:
Police nad Metují (tel. 491 421 501), www.policko.cz

          Kulturní a informační středisko Hronov

pořádá pro MŠ, 1. stupeň ZŠ (1. - 3. tř) a veřejnost 

pohádku

Malá čarodějnice
(Divadlo Scéna, o.p.s Kuřim)

     

Čarodějnici, o které se v  této 
pohádce vypráví, je 127 let. 

Zdá se Vám to hodně? 

Jenže ve světě kouzel je      
to málo! Proto se naší 
čarodějnici říká 

„Malá čarodějnice“. 

  Když v utajení vyrazí 

na rej svých dospělých 
kolegyň, způsobí tím pěknou 

polízanici. Nejenom, že jí odhalí  
a za trest seberou létající koště, ke všemu se musí za jediný rok připravit na těžkou 

zkoušku. Ještě, že má mluvícího havrana a spoustu dobré nálady! 

Kdy  bude čarovat?
V pátek 20. dubna 2018

     v 9.00 hodin

 Jiráskovo divadlo Hronov
Vstupné: Kč 40,-  (MŠ a ZŠ nutno objednat předem, vstupenky pro veřejnost bez  místenek 

               se prodávají v divadle před představením) 
           délka představení: 55 minut

      kontakt: KIS Hronov, náměstí Čs. armády 500, tel.: 491 483 314 
www.kulturahronov.cz

Společenské centrum Padolí 
ul. Padolí 198, Hronov 
tel.: 491 614 402 
Mimi klub  0 – 12 měsíců 
Batolátka  1 – 2 roky 
Čiperky  2 – 4 roky 
začínáme pravidelně v 9.30 hodin 

DUBEN 
Byla jedna čarodějnice, samý puchýř, bradavice. 

Úsměv měla od ucha až k uchu.  
Dávej pozor na tu babu, ať tě nepromění v ježibabu.  

Batolátka 3. 4.  Překážková dráha 
Mimi klub 4. 4.  Veselé protahování 

Čiperky 9. 4.  Jarní vyrábění 
Batolátka 10. 4.         Sluníčkové cvičení s plyšáky 
Mimi klub 11. 4.         Cvičení s padákem    

Čiperky            16. 4.  Protáhnem si tělíčka 
Batolátka 17. 4. Závodíme na odrážedlech 
Mimi klub 18. 4. Opičí dráha pro nejmenší 
 Čiperky 23. 4. Trénujeme barvičky 
Batolátka 24. 4. Čarodějnické cvičení a vyrábění 
Mimi klub 25. 4. Kouzelné tvoření 

 Čiperky 30. 4. Čarodějnický let 

 
 

 

 
Změna programu vyhrazena 

                                                      Alena Šubrtová a spol., tel.: 723 535 299 

Sbor dobrovolných
hasičů ROKYTNÍK
vás zve na tradiční

PÁLENÍ 
ČARODĚJNIC
v Rokytníku
pondělí 30. dubna 2018
fotbalové hřiště

Program:
− 19 hodin sraz čarodějnického
 průvodu u hasičárny
 /budeme rádi, pokud se průvodu
 zúčastní i lidé bez masek/

− čarodějnické
 soutěže
− zapálení hranice  

OBČERSTVENÍ – HUDBA – POSEZENÍ S PŘÁTELI

 /budeme rádi, pokud se průvodu
 zúčastní i lidé bez masek/

− čarodějnické
 soutěže

 

Akce pořádá Vlastivědný spolek při MKS Červený Kostelec ve spolupráci s MKS a Městem Červený Kostelec

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ, DĚKUJEME

KNIHA, KTERÁ PSALA DĚJINY
BIBLEˇ

V l a s t i v ě d n ý  s p o l e k  p ř i  M K S  Č e r v e n ý  K o s t e l e c  
v e  s p o l u p r á c i  s  M K S  Č e r v e n ý  K o s t e l e c  a  M ě s t e m  Č e r v e n ý  K o s t e l e c  

V á s  z v e  n a  s v o u  d a l š í  a k c i ,  k t e r o u  j e

VÝSTAVA

6.4. -13.5.2018 
VÝSTAVNÍ SÍŇ ČERVENÝ KOSTELEC

VERNISÁŽ VÝSTAVY
5.4.2018 od 16:00 hodin

DOPROVODNÝ PROGRAM 
14.4.2018 (17:00) Komentovaná prohlídka výstavy (Výstavní síň)
18.4.2018 (20:00) Večerní prohlídka výstavy s programem (Výstavní síň)
19.4.2018 (16:00) Beseda  „BIBLE v dějinách knižní kultury“ (Bc. R.Švanda)  (Knihovna B.Kafky)
19.4.2018 (18:00) Komentovaná prohlídka výstavy (Výstavní síň)
24.4.2018 (16:00) Beseda „Otazníky kolem bible“ (Doc.J.Brož, Th.D. S.S.L.) (Výstavní síň)
29.4.2018 (17:00) Komentovaná prohlídka výstavy (Výstavní síň)

Unikátní výstava výtisků bible. Během výstavy můžete zhlédnout 
originální bible od 16. do 20. století, a to nejenom české, ale i zahraniční. 
Unikátem bude kopie Ďáblovy bible, největší knihy světa, vytvořené 
knihařstvím Jiřího Fogla a Pavlíny Rambové v Žamberku. 
Návštěvníci budou moci spatřit vše, co s vývojem bible souvisí, seznámí se 
s psacími látkami, vývojem písma, její rukopisnou podobou a proměnami, 
kterými prošla bible od objevu černého umění do současnosti. 

Více informací na www.vlastivendkyspolek.cervenokostelecko.cz nebo www.facebook.com/vlastivednyspolekck 

Uvidíte unikátní kopii „Ďáblovy bible“

Vernisáž výstavy spojená s kulturním programem a komentovanou 
prohlídkou. Můžete se těšit na ukázku středověké písařské dílny, 
zkusit si různé kaligrafcké techniky, nebo si přečíst historické texty. 

Úterý – Neděle
9-12 a 13-17 hodin

CODEXGIGAS



Společnost bratří Čapků Praha ve spolupráci s Kulturním a informačním 
střediskem Hronov a SBČ Hronov Vás srdečně zvou na

foyer Sálu Josefa Čapka v Hronově
pondělí 16. dubna 2018

 od 09.30 - 16.00 hodin

Vstup zdarma. Doporučujeme předchozí přihlášení v:  
Informační centrum Hronov, náměstí Čs. armády 500, Hronov

  email: info@kulturahronov.cz, tel.: 733 539 960, 491 483 646

www.kulturahronov.cz

Přátelské setkání čapkovských badatelů, pracovníků a přátel města Hronova. 

SETKÁNÍ SE 
SOUROZENCI ČAPKOVÝMI 

V HRONOVĚ

P
ro

g
ra

m
:

Dopolední blok
09.30 – 09.40 hodin
09.40 – 10.00 hodin
10.05 – 10.45 hodin
10.50 – 11.10 hodin
11.15 – 11.35 hodin
11.35 – 12.00 hodin

Odpolední blok
13.00 – 13.40 hodin

13.45 – 14.00 hodin
14.05 – 14.20 hodin
14.25 – 14.45 hodin
14.50 – 15.05 hodin
15.10 – 15.55 hodin
15.55 – 16.10 hodin
  od 16.15 hodin

Slavnostní zahájení
Rozhovor s Ing. Miroslavem Houšťkem
Přednáška Mgr. Hasana Zahiroviće, Ph.D. „Hronov v díle bratří Čapků“
Rozhovor s akad. malířem Ivanem Krejčím (nositel Pamětní medaile K. Čapka)
Projekt Čapek (Branka, o.p.s.)
Diskuze

Rozhovor s Mgr. Alešem Fettersem (nositel ceny Karla Čapka a čestný člen 
Společnosti bratří Čapků)
Muzeum bratří Čapků v Malých Svatoňovicích
Městské muzeum a galerie J. W. Mezerové v Úpici
Rozhovor s Evou Hylmarovou (nositelka ceny Karla Čapka)
Klub bratří Čapků Trutnov
Přednáška PhDr. Jindry Juklíčkové „Helena Čapková a Hronov“
Diskuze
Čapkovská vycházka po Hronově

 Akce se koná pod záštitou PhDr. Jiřího Štěpána, Ph.D., hejtmana Královéhradeckého kraje.

překvapení: 
host čapkovského setkání  

Obsluhoval jsem
anglického krále
Autor Bohumil Hrabal    |    Režie Milan Schejbal    |    Dramatizace Ivo Krobot, Petr Oslzlý

Inscenace vznikla za podpory Středočeského kraje a MK ČR. www.divadlopribram.eu

Kulturní a informační středisko Hronov a firma IFA EDU, Náchod 

pořádají

KKurz první pomociurz první pomoci  
a resuscitacea resuscitace  

BLS/CPRBLS/CPR
    Kurz je zaměřen na řešení situací ohrožujících zdraví či život člověka. 

Je rozdělen na teoretickou a praktickou část. Probíhá dle platných norem a doporučení 

České resuscitační rady a Guidelines 2015. Je zakončen osvědčením.

      Náplň kurzu:

• úvod do první pomoci, aktivace IZS - zásady volání na tísňovou 
linku 

• akutní neúrazové stavy 
• akutní úrazové stavy 
• bezvědomí, náhlá zástava oběhu - kardiopulmonální resuscitace, 

praktický nácvik na speciálním modelu, 

    použití automatizovaného externího defibrilátoru 

Délka: 3 - 4 hodiny ( či dle dotazů účastníků)

    Cena za osobu: Kč 430,- 

   (minimální počet účastníků - 8 osob)

 Přihlášení a platba předem v IC Hronov 

do 30. dubna.

středa 9. května 2018 od 18.00 hodin
foyer Sálu J. Čapka Hronov

Kulturní a informační středisko Hronov, náměstí Čs. armády 
500, tel.: 491 483 314, Informační centrum, tel.: 491 483 646 

    www.kulturahronov.cz

3. hra v předplatném 
Sobota 28. dubna 2018 v 19.00 hodin 
 Jiráskovo divadlo Hronov 
     Vstupné: Kč  390,- 370,- 350,-                     
       Předprodej vstupenek v Informačním centru Hronov, nám. Čs. armády 500, Hronov,  tel.: 491 483 646 
       nebo online na www.kulturahronov.cz, dále v IC Červený Kostelec a v IC Česká Skalice.   
       Pokladna a divadelní bar je otevřen hodinu před představením.  
 
 
 
 
 
 

3. hra v předplatném 
Sobota 28. dubna 2018 v 19.00 hodin 
 Jiráskovo divadlo Hronov 
     Vstupné: Kč  390,- 370,- 350,-                     

Obsluhoval jsem
anglického krále
Autor Bohumil Hrabal    |    Režie Milan Schejbal    |    Dramatizace Ivo Krobot, Petr Oslzlý

Inscenace vznikla za podpory Středočeského kraje a MK ČR. www.divadlopribram.eu

4. hra v předplatném 
Sobota 5. května 2018 v 19.00 hodin 
 Jiráskovo divadlo Hronov 
     Vstupné: Kč 120,- 100,- 80,-                     
       Předprodej vstupenek v Informačním centru Hronov, nám. Čs. armády 500, Hronov, tel.: 491 483 646 
       nebo online na www.kulturahronov.cz, dále v IC Červený Kostelec a v IC Česká Skalice.   
       Pokladna a divadelní bar je otevřen hodinu před představením.  
 
 
 

4. hra v předplatném 
Sobota 5. května 2018 v 19.00 hodin 
 Jiráskovo divadlo Hronov 
     Vstupné: Kč 120,- 100,- 80,-                     
       Předprodej vstupenek v Informačním centru Hronov, nám. Čs. armády 500, Hronov, tel.: 491 483 646 
       nebo online na www.kulturahronov.cz, dále v IC Červený Kostelec a v IC Česká Skalice.   
       Pokladna a divadelní bar je otevřen hodinu před představením.  



 

fotografové:
Zdeněk Šulc
Jan Bartoň
Jiří Mach 
archiv ZŠ Hronov

Líbánky, aneb láska ať jde k čertu 2. 3. 2018

vernisáž výstavy Markéta Pourová, Therapie 5. 3. 2018

Maškarní bál 25. 2. 2018

přednáška Mobilisace 1938 13.3. 2018

Kantoři 8. 3. 2018

Maškarní bál 25. 2. 2018Maškarní bál 25. 2. 2018

Střípky 
z proběhlých akcí

Veselé velikonoce 19. 3. 2018

Příští číslo vyjde 2. 5. 2018
www.kulturahronov.cz
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